

သူမိုက်နှင့် ပေါင်းဖော်၍ လှည့်လည်သောသူသည် ကာလ ရှည်မြင့်စွာ စိုးရိမ်ရ၏။ လူမိုက်တို့နှင့် အတူ နေရခြင်းသည် ရန်သူနှင့် အတူနေရသကဲ့သို့ အခါ ခပ်သိမ်းဆင်းရဲရ၏။ ပညာရှိနှင့် အတူတကွနေခြင်း သည် ဆွေမျိုးတို့နှင့် အတူတကွ နေထိုင်ရသကဲ့သို့ ချမ်းသာ၏။

နိုင်ငံတော်ပိုင်မြေများ အကွက်ရိုက်ရောင်းစားနေမှုများကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် မတ် ၄

မြို့ပြများတွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးပြီး ပြည်သူလူထု၏ လူနေမှုဘဝလုံခြုံမှုရှိစေရန် ရာဇဝတ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်နေမှုကို ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရန်အတွက် ဦးစားပေး အဆင့်မြင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရသို့ တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၂၀ ရက်မြောက်နေ့တွင် သဘောတူခဲ့သည်။

ဆားပြင်ကျေးရွာတွင် ရဲကင်းစခန်းဖွင့်လှစ်ရန် မလိုအပ်သေးသော်လည်း လှုပ်ရှားရဲကင်းအဖြစ် ပြန်လည်ချထားဆောင်ရွက်သွားမည်

အစည်းအဝေးတွင် တောင်ကုတ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်နီနီမေမြင့်၏ တောင်ကုတ်မြို့နယ် မအိမြို့ ဆားပြင်ကျေးရွာအုပ်စု ဆားပြင်ကျေးရွာတွင် ရဲကင်းစခန်း တစ်ခုချမှတ်တည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုင်းချုပ်အောင်သူက ဆားပြင်ကျေးရွာ အုပ်စုအတွင်း မှုခင်းဖြစ်ပွားမှုအနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအထိ အမှုကြီး ၇ မှု၊ အခြား ၄၆ မှု၊ ကြိုတင်ကာကွယ်မှု ၅၁ မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပါကြောင်း၊ ဆားပြင်ကျေးရွာတွင် ၁၉၈၂ ခုနှစ်မှစ၍ လှုပ်ရှားရဲကင်းအား အရာရှိ တစ်ဦး၊ အခြားအဆင့် ငါးဦးဖြင့် ထားရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် အဆိုပါ ရဲကင်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား လမ်းဆုံမှတ်တမ်းချိမ်းသို့ ပြန်လည်အင်အား ဖြည့်တင်းခဲ့ပါကြောင်း၊

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်

ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် ယုဇနတန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ တိုက်ခန်းများ မဲနှိုက်ရောင်းချ



ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် ယုဇနတန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ တိုက်ခန်းများကို တွေ့ရစဉ်။

ရန်ကုန် မတ် ၄

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာနမှ ဝင်ငွေနည်းပြည်သူများ အိမ်ရာပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရရှိ ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်ပြီးစီး သည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် ယုဇနတန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ အပိုင်း (၁)၊ အပိုင်း(၂)ရှိ တိုက်ခန်းများ မဲနှိုက်ခြင်းကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန် မြို့ ဝိုင်းချုပ်အောင်ဆန်းလမ်းရှိ မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနခွဲတွင် ပြုလုပ်သည်။

ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်

“ဝင်ငွေနည်းတဲ့ပြည်သူတွေ၊ အိမ်ပိုင်မရှိတဲ့ ပြည်သူ တွေကို ဌာနကနေ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာတွေကို အတတ်နိုင် ဆုံး ဆောက်လုပ်ရောင်းချပေးနေပါတယ်။ နောက်ထပ် အိမ်ရာစီမံကိန်းတွေကိုလည်း ဆက်လက်အကောင် အထည်ဖော်နေပါတယ်။ စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ သို့ ❖

သ တင်း အ ညွှန်း

မြန်မာကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်း တရားဝင်စတင်ဖွင့်လှစ်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

စာမျက်နှာ >> ၃

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ် ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

စာမျက်နှာ >> ၉



BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by World Finance

Awarded by Euromoney

Awarded by The FinanceAsia

မြန်မာ့

ပွဲမဝင်ခင် အပြင်က ကြိုတင်ပြင်ဆင်

၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လ ၆ ရက်နေ့ (မနက်ဖြန်) မှစတင်၍ မတ်လ ၁၅ ရက်နေ့အထိ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကြီး ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်သည်။ အခြေခံပညာ အဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် နောက်ဆုံးပိတ်ပန်းတိုင်ကို လှမ်းကိုင်ဆွတ်ခူးနိုင်ရန် ပွဲမဝင်ခင် အပြင်က ကြိုတင်ပြင်ဆင် ကြိုးပမ်း အားထုတ်ထားကြရမည်ဖြစ်သည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုကြရမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအနေဖြင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရန်၊ ရှောင် ရန်၊ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ဘာသာရပ်အလိုက် သိရှိမှတ်သားရန် အချက်များကို နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများနှင့် အခြားမီဒီယာစာမျက်နှာများ ပေါ်တွင် ကြိုတင်အသိပေးထားခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါအချက်များကို လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ကြပါက အောင်ပန်းနှင့်မဝေးဟု ဆိုချင်ပါသည်။

ယခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသည် အလွတ်ကျက် ပညာရေး စနစ်ကိုလျှော့ချ၍ ကိုယ်ပိုင်တွေးခေါ်ကြံဆ စဉ်းစားမှုများပါဝင်သည့် မေးခွန်းပုံစံသစ်များဖြင့် ဖြေဆိုရမည်ဟု ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန် အသိပေးထားပြီးဖြစ်ရာ မိမိတို့တစ်နှစ်တာ လေ့လာဆည်းပူးသင်ကြား ထားသည့် ဘာသာရပ်များအား ပြောင်းလဲသွားသော မေးခွန်းပုံစံနှင့်အညီ ခြုံငုံလေ့လာပြီး ကိုယ်ပိုင်စဉ်းစားတွေးခေါ်မှုဖြင့် ဖြေဆိုကြမည့် တန်ဖိုးထားမှု ဖြစ်သည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲမေးခွန်းပုံစံမှာ ယခင်မေးခွန်းပုံစံ ကျော့ရှိုး အတိုင်းဖြစ်ပြီး အလွတ်ကျက်မှုကိုလျှော့ချ လုံးဝမပစ်ပယ်သော်လည်း ကိုယ်ပိုင်စဉ်းစားတွေးခေါ်တတ်မှုအား ဆန်းစစ်သုံးသပ်ခြင်းဖြစ်သည်ကို သတိမူရမည်ဖြစ်သည်။ ဘာသာရပ်အလိုက် သင်ခန်းစာကဏ္ဍတိုင်းရှိ အဓိကကျသည့်အချက်များ၊ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်နှင့် သီအိုရီများကို လေ့လာမှတ်သားပြီး မေးခွန်းနှင့်ကိုက်ညီအောင် ကိုယ်ပိုင်တွေးခေါ်မှုဖြင့် ဖြေဆိုတတ်ရန်လိုအပ်သည်။

ပညာရေးစနစ်သစ်ကို KG တန်းမှ ၁၂ တန်းအထိ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာသင်နှစ်တွင် ရာခိုင်နှုန်းပြည့် ပြောင်းလဲနိုင်ရန် ယခုစတင်၍ ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပြီး ကိုယ်ပိုင်တွေးခေါ်မြော်မြင်မှုကို အခြေခံသည့် ပြောင်းလဲဖြေဆိုရန်မှာ လတ်တလောအခက်အခဲရှိမည်ဖြစ်သော်လည်း မိမိတို့လေ့လာဆည်းပူးထားသည့် ဘာသာရပ်များအား ရိုးရှင်းလွယ်ကူ စွာဖြင့် ဆီလျော်လိုက်ဖက်အောင် ဖြေဆိုနိုင်ရန်မှာ အဓိကဖြစ်သည်။

အထူးသတိပြုရမည့်အချက်မှာ မျက်မှောက်ကာလသည် နည်းပညာစနစ်များ တိုးတက်ထွန်းကားနေသောခေတ်ကာလဖြစ်၍ စာမေးပွဲခန်းအတွင်း စမတ်ဖုန်းပတ်နာရီ၊ နည်းပညာသုံး ဘော့ပင်နှင့် မျက်မှန်များ ယူဆောင်လာပါက နှစ်အကန့်အသတ်မရှိ စာမေးပွဲဖြေဆိုခွင့် ပိတ်ခြင်း ခံရမည်ဟူသော စည်းကမ်းချက်များ ထုတ်ပြန်ထားသည်ကို သတိပြုရမည်ဖြစ်သည်။

စာမေးပွဲဖြေဆိုစဉ်တွင် ယူဆောင်လာခဲ့သော နာရီကဲ့သို့ အိတ်ဂျစ်တယ် ပစ္စည်းများအား လုံးဝထိန်းချုပ်ခြင်း သဘောမဟုတ်ဘဲ ထိုပစ္စည်းများဖြင့် ပြင်ပနှင့်ဆက်သွယ်ကာ မသမာမှုများမပြုလုပ်နိုင်အောင် ခေတ္တ သိမ်းဆည်းထားခြင်းဖြစ်သည်ကို နားလည်သဘောပေါက်ရမည်ဖြစ်သည်။ စာမေးပွဲခန်း စောင့်ကြပ်ပေးသော ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်းသာပြီး ကောင်းမွန်စွာဖြေဆိုနိုင်ရေးကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်သည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် စာမေးပွဲခန်းမှ ဘာသာရပ် များကို တက်သုတ်ရိုက် ကျက်မှတ်ခြင်းမျိုးမပြုဘဲ နှစ်စကတည်းက ကြိုတင်လေ့လာဆည်းပူးထားပြီး စာမေးပွဲဖြေဆိုရန်နီးသည့် ယခုကာလ တွင် ခေါင်းအေးအေးထား၍ ပြန်လှန်လေ့လာစဉ်းစားတွေးခေါ်နိုင်ရန် ဖြစ်သည်။ ပတ်ဝန်းကျင်မှ ချွတ်ဆွတ်ယှက်ခြင်း၊ အိပ်ရေးပျက်ခြင်း စသည့် ကိုယ်စိတ်ကျန်းမာရေး မထိခိုက်အောင် သတိထားရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ အခြေခံပညာအဆင့်၏ နောက်ဆုံးအောင်ပန်းဖြစ်သည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို အောင်မြင်စွာဖြေဆိုနိုင်ရေးအတွက် ပွဲမဝင်ခင် အပြင်က ကြိုတင်ပြင်ဆင်၍ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ကို လွယ်ကူချောမွေ့စွာ တက်လှမ်းနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၄) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ

- (က) အမျိုးသားရေးမူဝါဒဖြစ်သော ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးနှင့် နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရေးတို့ကို အဓိကထားဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) သမိုင်းကြောင်းအရ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံး ညီညွတ်ရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အား တပ်မတော်၏ ရပ်တည်ချက်အဖြစ် စဉ်ဆက် မပြတ် ခံယူလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသောပြည်ထောင်စုအဖြစ် တည်ဆောက်ရာတွင် မဖြစ်မနေ လိုအပ်သော ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို အခြေခံသော ငြိမ်းချမ်းရေး မူဝါဒ (၆)ရပ်ဖြင့် တပ်မတော်မှ ခိုင်ခိုင်မာမာဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဃ) နိုင်ငံတော်၏ ပိုင်နက်နယ်မြေနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာကို ထိရောက်စွာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်မည့် စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် တပ်မတော် တည်ဆောက်ရေး။

သီလဝါရီ Hutchison Ports ၊ ရွှေပြားစက်ရုံနှင့် ဆေးဝါးစက်ရုံ (အင်းစိန်) တို့အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၄
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချိုသည် မတ် ၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက သီလဝါဆိပ်ကမ်းရှိ Hutchison Port သို့ ရောက်ရှိ လာရာ တာဝန်ရှိသူများက ကွန်တိန် နာများရောက်ရှိ၊ သယ်ယူ ပို့ဆောင်မှု အခြေအနေ၊ ရာနှုန်းပြည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက e-Bus များ၊ လျှပ်စစ်ကား များအတွက် လိုအပ်မည့် Charging Station များ ကြိုတင်တည်ဆောက် ရေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချိုနှင့်အဖွဲ့ သီလဝါရီ Hutchison Ports သို့ ရောက်ရှိစစ်ဆေးစဉ်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး
မကြာမီ e-Bus များ ရောက်ရှိ လာတော့မည်ဖြစ်၍ ဆိပ်ကမ်းတွင် ထားရှိမည့် Charging အားသွင်း ကိရိယာများအတွက် မြေနေရာ လျာထားမှုနှင့် Myanmar Plaza အနီး Charging Station တည်ဆောက်မည့် မြေနေရာကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သည် ရွှေပြားစက်ရုံတော် တောင်ဘက် မှစ၍ ရွှေပြားစက်ရုံသို့ ရောက်ရှိကာ သတ်မှတ်စီစဉ်ထားသည့် အတိုင်း ရွှေပြား စနစ်တကျ ထုတ်လုပ်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ရွှေပြားကြိတ်စက် များအား ရေရှည်ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေး၊ လုံခြုံမှုရှိရေး၊ အဆောက်အအုံ

များအား ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး မှာကြားသည်။
လိုအပ်သည်များ မှာကြား
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သည် ကြိုတန်းရှိ ဆေးဝါးစက်ရုံ (အင်းစိန်) သို့ရောက်ရှိလာပြီး အရည် အသွေးစစ်ဆေးရေးဌာနရှိ ခေတ်မီ စက်ကိရိယာများကို GMP Guide

Line များနှင့်အညီ ထိန်းချုပ် ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် မေးခိုင်းကာကွယ် ဆေးနှင့် ခွေးရူးပြန်ကာကွယ်ဆေး ထုတ်လုပ်မည့် အဆောက်အအုံကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည် များကို မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် မတ် ၄		မန္တလေး (ရွှေဈေး) ၀၀၅၇၀၀၀ - ၀၀၅၇၀၀၀		ရန်ကင်း (ရွှေဈေး) ၀၀၅၇၀၀၀ - ၀၀၅၇၀၀၀					
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း	ရန်ကင်း	မန္တလေး	ရန်ကင်း	မန္တလေး	နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း				
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၈၇၅/၉၃၀	ကျပ်	၉၄၀/၉၅၅	ကျပ်	(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၅၁၉.၀
(ခ) အောက်တိုင်း ၉၅	တစ်လီတာ	၇၈၀/၈၃၅	ကျပ်	၈၈၀/၈၉၀	ကျပ်	(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို	=	၁၇၂၂.၇
(ဂ) အောက်တိုင်း ၉၂	တစ်လီတာ	၆၈၅/၇၄၀	ကျပ်	၇၉၀/၈၂၀	ကျပ်	(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ်	=	၂၂၆.၇၀
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၈၈၅/၉၄၀	ကျပ်	၉၅၅/၉၇၀	ကျပ်	(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ်	=	၄၇.၇၀၇
ရန်ကင်း လက်ကားဈေး						(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	=	၃၇၂၆.၂
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၈၉၀/၉၀၅	ကျပ်	အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၉၀၀/၉၁၅	ကျပ်		
အောက်တိုင်း ၉၂	တစ်လီတာ	၇၃၀/၇၄၀	ကျပ်			(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	=	၂၁.၄၃၈
						(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်	=	၁၃၅၇.၇
						(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ်	=	၁၃၄.၈၂
						(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၀၇၅.၀
						(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	=	၁၁၂၁.၄

(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှရယူသည်

MYANMAR Digital News Presented by NPE www.mdn.gov.mm

မြန်မာ့ - စာတည်းများ - ဦးဝင်းရွှေ, ဦးဝင်းနိုင်, ဦးစန်းအောင်, ဦးအောင်စိုး, ဒေါ်ခင်ခင်သက်, ဒေါ်ယုဝါဝါ, သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး, ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း, အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ကျော်, ဦးဟိန်းထက်လင်း, ဦးနိုင်လင်းကြည်, ဦးသက်ထွေး, ဒေါ်သီသီမင်း, အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး, ဦးကိုမင်း, ဒေါ်ခင်စန်းယုဉာ, ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်, ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း, ဦးအေးမင်းသူ, ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း

တရားမအထွေထွေလျှောက်ထားမှု (စာချွန်တော်) (၅)မှု စီရင်ချက်ချမှတ်ပြီး (၅)မှုကို ရုံးထိုင်ကြားနာ

နေပြည်တော် မတ် ၄
ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများဖြစ်ကြသော ဦးမြင့်အောင်နှင့် ဦးမျိုးဝင်းတို့ပါဝင်သည့် အပြီးသတ်ကြားနာ ဆုံးဖြတ်ရေးအဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် ရုံးခန်းအမှတ်(၁)၂၅ ရုံးထိုင်ပြီး တရားမအထွေထွေလျှောက်ထားမှု (စာချွန်တော်) (၅)မှုကို စီရင်ချက် ချမှတ်သည်။ ထို့ပြင် တရားမအထွေထွေလျှောက်ထားမှု (စာချွန်တော်) (၅)မှုတို့ကို ရုံးထိုင်ကြားနာခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ

နေပြည်တော် မတ် ၄
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အလယ်ပိုင်းတွင် အများအားဖြင့် သာယာနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အနည်းငယ်မှ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။ မိုး/ဇေ

မြန်မာကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်း တရားဝင်စတင်ဖွင့်လှစ်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၄
မြန်မာကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်း (Myanmar Trade and Investment Project - TIP) တရားဝင်စတင်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရန်ကုန် မြို့ Chatrium Hotel ၌ ကျင်းပသည်။
အချိုးကျဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အဓိကကျ အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်က နိုင်ငံတော်၏ ပို့ကုန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်ရာ၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခန်းကဏ္ဍ အချိုးကျဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသည် အဓိကကျသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အမျိုးသားပို့ကုန်မဟာဗျူဟာကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစတင်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယခု ငါးနှစ်တာကာလ ပြီးဆုံးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယနေ့စတင်မည့် စီမံချက်မှာ အမျိုးသားပို့ကုန်မဟာဗျူဟာကို ထပ်မံတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် နိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် မြန်မာကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်း (Myanmar Trade and Investment



Project- TIP)ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားရန် ရည်ရွယ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထိုနောက် နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှု ဗဟိုဌာန (International Trade Centre - ITC)မှ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ Ms. Arancha Gonzalez၊ ဗြိတိန်နိုင်ငံ နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာန (DFID)မှ ကိုယ်စားလှယ် Mr. Tom Coward၊ မြန်မာကုန်သွယ်မှုနှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်စိုး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်နိုင်ဦး၊

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးအောင်ကြည်စိုးတို့က အမှာစကား ပြောကြားကြသည်။
လက်မှတ်ရေးထိုး
ယင်းနောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်စိုး၊ ဦးအောင်နိုင်ဦးနှင့် ITC မှ အမှုဆောင် ဒါရိုက်တာ Ms. Arancha Gonzalez တို့က မြန်မာကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေးသဘောတူညီမှုမှတ်တမ်းကို လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။
အဆိုပါ စီမံကိန်းကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကုန်သွယ်မှုယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှုနှင့် စီးပွားရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးတက်လာစေရန်အတွက် ဗြိတိန်နိုင်ငံ နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာန၏ ရန်ပုံငွေပံ့ပိုးမှုနှင့် နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှု ဗဟိုဌာန၏ နည်းပညာအကူအညီဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် အောက်တိုဘာလမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန် အခြေအနေ

နေပြည်တော် မတ် ၄
၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပုံမှန်ပို့ကုန် တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၇၃ ဒသမ ၅၁ သန်း၊ နယ်စပ်ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၅၉ ဒသမ ၆၄ သန်းနှင့် စုစုပေါင်းပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂၂၇ ဒသမ ၁၅ သန်းဖြစ်သည်။ ပုံမှန်သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁၉၀ ဒသမ ၆၀ သန်း၊ နယ်စပ်သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၅၁ ဒသမ ၂၆ သန်းနှင့် စုစုပေါင်းသွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄၄၁ ဒသမ ၈၆ သန်းဖြစ်သည်။ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွက် စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၆၆၉ ဒသမ ၀၁ သန်းဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုလိုငွေမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၄ ဒသမ ၇၁ သန်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။
၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် အောက်တိုဘာလမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပုံမှန်ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၁၈၀ ဒသမ ၅၆ သန်း၊ နယ်စပ်ပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄၆၈ ဒသမ ၁၇ သန်းနှင့် စုစုပေါင်းပို့ကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၆၄၈ ဒသမ ၇၃ သန်းဖြစ်သည်။ ပုံမှန်သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၆၄၈ ဒသမ ၇၃ သန်း၊ နယ်စပ်သွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၆၇၇ ဒသမ ၈၁ သန်းနှင့် စုစုပေါင်းသွင်းကုန်တန်ဖိုးမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၃၂၅ ဒသမ ၅၄ သန်း ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် အောက်တိုဘာလမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၁၀၈ ဒသမ ၉၆ သန်းဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းကုန်သွယ်မှုလိုငွေမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈၁၁ ဒသမ ၅၀ သန်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း ဗဟိုစာရင်းအင်းအဖွဲ့မှ လစဉ်တင်ပြသော ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်အခြေအနေ အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်း ပုဏ္ဏားကျွန်း-ရသေ့တောင်လမ်း၊ ဆတ်ရိုးကျတံတား တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်းနှင့် စစ်တွေ-မင်းဂံ-သင်္ဘောဆိပ်လမ်းများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၄
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်းနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်စံတို့သည် မတ် ၂ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ပုဏ္ဏားကျွန်း-ရသေ့တောင်လမ်း မိုင် ၃/၀-၃/၁ ကြားတွင် ၁၈ ပေ အကျယ် ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက် ဆက်လက်၍ မိုင်တိုင် ၆/၀ အနီးရှိ ကွန်ကရစ်ဖျော်စက်ရုံ (Batching Plant) အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကွန်ကရစ်ဖျော်ရာတွင် သတ်မှတ်ကျောက်အရွယ်အစားများ အတိုင်း အသုံးပြုပြီး Mix Design အတိုင်း Ratio မှန်အောင် ဖျော်စပ် အသုံးပြုရန်နှင့် Q.C အဖွဲ့၏ အနီးကပ် ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကွန်ကရစ်အရည် အသွေးများ ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားသည်။
ပုဏ္ဏားကျွန်း-ရသေ့တောင်လမ်းသည် ၂၂ မိုင် ခြောက်ဖာလုံရှိပြီး အမာခံလမ်းအမျိုးအစားဖြစ်ကာ ယခုဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ၁၈ ပေ အကျယ် ကွန်ကရစ်လမ်းအဖြစ် ခြောက်မိုင် ခြောက်ဖာလုံခင်းရန် လျာထားကြောင်း သိရသည်။



ကြိုတင်ဖြတ်သန်းခွင့်ပြု ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် မတ် ၃ ရက်တွင် မကြာမီဖွင့်လှစ်မည့် စစ်တွေမြို့ လမ်းမတော်ရပ်ကွက်နှင့် ဆတ်ရိုးကျကျေးရွာအား ဆက်သွယ် တည်ဆောက်နေသော ဆတ်ရိုးကျ တံတား တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဒုတိယဝန်ကြီးက တံတားခံနိုင်စွမ်းစစ်ဆေးမှု ပြီးစီးပြီးဖြစ်၍ ပြည်သူများအသုံးပြု နိုင်ရန် ကြိုတင်ဖြတ်သန်းခွင့်ပြုရန် မှာကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ)
တံတားစီမံကိန်းသည် ယခုအခါ (၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း) ပြီးစီးနေပြီး တံတားအရှည် ၁၆၄၂ ပေနှင့် ယာဉ်သွားလမ်း ၂၄ ပေအကျယ်ရှိပြီး အပေါ်ထပ် သံမဏိသံပေါင်နှင့် အောက်ထပ်သံကူ ကွန်ကရစ် တံတားအမျိုးအစား ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် အဆိုပါတံတားစီမံကိန်းနှင့် သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်
၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ် ၄ ရက်ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ ၄ မှ “ပထမအကြိမ် တက္ကသိုလ် ကောလိပ်ပေါင်းစုံ မြန်မာစကားပြောစွမ်းရည် ပြိုင်ပွဲ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကိုယ်စားပြု (အဓိပတိ) အသင်း ပထမဆုဆွတ်ခူး” သတင်း၊ ကော်လံ ၁ ပါ စာသားနှင့် ပုံစာ၌ Mytel ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌအစား Mytel ဥက္ကဋ္ဌဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။
စာရေးသူ

လွှတ်တော်ရေးရာ

ရေခဲမှ

ဆားပြင်ကျေးရွာသည် လူမှုနယ်မြေရဲစခန်းနှင့် ခရီးကွာဝေးမှုမရှိခြင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်ခြင်းနှင့် မှုခင်းဖြစ်ပွားမှု နည်းပါးခြင်း၊ လူမှုနယ်မြေရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြင့် လှည့်ကင်း၊ ဝပ်ကင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိခြင်းတို့ကြောင့် ရဲကင်းစခန်းဖွင့်လှစ်ရန် မလိုအပ်သေးသော်လည်း လူပျံ့ရားရဲကင်းအဖြစ် ပြန်လည်ချထားဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရခိုင်ပြည်နယ် တောင်ကုတ်မြို့နယ် ဆားပြင်ကျေးရွာတွင် ရဲကင်းစခန်းဖွင့်လှစ်ပေးရန် အစီအစဉ်မရှိသေးပါကြောင်းနှင့် နယ်မြေလုံခြုံရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် လူမှုနယ်မြေရဲစခန်းမှ အင်အားထုတ်နုတ်၍ လူပျံ့ရားရဲကင်းအဖြစ် ပြန်လည်ချထားဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဒက္ခိဏသီရိမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသန်းဇင်ထွန်း၏ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် သီရိမင်္ဂလာကျေးရွာအား ပြည်ထဲရေးအမည်ပေါက် ကျေးရွာအဖြစ် နေပြည်တော်ကောင်စီမှ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနပိုင် သစ်တောမြေအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိနှင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်မြေများအား အကွက်ရိုက် ရောင်းစားနေမှုများကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် မည်ကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ထားသည်ကို သိလိုခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သယ်ဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာရဲမြင့်ဆွေက သီရိမင်္ဂလာကျေးရွာ စုစည်းနေရာ ချထားပေးရန် လျှောက်ထားလာသည့် မြေနေရာသည် သစ်တောမြေအတွင်း ကျရောက်ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ် ကြီးပိုင်းကျူးကျော်စာရင်းအရ အဆိုပါ သီရိမင်္ဂလာကျေးရွာပါဝင်မှုမရှိခြင်း၊ လမ်းမကြီးနှစ်ခုအကြား မဟာဗျူဟာကျသော နေရာဖြစ်သဖြင့် မသမာသူတို့၏ တရားမဝင်အိမ်ခြံမြေရောင်းဝယ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ပြီး ထပ်မံကျူးကျော်၍ အခွင့်အရေးများ တောင်းဆိုလာနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် သစ်တောမြေအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်ပါကြောင်း။

သစ်တောနယ်မြေအတွင်း ကျူးကျော်ဝင်ရောက်မှုများအား ယခင်သစ်တော ဥပဒေပုဒ်မ ၄၀(က)နှင့် (ဂ) အရ ဒဏ်ငွေ ၄၀၀၀ ဖြစ်စေ၊ ထောင်ဒဏ် ၆ လ ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်နိုင်သော်လည်း ကြိုးပိုင်းအတွင်း ကျူးကျော်မှုများကို ဖော်ထုတ်ရန် ဥပဒေအိ အားနည်းချက်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုအခါ ၂၀၁၈ ခုနှစ် သစ်တောဥပဒေ ၄၀(ခ)၂၅ ကြိုးပိုင်းအတွင်းမှ ရက် ၃၀ အတွင်း ဖယ်ရှားရန် ပြဋ္ဌာန်းပါရှိသဖြင့်



တောင်ကုတ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်နီနီမေမြင့်



ဒက္ခိဏသီရိမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသန်းဇင်ထွန်း



ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်အောင်သူ



ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ရဲမြင့်ဆွေ



ဒုတိယဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်အောင်သူ



ဝေမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်ထွေး

သစ်တောဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး သစ်တောမြေအဖြစ်မှ ပယ်ဖျက်ပေးရန် အစီအစဉ်မရှိပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်မြေကွက်များကို အကွက်ရိုက် ရောင်းစားနေမှုများမရှိစေရန်အတွက် လက်ရှိကျူးကျော်မှုများအား တရားစွဲဆို ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခြင်း၊ အများပြည်သူသိရှိနိုင်ရန်အတွက် သတိပေးတားမြစ်ဆိုင်ဘုတ်များ စိုက်ထူခြင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများသို့ သတိပေးစာ ထုတ်ပြန်အသိပေးခြင်းနှင့် ကွင်းဆင်းတောပြောမှုများပြုလုပ်ခြင်း၊ တာဝန်ကျပ်ဝန်ထမ်းများမှ အမြဲမပြတ် လှည့်လည်စစ်ဆေး၍ ထပ်မံကျူးကျော်သူများကို သစ်တောဥပဒေအရ တစ်အိမ်ကျူး တစ်အိမ်တရားစွဲခြင်းဖြင့် ဟန့်တားအရေးယူဆောင်ရွက်ကာ နိုင်ငံတော်ပိုင်မြေများအား အကွက်ရိုက်ရောင်းစားနေမှုများကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဖောင်းပြင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးထွန်းဝေ၊ သန်လျင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးလွင်ကိုလတ်၊ ချောက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဘိုကြီးနှင့် ကနီမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးထွန်းထွန်းနိုင်တို့၏

မေးခွန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဝိုလ်ချုပ်အောင်သူနှင့် ဒေါက်တာရဲမြင့်ဆွေတို့က ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

မြို့ပြများတွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးပြီး ရာဇဝတ်မှုများ ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရန် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်းအဆို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောတူ

ထိုနောက် ဝေမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်ထွေးက မြို့ပြများတွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးပြီး ပြည်သူလူထု၏ လူနေမှုဘဝ လုံခြုံမှုရှိစေရန် ရာဇဝတ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်နေမှုကို ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရန်အတွက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရသို့ တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကို တင်သွင်းရာတွင် ပြည်သူလူထု၏ နေထိုင်သွားလာမှု ဘဝသည် လုံခြုံစိတ်ချရမှု မရှိသည့်အခြေအနေကဲ့သို့ ဖြစ်လာနေပါကြောင်း နိုင်ငံ၏ အတိတ်ကာလတစ်လျှောက်

လုံးတွင် မြို့ပြနှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူလူထု၏ လူနေမှုဘဝ လုံခြုံမှုကိုစွဲအဝင်ကို ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကသာ အနီးကပ်တာဝန်ယူကြရပါကြောင်း။

လူနေထူထပ်သည့် မြို့ပြများတွင် နေထိုင်ကြသည့် ပြည်သူလူထုအတွင်း ရာဇဝတ်မှုများ ပပျောက်ရန် လက်ရှိ မြို့ရွာလုံခြုံရေးအား တာဝန်ယူနေကြသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့အင်အားကို တိုးချဲ့ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်နိုင်သကဲ့သို့ ရဲတပ်ရင်းတွင်ရှိသည့် ရဲအများစုကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်းများကို မျှဝေပေးနိုင်သည့် အဆင့်လည်းရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၏ မူရင်းအချက်များကို ကြည့်၍ စီမံဆောင်ရွက်နိုင်သည့် စနစ်လည်းရှိပါကြောင်း၊ စီမံဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက ဒီမိုကရေစီကျေးပြောင်းရေးကာလသည်လည်း အနေနှင့်အမြန် လိုချင်သည့် ပန်းတိုင်ကို ပြည်သူများ ခံစားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြို့ပြများတွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးပြီး လူနေမှုဘဝလုံခြုံမှု ရှိစေရန် ရာဇဝတ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်နေမှုကို ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရေးအတွက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက် စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရအား လေးစားစွာဖြင့် တိုက်တွန်းပါကြောင်းနှင့် လွှတ်တော်မှ အကြံပြုဆွေးနွေးနိုင်ပါရန် အဆိုတင်သွင်းအပ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် အဆိုအား လက်ခံဆွေးနွေးနိုင်ရန် အတွက် ကဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိန်ဟန်က ထောက်ခံတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က ယင်းအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဆုံးအဖြတ်ရယူရာ လွှတ်တော်က သဘောတူသဖြင့် အဆိုအား လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ယင်းအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အမျိုးသားလွှတ်တော်မှ ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြု၍ ပေးပို့လာသော ရာဇသတ်ကြီးကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းအစီရင်ခံစာ တင်ပြချက်အတိုင်း ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်၏ သဘောထားရယူရာ သဘောမတူမှုမရှိသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် သဘောတူကြောင်းနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၁)ရက်မြောက်နေ့ကို မတ် ၆ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေးအေးသန့်(သတင်းစဉ်)

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်း လေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၄
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်း လေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးကို ယနေ့မုန့်လွဲ ၁ နာရီက ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် D ဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အစည်းအဝေးသို့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်း လေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းလေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယ



ဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေ ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုး၊ တွဲဖက် ကြမ်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်း၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးကျော်စိုးလင်း၊ ပူးပေါင်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ပူးပေါင်းကော်မတီဝင်များနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှု

နေပြည်တော် မတ် ၄
ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၁) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၀) ရက်မြောက်နေ့တွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်ကြသည့် ဦးအေးနိုင်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မဲဆန္ဒနယ်၏ မိသားစုဝင် ကိုးဦး၊ ဦးလဂန်ဇယ်ဂျီ၊ ပိုင်းမော်မဲဆန္ဒနယ်၏ မိတ်ဆွေများဖြစ်သည့် ကချင်ပြည်နယ် ပိုင်းမော်မြို့နယ် လော်ဝေါ်နှစ်ခြင်းအသင်းတော်မှ လူငယ်များ ၄၁ ဦး၊ ဦးအေးမင်းအောင်၊ ပေါင်းတည်မဲဆန္ဒနယ်၏ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ ပါတီဝင်များနှင့် မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ ၅၂ ဦး၊ ဦးကျော်စိုး၊ ဗန်းမောက်မဲဆန္ဒနယ်၏ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ ပါတီဝင်များ ၅၄ ဦးနှင့် ဦးစိုးပိုင်ဌေး၊ မြိတ်မဲဆန္ဒနယ်၏ မိတ်ဆွေများဖြစ်သည့် မြိတ်မြို့ မြင့်မိုရ်ပုဂ္ဂလိကကျောင်းမှ ဆရာဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ၉၉ ဦး စုစုပေါင်း ၂၅၅ ဦးတို့သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကျင်းပသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လေ့လာပြီး လွှတ်တော်အဆောက်အအုံများကို လေ့လာကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

လာရောက်လေ့လာ

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေး စတင်ကျင်းပသည့် နေ့ရက်မှ ယနေ့အထိ ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ လာရောက်လေ့လာသည့် ဧည့်သည် စုစုပေါင်းမှာ ပြည်တွင်းဧည့်သည် ၄၈၄၁၉ ဦးနှင့် ပြည်ပဧည့်သည် ၂၀၈၀ ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ကျောစုံမှ

အကာနှင့် ကြမ်းခင်းများမှာ ခိုင်ခံ့ကောင်းမွန်လျက် ရှိနေသေးပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကျောင်းသုံးပရိဘောဂများမှာလည်း ကောင်းမွန်ပြည့်စုံလျက်ရှိပါကြောင်း။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၅ - ၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အထိ (၂)ခန်းတွဲ ရေအိမ်သာ (၃)လုံးကို အသစ်ဆောက်လုပ်ပေးခဲ့ပြီး ကျောင်းအဆောက်အဦ (၄)လုံးကို ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ခြင်း မရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ၎င်းကျောင်းဆောင်များကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းပေးနိုင်မှသာ ဘဏ္ဍာငွေခွဲဝေချထား၍ လိုအပ်သလို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်ပါ၍ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း (ချည်မျှင်)၏ ကျောင်းအဆောက်အဦများအား ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါက်တာစန်းမောင်မောင်၏ မြို့နယ်တိုင်းရုံးစဉ်ပင်သာယာရေးများတွင် ယခင်အခါများက ထားရှိသော သမာဓိချိန်ခွင်နှင့် ခေတ်ပေါ်သမာဓိ အိမ်ဂျစ်တယ်ကတ္တားများ ထားရှိပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးညီထွန်းက စည်ပင်သာယာပိုင်ပိုင်ရေးကြီးများတွင် သမာဓိချိန်ခွင်နှင့် ခေတ်ပေါ်အိမ်ဂျစ်တယ်ကတ္တားများကို ထားရှိ၍ အလေးတင်းတောင်းပြည့်မီစေရန် ကြပ်မတ်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ တချို့စည်ပင်သာယာရေးဇယားများတွင် လူဦးရေနည်းပါးပြီး ကုန်စည်ရောင်းဝယ်မှု နည်းပါးသဖြင့် သမာဓိချိန်ခွင်နှင့် အလေးအချိန်အတွယ်ကိုသာ ထားရှိကြောင်းနှင့် ခေတ်မီအိမ်ဂျစ်တယ်ကတ္တားများ ထားရှိနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အခါအားလျော်စွာ အလေးချိန်ခွင်များကို ဝင်ရောက်စစ်ဆေးပြီး မမှန်ကန်သော အလေးချိန်ခွင်များ အသုံးပြုမှုအတွက် သတိပေးခြင်း၊ စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ ဒဏ်ငွေများ တပ်ရိုက်ခြင်းတို့ကို စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီစည်းကမ်း၊ ဥပဒေတို့နှင့်အညီ ပြုလုပ်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများက အဖွဲ့အလိုက် စိစစ်ကြပ်မတ်ရန်သာ လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

အလားတူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဒေါက်တာကျော်သန်းထွန်း (ကန်တုန်)၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၇)မှ ဦးဇော်ဟိန်းနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ ဦးကျော်မြင့်ဦးတို့၏ မေးခွန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချို၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဆက်အောင်နှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးညီထွန်းတို့က ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော်က အတည်ပြုပြီး ပေးပို့ထားသော တံတားကြီးများ ဥပဒေကြမ်းကို ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့လာခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၈)မှ ဦးကိုကိုနိုင်က တံတား



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချို



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးကျော်သောင်း



နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးညီထွန်း



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ဒေါက်တာစန်းမောင်မောင်

ကြီးများ ဥပဒေကြမ်း၏ အမည်နှင့်အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်ပါ အခန်း(၁) ပုဒ်မ ၂၊ ပုဒ်မခွဲ(ပ)နှင့်ပတ်သက်၍ အကြံပြုဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်တွင် မူလအဆိုပြုပြဋ္ဌာန်းစဉ်ကတည်းက ရည်ရွယ်ချက်တွင် တံတားကြီးများနှင့်ပတ်သက်၍ ပေါ်ပေါက်လာနိုင်သည့် အကြောင်းအရာကို စွဲစွဲရာရာ ရည်ညွှန်းပြဋ္ဌာန်းထားသည်ကို တွေ့ရှိရပြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုသည့် ခေါင်းစဉ်အောက်တွင် သဘာဝအလျောက် ပေါ်ပေါက်ဖြစ်ပွားလာခဲ့သည့် ဘေးအန္တရာယ်နှင့် လူတို့၏ ပယောဂ၊ လူတို့၏ ပြုမူဆောင်ရွက်မှုများကြောင့် ပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည့် ဘေးအန္တရာယ်ဟူ၍ နှစ်မျိုးနှစ်စား အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုခဲ့ခြားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အမျိုးသားလွှတ်တော်က အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုသည်မှာ ဟူသည့် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်တွင် သဘာဝအလျောက်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဘေးအန္တရာယ်နှင့် လူတို့၏ ပြုမူဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည့် ဘေးအန္တရာယ်ကို ရောထွေးအဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားခြင်းဖြစ်သည်အတွက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်က ပြင်ဆင်လိုခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်၏ အသစ်ဖြည့်စွက်ချက်ဖြစ်သည့် လူတို့၏ ဖျက်ဆီးမှုဆိုသည့် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်ထက် ပိုမိုပြည့်စုံစေရန်အတွက် လူတို့၏ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုသည်မှာ ပြုမူဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ပေါ်ပေါက်ဖြစ်ပွားခဲ့ရသည့် အကြမ်းဖက်ခြင်း၊ လက်နက်ကိုင်သောင်းကျန်းမှုဖြစ်ခြင်း၊ မတော်တဆမှုဖြစ်ခြင်း၊ ပေါ့ဆခြင်းစသည်တို့ကို ဆိုလိုသည်ဟု ပြင်ဆင်လိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

အဆိုပါပြင်ဆင်ချက် ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၀)မှ ဦးစိုးသိန်း(ခ) ဦးမောင်စိုးနှင့် တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဝိုလ်မူးကျော်မိုးသွင်တို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

တစ်မျိုးတည်းသော မြေပုံစနစ်ပြုစုရေးနှင့် မြေယာမှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို နှစ်ရှည်စီမံကိန်း ချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန် ဆွေးနွေး

ဆက်လက်၍ မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဦးလှမြင့်(ခ) ဦးလှမြင့်သန်း၏ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့်

မြေယာအုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍတွင် ပိုမိုထိရောက်စွာနှင့် ရှင်းလင်းလွယ်ကူမြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ခိုင်မာမှန်ကန်သော မြေယာဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ ရရှိရေး မြေယာမှတ်ပုံတင်လုပ်ငန်းကို မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိရာ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရန် မူလအခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် တစ်မျိုးတည်းသော မြေပုံစနစ်ဖြင့် မြို့မြေ၊ ရွာမြေနှင့် မြေယာအားလုံးကို ပြုစုမှတ်တမ်းတင်ထားနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုအစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာမှ ဖွံ့ဖြိုးရေးမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များ၏ အကူအညီများ ရယူလျက် တစ်မျိုးတည်းသော မြေပုံစနစ်ပြုစုရေးနှင့် မြေယာမှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို နှစ်ရှည်စီမံကိန်းချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ကရင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၄)မှ ဒေါ်နန်းမိုးမိုးထွေးက ဌာနတစ်ခုနှင့်တစ်ခု ချိတ်ဆက်မှုအားကောင်းပြီး သတင်းအချက်အလက်များအားလုံး တစ်ထပ်တည်းဖြစ်စေရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ဖြစ်လာမှသာ တစ်နေရာတည်းတွင် တိကျမှန်ကန်သော သတင်းအချက်အလက်များကို အားလုံးမျှယူသုံးစွဲနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အရည်အသွေးပြည့်မီပြီး အများရယူသုံးစွဲနိုင်သည့် မြေပုံနှင့် မြေပုံအချက်အလက်များကို အဆင့်မြင့်နည်းပညာများသုံး၍ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အဆင့်မြှင့်တင်ရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ လုပ်ဆောင်ရန်အတွက် ငွေကြေးနှင့် နည်းပညာများ လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အဆိုကို လေးနက်စွာ ထောက်ခံပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းအဆိုကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးထိန်ဝင်း၊ ကရင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၇)မှ နော်ခရစ္စထွန်း (ခ) ဒေါက်တာအားကာမိုးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)မှ ဦးဖေချစ်တို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၁) ရက်မြောက်နေ့ကို မတ် ၆ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ရဲသွင်(သတင်းစဉ်)

မြန်မာရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများကို ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အစီအမံများရေးဆွဲဖော်ထုတ်ရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၄

တစ်ဖက်နိုင်ငံတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများကို တစ်ဖက်နိုင်ငံမှ ဖမ်းဆီး၍ မိမိနိုင်ငံအတွင်း ပြန်လည်ပို့ဆောင်မှုများအပေါ် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် အစီအမံများ ရေးဆွဲဖော်ထုတ်ရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့မုန့်လွှဲပိုင်းတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် မိမိတို့နိုင်ငံသား ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့်အခါ ပြန်လည်လက်ခံရေးအတွက် အစီအမံများဖော်ထုတ်နိုင်ရန် အစည်းအဝေးပြုလုပ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိတွင် မြဝတီ၊ ကော့သောင်းနှင့် တာချီလိတ်မြို့များတွင် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာခြင်းများ နေ့စဉ် ရှိပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ ဝင်ရောက်လာရာတွင် တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ တရားမဝင်

ရောက်ရှိနေသူ၊ တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာလိုသူ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲနေသူ၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်၍ ပြစ်ဒဏ်အမျိုးမျိုးကျခံခဲ့ရသူ၊ ဘဝရပ်တည်ရန်ခက်ခဲသူ၊ နာမကျန်းဖြစ်နေသူများအပြင် တစ်ဖက်နိုင်ငံတွင် အခြေကျနေခဲ့သူများလည်း ရောပါလာကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စရပ်များကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် စီမံချက်ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မိမိနိုင်ငံသားများ တစ်ဖက်နိုင်ငံ၌ အလုပ်လုပ်ရာတွင် တရားဝင်လုပ်ကိုင်နိုင်ပါက အလုပ်သမားမိသားစုများအတွက်သာမက နိုင်ငံတော်အတွက်ပါ အကျိုးရှိမည်ဖြစ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အထောက်အကူဖြစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရတို့က ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့ပေးမည့် အခြေအနေများ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု



ပေးနိုင်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲနေသူများအား ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစခန်း ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် စီမံချက်များအမြန်ဆုံးရေးဆွဲဆောင်ရွက်ရေး၊ တစ်ဖက်နိုင်ငံတွင် တရားမဝင် အလုပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသော ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများကို တစ်ဖက်နိုင်ငံက ဖမ်းဆီး

၍ နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်မှုများအပေါ် စိစစ်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းများနှင့် နေရပ်အရောက် ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးနိုင်မည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

သတင်းစဉ်

တစ်ဦးချင်းတိုးတက်မှုမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံတိုးတက်မှုဆို

နည်း ပညာအရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက် ပြောင်းလဲသည့် ယနေ့ စတုတ္ထ စက်မှုတော်လှန်ရေး ကာလ၏ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ပြဋ္ဌာန်းပေးသူ မှာ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် (human resource) တစ်နည်းအားဖြင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအနှီး (human capital) ပင်ဖြစ်သည်။ ယခင်ကမ္ဘာ့စီးပွားဘဏ္ဍာအဖွဲ့အစည်းများအရ ကြည့်လျှင် တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေသည့် အဓိကထုတ်လုပ်မှုအင်အားစုကြီး သုံးခုဖြစ်သည့် မြေယာ (land)၊ လုပ်သား (labour)၊ အရင်းအနှီး (capital) တို့အပေါ်မူတည်ပြီး တိုးတက်မှုကိုဖော်ဆောင် လေ့ရှိသည်။ စက်မှုတော်လှန်ရေးမတိုင်မီကာလများ၌ နိုင်ငံ၏တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ယေဘုယျအားဖြင့် သဘာဝ မြေယာပင်စာတိုက်ပိုင်ဆိုင်မှုက အရေးပါခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်း ကာလများတွင် လူဦးရေပမာဏ အနည်း၊ အများက နိုင်ငံတိုးတက်မှုအတွက် ပို၍အရေးပါသည့်အခြေအနေ ဖြစ်ခဲ့သည်။ နည်းပညာသစ်အစပြုသည့် ပထမစက်မှု တော်လှန်ရေးနောက်ပိုင်း စက်မှုထွန်းကားသည့်နိုင်ငံများ ချမ်းသာလာသည့်အခါ ငွေကြေးအရင်းအနှီးများလေ တိုးတက်မှုရှိလေ ဆိုသည်ကိုလည်း ဖော်ပြခဲ့ကြသည်။ Globalization ခေတ် နည်းပညာတိုးတက်မှုအရှိန် အဟုန်မြင့်လာသည့် ယနေ့အချိန်အခါအတွက် တိုးတက် မှုကို အဓိကပြဋ္ဌာန်းနေသည့်အချက်မှာ ကျွမ်းကျင်မှုရှိ သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်နှင့် နည်းပညာတိုးတက်မှု (technology progress) ပင်ဖြစ်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ၂၁ ရာစု၏ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုသည် စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝ သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်အပေါ် အများဆုံးမူတည် နေပေသည်။

ဘာကြောင့် အရေးပါသလဲ

ယေဘုယျအားဖြင့် အဓိကထုတ်လုပ်မှုအင်အားစု ကြီး သုံးခုဖြစ်သည့် မြေ၊ အရင်းအနှီး၊ လုပ်သား ဟူ၍ ရှိသည့်အနက် တစ်ခုချင်းစီ၏ ထုတ်လုပ်မှုပြန်ရချက်များ အရ နှိုင်းယှဉ်အရေးပါမှုကို သိရှိနိုင်သည်။ မြေယာပင်စာ (မြို့ပြများမပါဝင်) အတွက် ထုတ်လုပ်မှုအနေဖြင့် သီးနှံ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြစ်ပြီး တစ်နှစ်လျှင် အကြိမ်မည်မျှစိုက်ပျိုး နိုင်သည်၊ အထွက်နှုန်း (yield) မည်မျှထွက်သည်ဟူသည့် အချက်များက ပြန်ရချက်များ ဖြစ်သည်။ စိုက်ပျိုးရေး ထွန်းကားသည့်နိုင်ငံများပင်လျှင် တစ်နှစ် လေးသီးထက် ပို၍မစိုက်ပျိုးနိုင်သလို အထွက်နှုန်းမှာလည်း အကန့်အသတ် ဘောင်တစ်ခုအတွင်းသာရှိမည်ဖြစ်သည်။ ထိုအတူ အရင်းအနှီး၏ ပြန်ရချက်မှာ အတိုးနှုန်းဖြစ်သည်။ အရင်း အနှီးကို ဘဏ်တွင် အပ်နှံလျှင်ရမည့်အတိုးနှုန်း (သို့မဟုတ်) ပြင်ပ၌ အပေါင်ပစ္စည်းမပါဘဲချေးလျှင် စွန့်စားမှုအပေါ် မူတည်၍ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ရရှိနိုင်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ငွေအရင်းအနှီးပမာဏတစ်ခု၏ ပြန်ရ ချက်မှာလည်း အကန့်အသတ်တစ်ခုအတွင်းသာ ရရှိမည် ဖြစ်သည်။ သို့သော် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်၏ ပြန်ရ ချက်မှာ သာမန်ဝန်ထမ်းများအတွက် လုပ်ခလစာမှစပြီး အထူးကျွမ်းကျင်သူများအတွက် ချီးမြှင့်ငွေ၊ အသစ် တီထွင်မှုအတွက် မူပိုင်ခွင့်နှင့် ကန့်သတ်မရသည့် ဝင်ငွေ များ စသည်တို့ဖြစ်ပြီး ပြန်ရချက်မှာ အကန့်အသတ်မရှိပေ။ လူတစ်ဦး၏ ဘဏ်ရည်ဖွံ့ဖြိုးမှု၊ စွမ်းဆောင်နိုင်မှု၊ အသစ် ဖန်တီးနိုင်မှု၊ ကျွမ်းကျင်မှုမြင့်မားလေ ပြန်ရချက် ကြီးမားလေ ဖြစ်သည့်အတွက် တိုးတက်မှုကို အဓိက ပြဋ္ဌာန်းနေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ယနေ့ခေတ် တိုးတက်မှု အတွက် အများလက်ခံထားသည့် အဆိုပါ 21st Century, high human quality ပင်ဖြစ်သည်။

ကျွမ်းကျင်မှု (skill) အခြေပြုပညာရေးဆိုင်ရာ ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းများဖော်ဆောင်ရေး

Globalization ခေတ်၊ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် နှင့် အပြင်ကျသွားပေးပေးလေ့ရှိသည့် နိုင်ငံ များတွင် ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း များအတွက် ပြည်တွင်းဈေးကွက်ကိုသာမက ပြည်ပ ဈေးကွက်ကိုပါ ပြိုင်ဆိုင်ရ၍ ကျွမ်းကျင်မှုပြည့်ဝသည့် လုပ်သားများရရှိရေး အထူးအရေးကြီးပေသည်။ ဈေးကွက်ရရှိရေး ပြိုင်ဆိုင်မှုကြီးမားသည့်အတွက် ပြောင်းလဲနေသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများက အလိုရှိသော

လုပ်သားများမွေးထုတ်ပေးရေးမှာ နိုင်ငံတော်မှ ဖွင့်လှစ် ထားသည့် အခြေခံပညာရေး၊ အထက်တန်းပညာရေး၊ ကောလိပ်သိပ္ပံနှင့် တက္ကသိုလ်များ၏အခန်းကဏ္ဍ အရေး ပါသလို ဘာသာရပ်အသီးသီးအတွက် သက်မွေးပညာ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးနိုင်မှုသည်လည်း အထူးအရေးပါ သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ လက်တွေ့ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ နှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများအတွက် ကျွမ်းကျင်သည့် လုပ်သားများ လေ့ကျင့်မွေးထုတ်နိုင်ရေးပင်ဖြစ်သည်။ ယနေ့တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးနေသည့် နိုင်ငံများကို လေ့လာမည် ဆိုလျှင် ပညာရေးတွင် အထက်တန်းအောင်မြင်ပြီး တက္ကသိုလ်အဆင့်တက်ရောက်သူများမှာ စုစုပေါင်း၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်အထိသာရှိပြီး ကျန်သူများမှာ မိမိစိတ်ဝင်စားသည့် သက်မွေးပညာသင် ကျောင်းအသီးသီးတို့တွင်သာ ဆက်လက်တက်ရောက်ကာ အလုပ်ခွင်သို့ ဝင်ရောက်လေ့ရှိခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ယခုအခါ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ကျွမ်းကျင်သည့်လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်များ ပိုမိုမွေးထုတ်နိုင်ရေးအတွက် အခြေခံအဆင့် မှစပြီး တက္ကသိုလ်များအထိ သင်ကြားမှုစနစ်များ ပြောင်းလဲခြင်း၊ သင်ရိုးညွှန်းတမ်းပြောင်းလဲခြင်း၊ နိုင်ငံ တကာနှင့်အညီ စာသင်နှစ် တိုးမြှင့်ခြင်းတို့ လုပ်ဆောင်နေ ပြီဖြစ်သည်။ လက်ရှိအခြေအနေတွင် ဝန်ကြီးဌာနများ၏

ယနေ့ခေတ် တိုးတက်မှုကို အဓိကပြဋ္ဌာန်းပေး နေသည့် လူသားတို့၏ ကျွမ်းကျင်မှု၊ စွမ်းဆောင် ရည်တို့နှင့် နည်းပညာတိုးတက်မှုကို မည်သည့် အတိုင်းအတာအထိ အသုံးချနိုင်သည် ဟူသည့် အချက်ပေါ်မူတည်၍ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတိမ်အနက် ဖြစ်ပေါ်စေ

သက်မွေးပညာသင်တန်းများ၊ ဂျပန် (JICA) ကိုရီးယား (kocia)၊ ဂျာမနီ (GIZ)၊ စင်ကာပူ စသည်တို့နှင့် ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်နေသည့် သင်တန်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ ဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းများ စသည်ဖြင့် သင်တန်းပေါင်း ၂၅၀ ဝန်းကျင်ခန့် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေပြီဖြစ်သည်။ မြန်မာ - စင်ကာပူ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်မည့် သက်မွေးပညာသင်တန်း ကျောင်း သီးသန့်ထွက်ပေါ်လာသလို အလုပ်သမားဝန်ကြီး ဌာနမှ ဖွင့်လှစ်ပေးနေသည့် သင်တန်းအချို့မှာလည်း အာဆီယံအဆင့် အခြေခံကျွမ်းကျင်မှုပေးနိုင်သည့် အတွက် များစွာအကျိုးရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။ ဈေးကွက် လိုအပ်ချက်အရဆိုလျှင် သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း များ ပိုမိုလိုအပ်ပုံမည်ဖြစ်သည်။ လေ့လာချက်များအရ လည်း သက်မွေးပညာသင်တန်းများ တက်ရောက် အောင်မြင်သူများလေ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းလျော့နည်းလေ ဖြစ်သည့်အတွက် အားပေးရဦးမည်ဖြစ်သည်။ မည်သို့ပင် ဖြစ်စေ ဘာသာရပ်အသီးသီးအတွက် ယခင်ကထက် သက်မွေးပညာသင်ကျောင်းများ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်လာနိုင် သည့်အတွက် ယနေ့လူငယ်လူရွယ်များအတွက် အထူး အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ်ပင် ဖြစ်သည်။ တိုးတက်မှုကြိုးစားနေ သူတိုင်း သိသင့်သည့်အချက်မှာ လူသားအားလုံးနှင့် ဆိုင်သည့် ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုဖြစ်စဉ်ပင် ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာပြောင်းလဲတိုးတက်လာမှု

ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်နှင့် အပြင်ကျသွားပေးပေး မှုဝါဒကျင့်သုံးနေသည့်အတွက် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာစီးပွားရေး တိုးတက်ပြောင်းလဲလာမှုများ၊ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေမှုများ၊ စိန်ခေါ်မှုနှင့် အခွင့်အရေးများအပြင် ရှေ့အလားအလာများ ကိုလည်း နိုင်ငံသားတိုင်း သဘောပေါက်နားလည်ပြီး လက်တွေ့ကြိုးစားဆောင်ရွက်မှသာ တိုးတက်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။ ခေတ်အဆက်ဆက်ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုကို မောင်းနှင်သူမှာ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များဖြစ်ပြီး ကြိုးစားအားထုတ်မှုများ၏ရလဒ်ဖြစ်သည့် နည်းပညာ

သစ်များ ပိုမိုအသုံးပြုနိုင်ခြင်းကြောင့်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာကြီးတိုးတက်ပြောင်းလဲလာမှုကို ခြုံငုံသုံးသပ် လျှင် နည်းပညာပြောင်းလဲမှုကို အခြေပြုသည့် စက်မှု တော်လှန်ရေး (Industrial Revolution) များကြောင့် ပင်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာကြီးကို စတင်ပြောင်းလဲခဲ့သည့် ၁၇၅၀ ပြည့်နှစ်များ၏ ပထမစက်မှုတော်လှန်ရေးသည် အင်္ဂလန် နိုင်ငံမှစတင်ပြီး ဥရောပ၊ အမေရိကစသည်တို့ ပထမဆုံး တိုးတက်လာခဲ့ကြသည့် အဓိကနည်းပညာမှာ ရေနှင့် ရေခဲအေးအေးစက်များ တီထွင်လာသည့်အတွက် ထုတ်လုပ်မှု နှင့် သွားလာရေးတို့တွင် ရေခဲအေးအေးစက်ယန္တရားများ ထွန်းကားလာသည့်အတွက်ကြောင့်ဖြစ်သည်။ ဒုတိယ စက်မှုတော်လှန်ရေးကိုမူ လျှပ်စစ်စွမ်းအားသုံးစက်များဖြင့် ထုတ်လုပ်မှုပမာဏကို ကြီးကြီးမားမား ပြောင်းလဲထုတ်လုပ် လာနိုင်မှုကို ခေါ်ဝေါ်သတ်မှတ်ကြသည်။ တတိယအဆင့် စက်မှုတော်လှန်ရေးကိုမူ အီလက်ထရွန်နစ် (electronic) နည်းပညာသာမက ဆက်သွယ်ရေးသတင်းအချက် အလက်နည်းပညာ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာမှုကြောင့် ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်စေသည့်အပြင် ကမ္ဘာ့ ထုတ်လုပ်မှုပုံစံကိုပါ လုံးဝပြောင်းလဲစေခဲ့သည်။ တစ်ကမ္ဘာလုံး အလွယ်တကူ ဆက်သွယ်လာနိုင်မှုကြောင့် ယခင်စက်မှုနိုင်ငံများ၏ ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို

ဒေါက်တာမောင်အောင်

အချက်မှာ ယနေ့ချမ်းသာနေသည့်နိုင်ငံများ၏ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ၏ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် စွမ်းဆောင်ရည် မြင့်မားမှုကြောင့် ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း တို့၏ အရေးအပါဆုံးအပိုင်းဖြစ်သည့် သုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှု လုပ်ငန်း၊ နည်းပညာအသစ်များ၊ ဒီဇိုင်းအသစ်များ၊ ဝန်ဆောင်မှုအသစ်များ ဖော်ထုတ်နိုင်ရေး စသည့်အပိုင်း များကိုသာ ဇောင်းပေးလုပ်ဆောင်လေ့ရှိသည်။ ထိုအတွက် ဖွံ့ဖြိုးပြီး နိုင်ငံများ၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်မှာ ကျွမ်းကျင် မှုနှင့် စွမ်းဆောင်ရည် အထူးမြင့်မားသောကြောင့် မြင့်မား သည့် လုပ်ခလစာရရှိသူများ (high skill & high salary) ဖြစ်ကြသည်။ အဆင့်မြင့်နည်းပညာအခြေပြု လုပ်ငန်းများကိုသာ ချမ်းသာသည့်နိုင်ငံများတွင်သာ ဆောင်ရွက်လေ့ရှိပြီး မူလရုံးချုပ်စီးပွားရေးအဆောက် အအုံ (head quarter economies) ဟုလည်း ခေါ်ကြသည်။ တစ်ဖက်တွင်မူ ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို စက်ရုံတည်ထောင်ကာ အများဆုံးလုပ်ကိုင်နေသည့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများကိုမူ စက်ရုံစီးပွားရေးအဆောက်အအုံ (factory economies) ဟုခေါ်ကာ ကျွမ်းကျင်မှု နိမ့်သည့် လုပ်သားများကိုသာ အဓိကထားသုံးစွဲထုတ်လုပ် နေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ထိုအတွက် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများရှိ လုပ်သားအများစုမှာ ကျွမ်းကျင်မှုနိမ့်ပြီး လုပ်ခလစာ နိမ့်ကျနေခြင်း (low skill & low salary) ပင် ဖြစ်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ယနေ့ခေတ် လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ တိုးတက်မှုကို ပြဋ္ဌာန်းနေသည့်အချက်မှာ မည်မျှ ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်သည်ဆိုသည့်အချက် ဖြစ်သလို နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ တိုးတက်မှုကိုမူ ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက် သည့်နိုင်ငံသားများ မည်မျှရှိသည်ဟူသော ညွှန်ကိန်းပင် ဖြစ်၍ ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်သူများလေ တိုးတက်လေ ဖြစ်သည်။

ကြီးမားလာသည့် စိန်ခေါ်မှုများ

Globalization မတိုင်မီအထိ ပြောင်းလဲ တိုးတက်မှုများကိုကြည့်မည်ဆိုလျှင် အချိန်ယူကာ ဖြည်းဖြည်းချင်း ပြောင်းလဲလာခဲ့ကြောင့် ကမ္ဘာ နိုင်ငံများအကြား အဘက်ဘက်မှ ကွာဟမှုများမသိသာ သော်လည်း ယနေ့ခေတ် ပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများ အနေဖြင့် ကဏ္ဍတိုင်းတွင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ပေါ်ပေါက်နေ ပြီဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအလိုက်ဖြစ်စေ၊ လူမျိုးတစ်မျိုးချင်း ဖြစ်စေ နောက်ဆုံးဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများ သိရှိနားလည် စေပြီး အမြန်ဆုံးနှင့် အထိရောက်ဆုံးအသုံးချနိုင်မှသာ တိုးတက်မှုကို မျှော်လင့်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းစီ၏ ကျွမ်းကျင်မှုအရည်အသွေးနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်များ တစ်ရက်ထက်တစ်ရက် သိသိသာသာ တိုးတက်လာရေးအတွက် အထူးအလေးထားလုပ်ဆောင် ရမည်ဖြစ်သည်။ သတိပြုရမည့်အချက်မှာ လူတစ်ဦးချင်း အနေဖြင့်လည်း ကြိုးစားအားထုတ်မှုအားနည်းခဲ့လျှင် အခြားအစဉ်အမြဲကြိုးစားနေသည့်သူများကို အောင်မြင် တိုးတက်မှု မယူနိုင်သည့်အပြင် အချိန်ကြာလေ ကွာဟလေ ဖြစ်နိုင်ပေသည်။ တစ်ဆက်တည်းမှာပင် ကြိုးစားအားထုတ်မှုနည်းသည့် နိုင်ငံသားဦးရေအများစု ဖြစ်လျှင် အခြားတိုးတက်နေသည့်နိုင်ငံများကို အဓိလိုက်ရန်မဖြစ်နိုင်သလို အချိန်ကြာသည်နှင့် အဘက်ဘက်၌ ကွာဟမှုပိုမိုကြီးထွားလာမည် ဖြစ်သည်။

အသိပညာခေတ်-ဘဝတစ်လျှောက်လုံးသင်ယူရေး

ယနေ့ခေတ် ကဏ္ဍတိုင်းအတွက် အလိုအပ်ဆုံးမှာ ကျွမ်းကျင်မှု (skill) ရှိပြီး စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသည့် လူသားအရင်းအမြစ်များဖြစ်သလို တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံ မှုများရှိမှသာလျှင် လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်တိုးတက်မည် ဖြစ်သည်။ အသိပညာခေတ်ဖြစ်သည့်အတွက် လေ့လာ သင်ယူစရာများ အစဉ်အမြဲတိုးပွားနေသည့်အလျောက် သင်ယူလေ့လာမှုမပြီးဆုံးနိုင်ဘဲ ဘဝတစ်လျှောက်လုံး သင်ယူနိုင်ရေးကို လူတိုင်းကျင့်သုံးရမည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့ ❖

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်များ၏အခြေအနေ ဆန်းစစ်လေ့လာချက်အစီရင်ခံစာကို UNDP ထုတ်ပြန်

ရန်ကုန် မတ် ၄

United Nations Development Programme(UNDP) သည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်များ၏ ပထမဦးဆုံးသော အခြေအနေ ဆန်းစစ်လေ့လာချက် အချက် (၃၇) ချက်ပါ အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်သည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့၊ Rose Garden တိုက်တွင် ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)

UNDP ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့် လွှတ်တော်များ၏ လွှတ်တော်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့နှင့် လွှတ်တော်အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှု၊ ရွေးကောက် တင်မြှောက်ခံရသောလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍများကို လေ့လာထားသည့်အရာများပါဝင်ပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့်ရှမ်းပြည်နယ်တို့ရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် လွှတ်တော်များကို သွားရောက်၍ လေ့လာဆန်းစစ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

အစီရင်ခံစာကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့်ရှမ်းပြည်နယ်တို့ရှိ လွှတ်တော်များမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများက မိတ်ဆက်ခဲ့ပြီး အစီရင်ခံစာသည် Australia's Department of Foreign Affairs and Trade (DFAT)၊ Swedish International Development Agency (SIDA) နှင့် Department for International Development (DFID) တို့မှ ရန်ပုံငွေပံ့ပိုးထားပြီး လွှတ်တော်များနှင့်အတူ နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

အစီရင်ခံစာထုတ်ပြန်ရသည့်အကြောင်းရင်းနှင့်ပတ်သက်၍ UNDP ၏ ဌာနကော်မရှင် Peter Batchelor က “လွှတ်တော်အချင်းချင်း ကြားထဲမှာကျင့်သုံးတဲ့ အကောင်းဆုံးပုံစံတွေကို လေ့လာတဲ့အပြင် နိုင်ငံတကာ

မှာကျင့်သုံးတဲ့ အကောင်းဆုံးပုံစံတွေကိုပါ အခြေခံပြီးတော့ ကောင်းမွန်တဲ့ လွှတ်တော်တွေမှာ ကောင်းမွန်တဲ့ ကျင့်သုံးမှုတွေ ဖြစ်လာဖို့အတွက် ရည်ရွယ်ပြီး လုပ်ဆောင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် လွှတ်တော်တွေ အချင်းချင်းအကြားမှာ လေ့လာသင်ယူမှုကို အားပေးချင်လို့ပါ။ မူဝါဒချမှတ်ရေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး လွှတ်တော်နဲ့အစိုးရအနေနဲ့ ကိုယ့်ရဲ့ စည်းမျဉ်း တာဝန်တွေကို အပြန်အလှန်သိဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဥပဒေပြုရေးက လွှတ်တော်ရဲ့ တာဝန်ဖြစ်ပြီး မူဝါဒရေးဆွဲချမှတ်ရေးက အစိုးရရဲ့တာဝန်ပါ။ လွှတ်တော်အနေနဲ့ အစိုးရရဲ့မူဝါဒချမှတ်ရေးကို ကူညီပေးလို့ရပေမယ့် တရားဝင်ပေးအပ်ထားတဲ့ အခန်းကဏ္ဍကတော့ လွှတ်တော်မှာမရှိပါဘူး။ အဲဒီလိုမျိုး ရှုပ်ထွေးမှု၊ နားမရှင်း မှုတွေ မဖြစ်သင့်ဘူးဆိုတာလည်း အစီရင်ခံစာမှာ ဖော်ပြထားပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

ရည်ရွယ်ထား

ယခုအစီရင်ခံစာသည် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော်များ အားလုံး အနာဂတ်တွင် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာရေးအတွက် တန်ဖိုးရှိသော ကိုးကားလမ်းညွှန်ချက်တစ်ခုဖြစ်မည်ဟု မျှော်လင့်ထားကြောင်း၊ လွှတ်တော် တစ်ရပ်၏ ကောင်းမွန်သော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုပုံစံအား အခြားသောလွှတ်တော် များက ထည့်သွင်းစဉ်းစားကာ အလားတူ ဆောင်ရွက်နိုင်စေရေးအတွက် ဖြစ်ကြောင်း၊ အစီရင်ခံစာအား ပြည်ထောင်စုအဆင့်အထိ အဆင့်ဆင့် တင်ပြ သွားရန် UNDP အနေဖြင့် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ညီမျှခြင်းမြန်မာ၏ အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ ဦးအောင်မျိုးမင်းက “အခု ဆန်းစစ်လေ့လာမှုက ဘယ်လောက်အထိ အောင်မြင်သလဲဆိုတာကို ဆန်းစစ်တာမဟုတ်ဘူး။ သူတို့ ဘာတွေလုပ်နေသလဲဆိုတာကို အဓိက ဆန်းစစ်တာဖြစ်တယ်။ အစီရင်ခံစာပါ အားကောင်းတာတွေဆိုရင် အခြား ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွေ လေ့လာလိုကောင်းတယ်။ ပြည်နယ်နဲ့ တိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော်တွေက သူပြည်နယ် သူတိုင်းဒေသကြီးပဲရှိပြီး လွှတ်တော် တွေကြားထဲမှာ ဆက်သွယ်တာတွေ၊ အတွေ့အကြုံဖလှယ်ကြတာတွေ၊ စီနီခေါ်



UNDP ၏ ဌာနကော်မရှင် Peter Batchelor



အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာ ဦးအောင်မျိုးမင်း

မှုကို ဘယ်လိုလုပ်ဆောင်ကြမလဲဆိုတာကို ရှင်းလင်းဖို့အတွက် အခွင့်အလမ်းက တော်တော်နည်းနဲ့တော့တွေ့ရတယ်။ ဒါကြောင့် လေ့လာစေချင်လို့ အခုလိုမျိုး ထုတ်ပြန်တာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

အစီရင်ခံစာမိတ်ဆက်ထုတ်ပြန်ခြင်းအပြီးတွင် မြန်မာနိုင်ငံပဟိုချပ်ကိုင်မှု လျှော့ချသော အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် များ၏ အနာဂတ်အခန်းကဏ္ဍအပေါ်ဖြင့် ဆွေးနွေးပွဲတစ်ခုပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဆွေးနွေး ပွဲတွင် မွန်ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာအောင်နိုင်ဦး၊ ကနေဒါနိုင်ငံ Ontario ပြည်နယ်၏ ယခင်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နှင့် ဝန်ကြီးဟောင်း Carl Defaria၊ မြို့ပြတည်ဆောက်ခြင်း၊ မြို့ပြနှင့် ဒေသ ဆိုင်ရာစီမံကိန်းအတွက် မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာအင်စတီကျု သုတေသနခေါင်းဆောင် Mael Raynaud၊ ဒေသဆိုင်ရာလွှတ်တော်များ အားပေးကူညီရေးအဖွဲ့ (MCERP) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဖေအောင်လင်းတို့က ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

အားကောင်းလာ

တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်လွှတ်တော်များ၏ အခြေအနေဆန်းစစ်လေ့လာ ချက် အစီရင်ခံစာတွင်ပါဝင်သူ ဦးအောင်မျိုးမင်းက “အမှန်က လွှတ်တော်ရဲ့ တာဝန်က တစ်ဦးချင်းကို ကာကွယ်တာထက် ဖြစ်နေတဲ့အကြောင်းအရာတွေ ကို ဘယ်လိုကာကွယ်မလဲ၊ ဥပဒေကိုဘယ်လိုပြဋ္ဌာန်းမလဲဆိုတာ သွားသင့်တယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဆိုတာ ကိုယ့် Constitution ကိုကြည့်ဖို့လိုအပ်သလို ကိုယ့်ရဲ့ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးတစ်ခုလုံးမှာဖြစ်နေတဲ့ အကြောင်းအရာတွေကို ဥပဒေအရ ဘယ်လိုကာကွယ်နိုင်သလဲ၊ ဘယ်လိုဥပဒေလိုအပ်လဲ၊ ဒါကို မြင်နိုင် တဲ့ အမြင်ပိုပြီး လိုအပ်တယ်။ အခုဆိုရင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဆိုရင်တော့ တော်တော် အားကောင်းလာပါပြီ”ဟု ပြောသည်။

အလွန်အမင်းဆင်းရဲမွဲတေမှုများ ပပျောက်စေရန်၊ မညီမျှမှုများ လျှော့ချရန်၊ ၂၀၃၀ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးရေးပန်းတိုင်များ အောင်မြင်မှုရရှိ စေရန်အတွက် နိုင်ငံအသီးသီးအား ကူညီပံ့ပိုးပေးရန်သည် UNDP ၏ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံပေါင်း ၁၇၀ ကျော်တွင် အစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက် နေကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်များအရ သိရသည်။

သတင်း-ရဲခေါင်ညွန့်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးထောင်



❖ စာမျက်နှာ ၆ မှ

ယခုအခါ လူတိုင်းနီးပါး စမတ်ဖုန်းများဖြင့် အင်တာနက် အလွယ်တကူသုံးနိုင်သည့်အတွက် မိမိစိတ်ဝင်စားသည့် ပညာရပ်များ၊ လုပ်ငန်းနှင့်ဆိုင်သည့် ဗဟုသုတများ ပိုမိုလေ့လာနိုင်သလို ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုများကိုလည်း အမြဲလေ့လာနိုင်သည့် အခွင့်အရေးများ ရှိလာပြီ ဖြစ်သည်။ အသိပညာခေတ်သည် လူတစ်ဦးချင်းဆီ၏ တိုးတက်မှုဖော်ဆောင်ရာတွင် လိုက်နာကျင့်သုံးရမည့် ဆောင်ပုဒ်မှာ “ပိုမိုသင်ယူပိုကောင်းအောင်လုပ်၊ learn more - serve better” ပင် ဖြစ်သည်။ အောင်မြင်ခြင်း ၏ အခြေခံအကြောင်းတရားများဖြစ်သည့် ကြိုးမားသည့် ဆန္ဒ၊ မလျှော့သည့် ဇွဲ၊ လုံ့လ၊ ကြံ့ခိုင်ပြီး အပြုသဘော ရှိသည့် စိတ်ဓာတ်၊ ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းအားရှိ အသိနှင့် အတတ်ပညာတို့နှင့် ပြည့်စုံရမည်ဖြစ်သည်။ ဖြစ်ချင်သည့် ဆန္ဒဆိုသည်မှာလည်း တစ်ဦးချင်းစီ၏ အသိအမြင်၊ ဗဟုသုတနှင့် ဖြစ်ပေါ်နေသည့်အခွင့်အလမ်းများ၊ ဦးစွာ သိရမည်ဖြစ်သည်။ ဥပမာအားဖြင့်ဆိုသော် ယနေ့ ပတ်ဝန်းကျင်အခြေအနေအတိုင်း နိုင်ငံသားတိုင်းအတွက် ယခင်ထက်ပိုများသည့် စီးပွားရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်၊ အခွင့်အလမ်းများနှင့် နိုင်ငံတကာနှင့် ပေါင်းစည်းနိုင်ရေး အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရှိလာပြီဖြစ်သည့်အတွက် သိရှိ စေရန် ကြိုးစားလေ့လာခြင်းဖြင့် မိမိဖြစ်ချင်သည့် ကြိုးမား သည့်ဆန္ဒကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် မလျှော့ သောဇွဲဖြင့် တစိုက်မတ်မတ်ကြိုးစားမှု၊ မိမိအကျိုးနှင့် တိုင်းပြည်အကျိုးဆောင်ရွက်လိုသည့် စိတ်ဓာတ် ပေါင်းစည်းကာ တစ်ဦးချင်းစိတ်ဝင်စားသည့် ဘာသာရပ် များ၊ လုပ်ငန်းများတွင် ကျွမ်းကျင်မှု (skill) မြင့်မားသူ

များဖြစ်လာလျှင် မလွဲမသွေ အောင်မြင်တိုးတက်လာ မည်ဖြစ်သည်။ တစ်ဦးချင်း စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသည့် နိုင်ငံသား များလေ နိုင်ငံတိုးတက်လေပင်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့ ဖွံ့ဖြိုး နေသည့် နိုင်ငံတိုင်းက ပြသနေပေသည်။ ယနေ့ကမ္ဘာတွင် စွမ်းဆောင်ရည်နှင့်ပတ်သက်၍ နမူနာယူသင့်သည့် ဥပမာ မှာ အစွဲရောင်းနိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်း၏ စွမ်းဆောင်ရည်ပင် ဖြစ်သည်။ လူဦးရေသန်း ၄၀၀ ကျော်ရှိသည့် အာရှ ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် လူဦးရေ ရှစ်သန်းသာရှိသော်လည်း စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသည့် နိုင်ငံသားတို့ကြောင့် အစွဲရောင်း နိုင်ငံ ရပ်တည်ရှင်သန်တိုးတက်နေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ရန်သူ ပတ်လည်ပိုင်းပြီး သဲမြေအများဆုံးရှိသည့် အခြေအနေ များတွင် စိုက်ပျိုးရေးထွန်းကားအောင် လုပ်ဆောင်နိုင်သည့် သာမကဘဲ စက်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍများပါ တိုးတက် အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်အတွက် ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် တိုးတက်သည့်နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်နေနိုင်ခြင်းမှာ နိုင်ငံသား တစ်ဦးချင်းစီ၏ မြင့်မားသည့်စွမ်းဆောင်ရည်ကြောင့်ပင် ဖြစ်သည်။ တစ်ဦးချင်း အရည်အသွေးကျွမ်းကျင်မှု၊ စွမ်းဆောင် ရည်တိုးတက်လာစေရန်လုပ်ဆောင်ရမည့်မှာ မိမိကိုယ်တိုင် ပင်ဖြစ်သည်။ “အတ္တဟိ အတ္တာနောနာထော” ဆိုသည့် အတိုင်း မိမိကိုယ်သာအားကိုးရာ ဖြစ်သည့်အတွက် တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုကို ပြဋ္ဌာန်းသူမှာ မိမိသာလျှင် ဖြစ်သည်။ တန်ဖိုးရှိသောအချိန်ကို အကောင်းဆုံးအသုံးပြုပါ အချိန်သည် တန်ဖိုးအရှိဆုံးဖြစ်သည့်အတွက် အောင်မြင်တိုးတက်လိုသူတိုင်း အချိန်ကို အကောင်းဆုံး

အသုံးပြုနိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ တစ်ရက်တာအချိန်ကို မိမိ တိုးတက်ရေးအတွက် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ ရှာဖွေ လေ့လာမှု မည်မျှပြုလုပ်နိုင်သည်၊ မိမိအသက်မွေးဝမ်း ကျောင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အသိအမြင်၊ ဗဟုသုတအဆက် အသွယ်များ၊ မိမိထုတ်ကုန် (သို့) ဝန်ဆောင်မှုကို တန်ဖိုး မြှင့်နိုင်သည့်နည်းလမ်းများ၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပသတ်မှတ် ထားသည့် စံချိန်စံညွှန်းများ သိရှိရန်လိုသလို မဖြစ်မနေ တတ်မြောက်ရမည့် ကွန်ပျူတာနှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်း ပညာများ၊ အသုံးများသည့်ဘာသာစကားများ စသည်တို့ တတ်မြောက်ရမည်ဖြစ်သည်။ အချိန်ပေး၍လေ့လာတော့ မည်ဆိုလျှင် “အကာနှင့်အနစ်” ခွဲခြားနိုင်ရမည်ဖြစ်သလို ရေရှည်အကျိုးစီးပွားဖော်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် အမြင် ကျယ်စွာဖြင့် ချင့်ချင်ချိန်ချိန် မျှော်မှန်းလုပ်ဆောင်ရမည် ဖြစ်သည်။ အထူးသတိပြုရမည့်အချက်မှာ တန်ဖိုးရှိသည့် အချိန်ကို တန်ဖိုးမရှိသည့်ကိစ္စများအတွက် တလွဲမသုံးမိစေ ရန်ပင်ဖြစ်သည်။ အခြားသူများနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ခြင်းထက် မိမိကိုယ်တိုင် အချိန်အပေါ်မှတည်ပြီး မနေ့ကနှင့် ဒီနေ့တွင် မည်မျှတိုးတက်လာသည်ဆိုသည့်အချက်ဖြင့် အမြဲတမ်း သုံးသပ်အကဲဖြတ်နိုင်ပါလျှင် အမြန်ဆုံးအောင်မြင်တိုးတက် လာမည်ဖြစ်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ပြောင်းလဲတိုးတက်လို သူတိုင်း ဆန္ဒရှိရုံဖြင့်မရဘဲ အထက်တွင်ဆိုခဲ့သည့်အတိုင်း လက်တွေ့ကျကျ လိုက်နာကျင့်သုံးကြိုးစားမည်ဆိုလျှင် တိုးတက်အောင်မြင်လာမည်ဖြစ်သည်။ စွမ်းဆောင်ရည် ပြည့်ဝသည့် နိုင်ငံသားများ ပိုများလေလေ မိမိစီးပွားရေး၊ အိမ်ထောင်စုအဆင့်စီးပွားရေး၊ လုပ်ငန်းအဆင့်စီးပွားရေး တိုးတက်မှုများမှတစ်ဆင့် တစ်တိုင်းပြည်လုံး၏ စီးပွားရေး ကိုပါ မြှင့်တင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အမျိုးသားရေးတာဝန် ယနေ့အဘက်ဘက်မှ စိန်ခေါ်မှုများ ပိုင်းဝန်းဖြေရှင်း ရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝ သိသိသာသာမြင့်တက်လာစေရေး ကို နိုင်ငံသားတိုင်း အထူးအလေးထားရမည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်က ဦးဆောင်ပြီး ကြိုးစားဖော်ဆောင်ရာတွင် ပြည်သူတို့ တက်တက်ကြွကြွ နိုးနိုးကြားကြား၊ ညီညီ ညွတ်ညွတ် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှသာ အောင်မြင် မည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအချုပ်အခြာအာဏာတည်မြဲရေး၊ ပြည်ထောင်စုကြီးမပြိုကွဲရေး၊ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေး ချမ်းရေး၊ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွား စဉ်ဆက်မပြတ်တိုးတက် ရေး၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်ထွန်းကားရေးတို့မှာ နိုင်ငံသား တိုင်း၏ အမျိုးသားရေးတာဝန်ပင်ဖြစ်သည်။ အချုပ်အားဖြင့် ဆိုသော် နိုင်ငံတော်ကြီးတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုး လာစေရန်အတွက် အရေးအကြီးဆုံးလိုအပ်ချက်မှာ စွမ်းဆောင်ရည်ရှိသည့် နိုင်ငံသားများ သိသိသာသာ တိုးတက်လာရေးပင်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်း တိုးတက်မှုများလေလေ နိုင်ငံတိုးတက်လေ ဖြစ်သည့် အတွက် နိုင်ငံသားတိုင်း အထူးနိုးကြားကြိုးစားမည်ဆိုလျှင် နိုင်ငံ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှု အမြန်ဆုံးဖော်ဆောင်နိုင်မည် ဖြစ်ပေသည်။

ရည်ညွှန်းကိုးကား -www.myanmar insider.com the role of vocational training in Myanmar's development https://en.wikipedia.org/wiki/List_of_Arab_countries_by_population

ပြည်တွင်းရေးရာ



အခြေခံပညာအဆင့် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် မတ် ၄

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ် အခြေခံပညာအဆင့် အဋ္ဌမတန်း၊ နဝမတန်းနှင့် ဒသမတန်းအတွက် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ၏ ခရိုင်အလိုက် လူရည်ချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်းကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ၂၀၁၉ ခုနှစ် နဝမတန်း လူရည်ချွန်စာရင်း

Table with 5 columns: စဉ်, အမည်, ကျောင်း, မြို့နယ်, ခရိုင်. Lists school names and locations across various states like Mandalay, Sagaing, and Bhamo.

Table with 5 columns: စဉ်, မောင်ကောင်းမင်းသန့်, အထက-လင်းခေး, လင်းခေး, လင်းခေး. Lists school names and locations across various states like Mandalay, Sagaing, and Bhamo.

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်တွင် ကလေးငယ်များအတွက် ပုံပြောပြိုင်ပွဲနှင့် စက္ကူခေါက်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

လှိုင်းဘွဲ့ မတ် ၄

ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်တွင် ကလေးငယ်များအား အသိပညာပဟုသုတများ တိုးတက် ပြန့်ပွားလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ ပုံပြောပြိုင်ပွဲနှင့် စက္ကူခေါက်ပြိုင်ပွဲကို မတ် ၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၌ ကျင်းပသည်။

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်စန်းမြင့်က ကလေးငယ်များကို အသိပညာပဟုသုတများရရှိစေမည့် ပုံပြောစာသားများကို ပြောပြခြင်း နှင့် ကလေးငယ်များအား ပြန်လည်ပြောပြစေခြင်း၊ ကလေးငယ်များ စာကြည့်တိုက်နှင့် ပိုမို

ရင်းနှီးလာစေရန် ကာလာစက္ကူဖြင့် အရုပ်ပုံများ၊ ပန်းပုံများ စက္ကူခေါက်နည်းအမျိုးမျိုးကို ပြသပေးပြီး စက္ကူခေါက်ပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့သည်။ ကလေးငယ်များအား အချိန်ကို အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြု တတ်စေရန် အားလပ်ချိန်တွင် စာကြည့်တိုက်ကို ပိုမိုအသုံးပြုတတ်လာစေရန်၊ ပဟုသုတများပိုမိုရရှိလာစေရန်၊ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေး ထက်မြက်လာစေရန်တို့ကို ရည်ရွယ်၍ ပြိုင်ပွဲများ ပြုလုပ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

ထွန်းဖောင်ဒေးရှင်း စာပေဆုချီးမြှင့်ပွဲ မတ် ၉ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် မတ် ၄ (၁၃)ကြိမ်မြောက် ထွန်းဖောင်ဒေးရှင်း စာပေဆု(၂၀၁၈) ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့အမှတ်(၂) စည်ပင်လမ်းသစ်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံဘဏ်များအသင်း အဆောက်အအုံ၌ မတ် ၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သို့ပါ၍ ဆုရရှိသူများအားလုံးနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြရန် နှိုးဆော်ထားပြီး စာပေဆုကော်မတီ လိပ်စာ အမှတ်(၂၃/၂၄)ဗဟိုစည်အိမ်ရာ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း လမ်းမတော် မြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း ၀၉-၇၃၁၀၄၀၄၈၇၊ ၀၉-၄၅၁၀၃၉၆၆၉ တို့သို့ ဆက်သွယ်နိုင် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်းမှ

ဒီနေ့ရောင်းတဲ့အခန်းတွေက CHID Bank မှာ ငွေစုထားတဲ့လူတွေထဲက ကနဦး စုဆောင်းငွေ ၃၀ရာခိုင်နှုန်းနဲ့အထက်ပြည့်တဲ့ အိမ်ရာဝယ်ယူခွင့်ရတဲ့သူတွေကို အားလုံး ဗလမပါအခန်း တစ်ခန်းစီ မဲခွဲကရမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာန အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနခွဲမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်သီရိက ပြောသည်။ ယနေ့ရောင်းချသည့် တန်ဖိုးနည်းတိုက်ခန်း များအား ဂျပန်နိုင်ငံ ODA Loans အစီအစဉ်အရ အတိုးနှုန်းသက်သာသော နှစ်ရှည် အိမ်ရာချေးငွေဖြင့် ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ပြီး ဆောက်လုပ်ရေးအိမ်ရာနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်တွင် ဇန်နဝါရီ ၃၁ရက်က ကနဦးစုဆောင်းငွေ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့်အထက် ပြည့်မီသူ ၃၃၅၈ ဦးအနက်မှ ယူဇနအပိုင်း (၁)၊ (၂)မှ ခြောက်ခန်းတွဲ လေးထပ်တိုက်ခန်း ဝယ်ယူရန် အဆိုပြုစာရင်းပေးသူ ၄၀၊ ရှစ်ခန်း တွဲလေးထပ်တွင် တိုက်ခန်းဝယ်ယူရန် အဆိုပြု စာရင်းပေးသူ ၄၃၀ တို့က တိုက်ခန်းများ မဲခွဲကရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီနေ့ ရောင်းချပေးတဲ့အခန်းတွေက ဂျပန်နိုင်ငံ ODA Loans လိုခေါ်တဲ့ ဂျပန် ချေးငွေပါ။ အတိုးနှုန်းက ရှစ်ကျပ်ခွဲခွဲ တစ်ချေး တွဲငွေနဲ့ ဝယ်ယူခွင့်ရတဲ့အတွက် အတိုးနှုန်း လည်းသက်သာပါတယ်။ ဘဏ်ကတော့ နှစ် ၃၀ ထိရအောင် ညှိပေးမယ်ပြောပါတယ်။ အခုလောလောဆယ်တော့ ၁၅ နှစ် သတ်မှတ် ထားပါတယ်”ဟု ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်သီရိက ပြောသည်။

ထို့ပြင် မတ် ၂ ရက်ကလည်း ကနောင် အိမ်ရာစီမံကိန်းမှ ခြောက်ခန်းတွဲ လေးထပ် တိုက်ခန်းများအား စာရင်းပေးဝယ်ယူသူ သုံးဦး၊ ရှစ်ခန်းတွဲ လေးထပ်တိုက်ခန်းများ စာရင်း ပေးဝယ်ယူသူ ၂၀ ရှိကြောင်း မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဌာနခွဲမှ သိရသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ ODA Loans အစီအစဉ်အရ အတိုးနှုန်းသက်သာသော နှစ်ရှည် အိမ်ရာချေးငွေဖြင့် ရောင်းချပေးမည့် အိမ်ရာ များမှာ လိုင်သာယာမြို့နယ် ရွှေလင်ပန်းအပိုင်း (၂)၊ (၃) အိမ်ရာစီမံကိန်း၊ ဒဂုံမြို့သစ် ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် ယူဇနအပိုင်း(၁)၊ (၂) နှင့် ကနောင်အိမ်ရာစီမံကိန်းများရှိ တန်ဖိုးနည်း အခန်းများနှင့် ထီးလိုင်ရှင်အိမ်ရာစီမံကိန်းရှိ တန်ဖိုးသင့်အခန်းများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် ယူဇန တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာစီမံကိန်း အပိုင်း (၃)နှင့် ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြေတိုက်ကွက် (၁၆၈)တွင် အိမ်ခန်းပေါင်း ၂၀၀၀ ပါဝင်သည့် ရိုးမတန်ဖိုး နည်းအိမ်ရာစီမံကိန်းတို့ကို အကောင်အထည် ဖော် တည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး ဆောက်လုပ် ပြီးစီးပါက ဂျပန်နိုင်ငံ ODA Loans ငွေဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချပေးမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်း-သီသီမင်း၊ ဓာတ်ပုံ-မိုင်ခေ

တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ် ၉ / ၂၀၁၉

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁၃ ရက်

(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၄ ရက်)

“တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်ခြင်း”

၁။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသည့် ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်နိုင်ရန်နှင့်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုတ်ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို စနစ်တကျလက်ခံရယူနိုင်ရန် “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” ကို ဤရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” သို့ ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂ ရက်နေ့အထိ ပေးပို့တိုင်ကြားလာသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက အောက်ပါအတိုင်း ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ခဲ့ပါသည်။

စဉ်	သတင်းလက်ခံရရှိမှု	ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု
၁	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျွန်းစုမြို့နယ်၊ မြေနီတောင်ကျေးရွာနေ နိုင်ငံလယ်နှင့်ဇနီးအေးအေးဝင်းတို့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၄-၂-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ကျွန်းစုမြို့နယ်၊ မြေနီတောင်ကျေးရွာနေ နိုင်ငံလယ်နှင့်ဇနီး အေးအေးဝင်း (ခ) အိအိဝင်းတို့၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းတို့မှာ ပင်လယ်ပြင်သို့ ထွက်သွားသဖြင့် ဝဲကျွန်းကျေးရွာ အနောက်ဘက်ပင်လယ်ကမ်းစပ်၌ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ဆိုက်ကပ်လာသည့် သစ်သားစက်လှေ (၁) စင်းအား ရှာဖွေရာ မြေနီတောင်ကျေးရွာနေ အေးမင်းဦး (ခ) ဆံရည် (၃၃) နှစ်၊ (ဘ) ဦးကြည်လွင်နှင့်တင်အောင် (၄၀) နှစ်၊ (ဘ) ဦးဖေလှိုင်တို့ (၂) ဦးအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး အဆိုပါမူးယစ်ဆေးဝါးများမှာ နိုင်ငံလယ်နှင့်ဇနီးတို့ ထံမှ ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ၎င်းတို့ (၄) ဦးအား နမစ (ကံမော်) မယ (ပ) ၃ / ၂၀၁၉၊ မူး / စိတ် ပုဒ်မ ၁၉ (က) / ၂၀၁၉ အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၂	မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ ဖားအောက်ကျေးရွာ အနောက်ပိုင်းနေ ညီညီဇော်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ / ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂-၂-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် မော်လမြိုင်မြို့နယ်၊ ဖားအောက်ကျေးရွာ အနောက်ပိုင်း အမှတ် (၉/၆) နေ ညီညီဇော် (ခ) ဝမ်း (၂၉) နှစ်၊ (ဘ) ဦးအောင်သိန်း၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ ရိုးရိုးကျေးရွာနေ အောင်စိုးမိုး (၂၅) နှစ်၊ (ဘ) ဦးသောင်းညွန့်တို့အား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ ဘိန်းစာရွက်များ၊ ဘိန်းစာရွက်ပြတ်ရည်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ၎င်းတို့ (၂) ဦးအား နမစ (ပုဒ်မ) မယ (ပ) ၁၀ / ၂၀၁၉၊ မူး / စိတ်ပုဒ်မ ၁၆ (ဂ) / ၂၀ (က) / ၂၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၃	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ရိပ်သာရပ်ကွက်၊ မေယုဝတီ (၁) လမ်းနေ ဝဟကသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၄-၂-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ရိပ်သာရပ်ကွက်၊ မေယုဝတီ (၁) လမ်းနေ ဝဟက (ခ) သူရမြင့် (ခ) နိုင်ဦး (၃၆) နှစ်၊ (ဘ) ဦးမြင့်ဆွေ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဆေးခြောက်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (လှည်းကူး) မယ (ပ) ၅ / ၂၀၁၉၊ မူး / စိတ် ပုဒ်မ ၁၆ (ဂ) / ၂၀ (က) ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၄	ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ကြီးမြို့တွင်းနှင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ၌ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ / ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	ယခင်သီတင်းပတ်များ၌ အမှု (၁၁) မှ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး တရားခံကျား (၂၀) ဦး၊ မ (၁) ဦး၊ ပေါင်း (၂၁) ဦးတို့အား ဘိန်းဖြူများ၊ စိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ ဘိန်းဆီများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၂၄-၂-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ယခင်ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှ ကွင်းဆက်သတင်းအရ တောင်ကြီးမြို့၊ ညောင်ဖြူစခန်းရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ (၇) နေမျိုးသန်း (၃၆) နှစ်၊ (ဘ) ဦးထွန်းငွေ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ ဘိန်းဆီများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် နမစ (တောင်ကြီး) မယ (ပ) ၂၀ / ၂၀၁၉၊ မူး / စိတ် ပုဒ်မ ၁၉ (က) ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကွင်းဆက်စိစစ်ချက်အရ ရွှေတောင်ရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ (၉)၊ စံပြလမ်းတွင် စောင့်ကြည့်သတင်းစုံစမ်းနေစဉ် ၎င်းရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ (၁၃) နေ စန်းထူးအောင် (ခ) ဖိုးခွား (၂၀) နှစ်၊ (ဘ) ဦးအေးဝင်းအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (တောင်ကြီး) မယ (ပ) ၆ / ၂၀၁၉၊ မူး / စိတ်ပုဒ်မ ၁၉ (က) ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အလားတူ ၎င်းရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ (၄)၊ ဒေါ်နုလမ်းတွင် စောင့်ကြည့်သတင်းစုံစမ်းနေစဉ် နယ်မြေ (၁) နေ ဝင်းကိုထွန်း (ခ) ဂကြီး (ခ) ခေါင်းကြီး (၁၉) နှစ်၊ (ဘ) ဦးထွန်းနိုင်အား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (တောင်ကြီး) မယ (ပ) ၇ / ၂၀၁၉၊ မူး / စိတ် ပုဒ်မ ၁၆ (ဂ) ဖြင့်လည်းကောင်း အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။

၅	ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကွတ်ခိုင်မြို့၊ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်၊ အုပ်စု (၁၀) တောင်ကုန်းပေါ်တွင် နေစဉ်နှင့်အမျှ လူအများ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကား ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	ယခင်သီတင်းပတ်များ၌ အမှု (၄၄) မှ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး တရားခံကျား (၄၅) ဦး၊ မ (၄) ဦး၊ ပေါင်း (၄၉) ဦးအား ဘိန်းဖြူများ၊ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ၂၅-၂-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ယခင်ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှ ကွင်းဆက်သတင်းအရ ကွတ်ခိုင်မြို့၊ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်၊ သချိုင်းကုန်းအနီး စောင့်ကြည့်သတင်းစုံစမ်းနေစဉ် ၎င်းမြို့၊ အမှတ် (၈) ရပ်ကွက်နေ ရှိရင်စိမ်း (၃၀) နှစ်၊ (ဘ) ဦးရီဝမ်ချောက် မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ကွတ်ခိုင်) မယ (ပ) ၂၅ / ၂၀၁၉၊ မူး / စိတ် ပုဒ်မ ၁၉ (က) ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၆	ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ ရွာငံမြို့နယ်၊ ကျောက်မြောင်းကျေးရွာ၊ အမှတ် (၂) ရပ်ကွက်နေ ဘိုဘိုဇော်သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၅-၂-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ရွာငံမြို့နယ်၊ ကျောက်မြောင်းကျေးရွာ၊ အမှတ် (၂) ရပ်ကွက်နေ ဘိုဘိုဇော် (၃၂) နှစ်၊ (ဘ) ဦးမြင့်မောင်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဆေးခြောက်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ရွာငံ) မယ (ပ) ၆ / ၂၀၁၉၊ မူး / စိတ်ပုဒ်မ ၁၆ (ဂ) ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။

၃။ တိုင်ကြားလာသော သတင်းများအနက် အထက်ဖော်ပြပါ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှု အပါအဝင် ၂-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ အမှုပေါင်း (၅၃၄) မှ ဖွင့်လှစ်အရေးယူခဲ့ပြီး တရားခံကျား (၇၀၉) ဦး၊ မ (၁၃၄) ဦး၊ ပေါင်း (၈၄၃) ဦး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့၍ ဘိန်းဖြူ (၅၇၄၆.၄၃) ဂရမ်၊ ICE (၆၇.၁၄) ဂရမ်၊ ဘိန်း (၃၈၆၅၆.၉၄) ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း (၃၂၉.၆) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမူနီ (၁၈၇၉၅.၂၈) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက် (၇၃၆၃.၉၉) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရည် (၁.၅) လီတာ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၁၇၇၁၅) ပြား၊ ဆေးခြောက် (၆၀၈၇.၂၇) ဂရမ်၊ ဘိန်းရည် (၀.၁) လီတာ၊ ဘိန်းဆီ (၅၁၃.၂၆) ဂရမ်၊ ဘိန်းစေ့ (၆၀) ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးပြားအကြေမှုန့် (၃.၄၅) ဂရမ်၊ Ecstasy အကြေ (၀.၀၀၁) ဂရမ်၊ လက်နက်မျိုးစုံ (၁၆) လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ (၂၅၇) တောင့်၊ လက်ပစ်ဗုံး (၁) လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်မှု အခြေအနေအား ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာနသို့ တိုင်ကြားပေးပို့သော သတင်းများကို စိစစ်ဖော်ထုတ်အရေးယူခဲ့သည့်အပြင် တပ်မတော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ သီးခြားရရှိသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများအပေါ် စိစစ်ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ နယ်စပ်ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များတွင် ပိတ်ဆို့ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်း၊ သတင်းအရ မော်တော်ယာဉ် / ဆိုင်ကယ်များကို ရှာဖွေစစ်ဆေးခြင်း၊ အချို့ဒေသများတွင် စီမံချက်ဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနိုင်ရန်ရေး အထူးစစ်ဆေးရေးဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း နယ်စပ်ဒေသများ၊ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်များ အပါအဝင် ပြည်နယ် / တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီး၌ ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှာ ကချင်ပြည်နယ်၊ ပန်းမော်မြို့နယ်၊ ဆင်ကျိုးကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၂၀၅) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၁၅၆) ဂရမ်၊ တိုပင်မြို့နယ်၊ သံဂုဏ်ကျေးရွာလမ်းဆုံ၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၉၀၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ကွင်းဆက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦး၊ ဆွမ်းပရာဘုရားမြို့နယ်၊ ဖန်ကျန်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း (၉) ဂရမ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ လွိုင်ကော်မြို့၊ ထေးသမရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၀၈) ပြား၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့နယ်၊ ကော့လမုကျေးရွာအနီး ဇာသပြင်-ကျားကလေးသွား ကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၀၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ကွင်းဆက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ကော့လမုကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသမီး (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၄၀၀၀) ပြား၊ မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ မရမ်းကုန်းရပ်ကွက်၊ တောင်ရိုးလမ်း၌ သတင်းအရ Honda Fit ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၈၂) ပြား၊ ဆေးခြောက် (၁၁၂၀) ဂရမ်၊ မော်တော်ယာဉ် (၁) စီး၊ ကျိုက်မရောမြို့နယ်၊ ကျောက်တလုံးကျေးရွာအနီး သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၉၄၁) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ရေးမြို့နယ်၊ ဝဲရက်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ ဘိန်းစာရွက် (၄၀၀၀) ဂရမ်၊ ကျိုက်ထိုမြို့၊ ဇေယျာမွန်ရပ်ကွက်၊ (၁) လမ်းထိပ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၁၅၄) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့၊ ပြူးမချောင်းအနီး နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်နတ်မြစ်အတွင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် ဆာလာအိတ်များဖြင့် နတ်မြစ်အား ဖြတ်သန်း ကူးခတ်နေသည့် တရားခံအမျိုးသား (၃) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၉၆၅၅၅) ပြား၊ မင်္ဂလာကြီးချောင်းဝအနီး နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်နတ်မြစ်အတွင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်စဉ် ပလတ်စတစ်ပုံးများဖြင့် နတ်မြစ်အား ဖြတ်သန်းကူးခတ်နေသည့် တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၆၆၃၀၀) ပြား၊ ကွင်းဆက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ မင်္ဂလာကြီးကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦး၊ (၄) မိုင် ရပ်ကွက်၊ မကျည်းချောင်းအနီး၌ သတင်းအရ Succeed ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၄) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၅) ပြား၊ မော်တော်ယာဉ် (၁) စီး၊ ဂုံးနားကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၇) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၀၈) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ရွာသစ်ကေကွက်သစ်အလယ်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၆) ပြား၊ မောင်နီကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၄၈၈၀) ပြား၊ လက်သာအောက်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၄၆၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ ရွှေဇားအနောက်ရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၈၂) ပြား၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ တောင်ဘဇာလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၄) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ စစ်တွေမြို့၊ ဆင်းကူးလမ်းရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦး၊ အမျိုးသမီး (၁) ဦး၊ ပေါင်း (၃) ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၅၀) ပြား၊ သက္ကေပြင်ကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၅၃) ပြား၊ မော်ဆီးညွှာကျေးရွာ၌ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၂၆၃) ပြား၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်၊ နောင်ပယ်တံတားအနီး မိုင်းပျဉ်း-တောင်ကြီးသွား ကားလမ်းမပေါ်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၁၅၀) ပြား၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ လားရှိုးမြို့နယ်၊ နားဖကျေးရွာအဝင်၌ သတင်းအရ ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၈၀) ပြား၊ ဘိန်း (၂၇၀) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ သီပေါမြို့နယ်၊ ပန်လော့ကျေးရွာ တိုးဂိတ်အနီး၌ သတင်းအရဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၄၀၀) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၂၂.၅) ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ် (၁) စီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့နယ်၊ ခုံသာအနောက်ကျေးရွာ လယ်ကွင်းအတွင်း၌ တရားခံအမျိုးသား (၅) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၄) ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၀.၇) ဂရမ်၊ Tramadol Capsule (၁၀) တောင့်၊ Buprenorphine Tablet (၂) ပြား၊ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၊ ဝေကုန်းကျေးရွာအနီး သတင်းအရ

ထုတ်ပြန်ချက်၊ ဖြည့်စွင်းရေးရာ

❖ စာမျက်နှာ ၉ မှ

ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၃၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၂၆)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁)စီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့၊ ထိန်သစ်ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၂)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၃၉၃)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ မြိတ်မြို့၊ လက်မကျေးရွာအနီး တနင်္သာရီ-မြိတ်သွားကားလမ်းမပေါ်၌ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ ဘိန်းစာမူန့် (၂၁၀)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ် (၁)စီး၊ ကော့သောင်းမြို့၊ ရွှေလာသာရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၅၅၀) ပြား၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ငမဲမြို့နယ်၊ ပဒါန်းပျဉ်းဝ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ သတင်းအရ Dyna ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၃၀၀၀၀) ပြား၊ မော်တော်ယာဉ် (၁)စီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ သီရိမာလာရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား (၃) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၁၂၀)ပြား၊ ဒေါနဘွားရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး (၁) ဦး၊ ပေါင်း(၂)ဦးတို့ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၄၃၉၉၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ (၁၇၈၂)ဂရမ်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မြို့ဟောင်းဘူတာရုံ ရထားတွဲအား သတင်းအရရှာဖွေရာ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးထံမှ Ethyl Acetate (၃၆၀၀၀)လီတာ၊ ကွင်းဆက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ မန္တလေး- လားရှိုးသွား အဆန်ရထားပေါ်မှ တင်ဒါ (၁၆၅၀၀)လီတာ၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ အုန်းချောကျေးရွာ၌ ပိုင်ရှင်မဲ့ Sulphuric Acid (၄၀၀၀) လီတာ၊ ကျောက်ဆည်မြို့၊ အေးမြကြည်လင်ရပ်ကွက်၌ တရားခံ အမျိုးသား (၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၁၃၅၀)ပြား၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေး ကားဝင်းအတွင်းရှိ အောင်ရတနာကားဂိတ်၌ ရန်ကုန်မှမြိတ်သို့ ခရီးသည်မပါ တန်ဆာခဖြင့် ပို့ဆောင်ရန်အပ်နှံထားသည့် ဂျပ်ဖာအားစိစစ်ခဲ့ရာ ၎င်းဂျပ်ဖာအတွင်းမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၅၀၀၀၀)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၄)ဂရမ်အား သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် အသွင်ယူ ဖမ်းဆီးခဲ့ရာ မြိတ်မြို့၊ အောင်ရတနာကားဂိတ်၌ ဂျပ်ဖာလာရောက်ရွေးယူ သည့် တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦးနှင့် ၎င်း၏နေအိမ်မှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၁၆၅)ပြား၊ ဘိန်းဖြူ(၀.၂)ဂရမ်၊ ဆိုင်ကယ်(၁) စီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်မြို့၊ အမှတ်(၆)ရပ်ကွက်၌ တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး ထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား(၂၇၃)ပြားအား လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားသားများ ပါဝင်ဝတ်သက်သော ဖမ်းဆီးရမိမှု ဖြစ်စဉ်(၁)ခု ရှိခဲ့ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်၊ တာချီလိတ်မြို့၊ ရန်အောင်မြေရပ်ကွက်၌ တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာသည့် ထိုင်းနိုင်ငံသား တရားခံအမျိုးသား(၃)ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံသား တရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ ပေါင်း(၄)ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၀)ပြား၊ ဆိုင်ကယ်(၂)စီးအားလည်းကောင်း၊ လက်နက် / ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီး ရမိမှု ဖြစ်စဉ်(၃)ခု ရှိခဲ့ပြီး ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံ မြို့နယ်၊ ကော့ယကွေးကျေးရွာအနီး ဇာသပြင်-ကျားကလေး သွား ကားလမ်းမပေါ်၌ ရပ်တန့်ထားသည့် Vign ယာဉ်အား သတင်းအရစိစစ်ရာ တရားခံအမျိုးသား (၂) ဦးထံမှ စိတ်ကြွဆေးပြား (၆၀၀)ပြား၊ ကာဘိုင်းသေနတ် (၁)လက်၊ ကျည်အိမ်(၁)ခု၊ ၎င်းကျည်(၁၀) တောင့်၊ ပစ္စတိုသေနတ်(၁)လက်၊ ၎င်းကျည်(၁၀)တောင့်၊ MG-1 လက်ပစ်ဗုံး(၁)လုံး၊ မော်တော်ယာဉ်(၁) စီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်၊ ဥဒေါင်းကျေးရွာ၌ တရားခံ အမျိုးသမီး(၁)ဦးထံမှ စိတ်ကြွ ဆေးပြား(၁၇၆)ပြား၊ MG-1 လက်ပစ်ဗုံး(၁)လုံး၊ ဖျူစီ(၁)ခု၊ တစ်တောင့်ထိုး လုပ်သေနတ်(၁)လက်၊ ကာဘိုင်းကျည်(၂)တောင့်၊ ၉ မမ ကျည်(၁၃)တောင့်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ တာချီလိတ်မြို့နယ်၊ လွယ်စိတုံ ကျေးရွာအဝင်၌ သတင်းအရ Mitsubishi Triton ယာဉ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ တရားမဝင် ဝင်ရောက် လာသည့် ထိုင်းနိုင်ငံသားတရားခံအမျိုးသား(၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံသား တရားခံ အမျိုးသား (၁)ဦး၊ အမျိုးသမီး(၁)ဦး၊ စုစုပေါင်း(၄)ဦးတို့အား စိတ်ကြွဆေးပြား အကြေမှုန့်(၅)ဂရမ်၊ ခြောက်လုံးပြူး သေနတ်(၁)လက်၊ ၎င်းကျည်(၆)တောင့်၊ မော်တော်ယာဉ်(၁)စီးအား လည်းကောင်း၊ ထွက်ပြေး သဖြင့် ပစ်ခတ် ဖမ်းဆီးမှုဖြစ်စဉ်(၁)ခု ရှိခဲ့ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်၊ ဝေသာလီကျေးရွာအနီး မောင်တော အငူမော်ကားလမ်းဘေး၌ ရပ်တန့်ထားသည့် Hino (၆)ဘီးယာဉ်အား စိစစ်ရာ ယာဉ်ကြမ်းခင်း အောက် နှစ်ထပ် အံ့ဝှက်အတွင်း သိုဝှက်ထားသည့် စိတ်ကြွဆေးပြား(၈၇၅၅၀၀)ပြား၊ မော်တော်ယာဉ်(၁) စီးအား တွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းနေစဉ် ယာဉ်အနီးသို့မောင်းနှင်လာသည့် မသင်္ကာဖွယ် ဆိုင်ကယ်အားစိစစ်ရန် တားဆီးစဉ် ဆိုင်ကယ်ဖြင့် တိုက်၍ ထွက်ပြေးသဖြင့် လိုက်လံပစ်ခတ်ဖမ်းဆီးရာ တရားခံအမျိုးသား (၁) ဦးအားလည်းကောင်း၊ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် သီးခြားဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးမှု စုစုပေါင်းအနေဖြင့် ယခုသိတင်ပတ် (၂၄-၂-၂၀၁၉ ရက်နေ့မှ ၂-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့အထိ) အတွင်း မူးယစ်အမှုပေါင်း(၂၀၈)မှုတွင် တရားခံကျား (၂၉၉)ဦး၊ မ(၂၆)ဦး၊ ပေါင်း(၃၂၅)ဦးကို ဘိန်းဖြူ (၂၀၃၃.၆၃၃)ဂရမ်၊ ဘိန်း (၂၈၅)ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးပြား (၁၃၃၆၁၅၀၃.၂၅)ပြား၊ စိတ်ကြွဆေးပြားအကြေမှုန့် (၂၆.၆)ဂရမ်၊ ဆေးခြောက် (၁၃၇၈.၇)ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း(၁၁.၅)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမူန့် (၂၁၀)ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက် (၄၀၀၀)ဂရမ်၊ Tramadol Capsule (၁၀)တောင့်၊ Buprenorphine Tablet (၂)ပြား၊ Ethyl Acetate (၃၆၀၀၀)လီတာ၊ Sulphuric Acid (၄၀၀၀)လီတာ၊ တင်ဒါ(၁၆၅၀၀)လီတာ၊ လက်နက်မျိုးစုံ(၄)လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ(၄၁)တောင့်၊ ကျည်အိမ်(၁) ခု၊ လက်ပစ်ဗုံး(၂)လုံး၊ ဖျူစီ(၁)ခုတို့ ဖော်ထုတ် သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သတင်းရရှိပါသည်။

၅။ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပိုမိုဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များသို့ တိုင်ကြားနိုင်သည့်အပြင် ထူးခြားသည့်ကိစ္စရပ်များနှင့်ကြီးမားသည့် မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်း/ဝယ်မှုကိစ္စရပ်များကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်း တိုင်ကြားရေးဌာန” အောက်ဖော်ပြပါ တယ်လီဖုန်း / ဖက်စ်ဖုန်းနှင့် အီးမေးလ်လိပ်စာတို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း လုံခြုံစိတ်ချစွာတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း ထပ်မံအသိပေးအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်- အော်တိုတယ်လီဖုန်းနံပါတ် - ၀၆၇-၅၉၀ ၂၀၀ ဖက်စ်ဖုန်းနံပါတ် - ၀၆၇-၅၉၀ ၂၃၃ အီးမေးလ်လိပ်စာ - antinarcotics@presidentoffice.gov.mm

မြစ်ကြောင်းများအတွင်း ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးရေယာဉ်များ စနစ်တကျနှင့် စည်းကမ်းလိုက်နာပြေးဆွဲရေး မန္တလေး၌ ပညာပေးဆွေးနွေး

မန္တလေး မတ် ၄ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ (မန္တလေး)တို့ ပူးပေါင်း၍ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍမှ ရေယာဉ်များ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းပြီး စနစ်တကျပြေးဆွဲရေးနှင့် စည်းကမ်း လိုက်နာရေး ပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၄ ရက်မွန်းလွဲ ၁ နာရီက အဆိုပါ ရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ရေယာဉ်အသင်းများနှင့် ရေယာဉ်ပိုင်ရှင် များ တက်ရောက်ကြသည်။



ခေါင်းမိုးပေါ်တက်စီးတာမလုပ်ဖို့ လိုပါတယ်” ဟု ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီးဦးစီးမှူး ဦးသန်းစင်မျိုးက ပြောသည်။ ရေယာဉ်များအနေဖြင့် ဆိပ်ကမ်းမှ မထွက်ခွာမီ ဌာနမှ ရေယာဉ်လုံခြုံမှု ပိုင်းဆိုင်ရာများ၊ ရေယာဉ်မောင်း၊ စက်ခန်း အုပ်ချုပ်သူများက သက်ဆိုင်ရာအလိုက် ကျွမ်းကျင်လိုင်စင်များရှိ၊ မရှိ၊ ခရီးသည် များ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး အစီအမံများ လိုက်နာမှု ရှိ၊ မရှိနှင့် ထုတ်ပြန်ထားသည့် စည်းကမ်းများအတိုင်း စစ်ဆေးကြောင်း၊ ဌာနနှင့်ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့တို့ကလည်း ရှောင်တခင်စစ်ဆေးမှုများ လုပ်ဆောင် လျက်ရှိသကဲ့သို့ စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်း မရှိပါက အရေးယူမှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ရာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလအထိ စာရင်းများအရ ၃၄ မှု ရှိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ “ရေကြောင်းထဲမှာ သွားလာနေတဲ့ ပြည်သူတွေ အန္တရာယ်ကင်း ဘေးရှင်း အောင် အဓိကထားပြီး ပညာပေးဆွေးနွေး

ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ မီးဘေးသင့်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

ဘူးသီးတောင် မတ် ၄ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေး မှူး ဦးလှရွှေ၊ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံ ခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်

ဦးစီးမှူး ဦးစည်သူလွင်တို့ ဦးစီး၍ ဘူးသီး တောင်မြို့နယ် ကွန်တိုင်းကျေးရွာအုပ်စု မောင်နှမကျေးရွာ၌ မတ် ၂ ရက်က ဖြစ်ပွား ခဲ့သော မီးဘေးသင့် အိမ်ထောင်စု ၁၄ စု၊ လူဦးရေ ၉၅ ဦးတို့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက မောင်နှမကျေးရွာ၌ ထောက်ပံ့ ငွေနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ထောက်ပံ့ငွေများမှာ အိမ်ထောင်စု တစ်စုလျှင် အိမ်ဆောက်ရန် ငွေကျပ်တစ်သိန်း၊ မီးဘေးသင့်ပြည်သူ တစ်ဦးလျှင် ဆန်ရိက္ခာဖိုး တစ်ပတ် ငွေကျပ် ၂၀၀ နှုန်းဖြင့် အိမ်ထောင်စု ၁၄ စု၊ လူဦးရေ ၉၅ ဦး တို့အား ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၁၅၉၉၅၀၀ နှင့် လုံချည်များ၊ စောင်၊ ခြင်ထောင်း၊ အန်အို၊ ပန်းကန်ပြား၊ တဘက်၊ ဆပ်ပြာ၊ တီရှပ်၊ ဇလုံအစရှိသည့် ပစ္စည်း ၁၅ မျိုး ပါဝင်သော ပလတ်စတစ် ပုံး ၁၄ ပုံးတို့ကို တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ် ခဲ့ရာ မီးဘေးသင့်ပြည်သူများက လက်ခံ ရယူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။



ကြုံရဆုံးရ

ဘမီးယောကျွေး

နွေဦးနှင့်အတူပရိသတ်များထံ ရောက်ရှိလာမည့်

ဂျပန်ဒရာမာဇာတ်လမ်းတွဲ

မတ်လ ၁ ရက်နေ့မှ စတင်၍ထုတ်လွှင့် ပြသသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အပတ်စဉ် - တနင်္လာနေ့ မှ သောကြာနေ့
ပြသချိန် - ည ၈:၀၀ နာရီ မှ ၈:၃၀ နာရီ

www.facebook.com/JapanDramaonMNTV

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင် ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်နှင့်အဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် မတ် ၄
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်သည် ဂျပန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (JICA) မှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် Dr. Harumi Kitabayashi နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။

ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (JICA) တို့အနေဖြင့် လူကုန်ကူးခံရသူများအား ပြန်လည် လက်ခံရေး၊ ပြန်လည်ဝင်ဆံ့ပေါင်းစည်းရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စီမံချက် လက်ရှိဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေ အနေများ၊ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများနှင့် ချိတ်ဆက်မှုပိုမိုကောင်းမွန်စေရေး၊ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း များ ပိုမိုထိရောက်စေရေးတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဂျပန်အပြည်ပြည်

သတင်းစဉ်

မန္တလေးသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် တိုင်းရင်းသားသွေးချင်းများ၏ ရိုးရာသင်္ကြန်အစီအစဉ် ထည့်သွင်းကျင်းပမည်

မန္တလေး မတ် ၄
ယခုနှစ်တွင် ကျင်းပမည့် မန္တလေးသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် ပြည်ထောင်စုပုံရိပ်ကို ဖော်ညွှန်းသည့် တိုင်းရင်းသား သွေးချင်းများ၏ ရိုးရာသင်္ကြန်အစီအစဉ်ကို ထည့်သွင်း ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီဝင် ဦးကျော်ဆန်းမြင့်က ပြောကြား သည်။

ပြည်သူ့အားလုံး ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်စေရန် လမ်းလျှောက် သင်္ကြန်မဏ္ဍပ်နေရာအတွက် ကောက်ခံမှုဈေးနှုန်းများ ကိုလည်း ယမန်နှစ်ကထက် ထက်ဝက်လျော့၍ ကောက်ခံ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တောသင်္ကြန်ညဈေးအစီအစဉ်တွင် လည်း ယခုနှစ်တွင် နေရာညပါ ရောင်းချနိုင်ရန် ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၂၀၀ ကျော် နေရာချထားပေးမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါအစီအစဉ်တွင် မန္တလေးမြို့၌ အခြေစိုက် နေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများမှ စုပေါင်း၍ ၎င်းတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအလိုက် ဝတ်စားဆင်ယင်ကာ ရေကစားခြင်း၊ ရိုးရာဓလေ့ အဆို အတီး၊ အကများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခြင်းများ ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ယခုနှစ် မန္တလေးသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် ဖျော်ဖြေရေး မဏ္ဍပ်ကြီးများအား ကျုံးအနောက်ဘက် လမ်း ၈၀ ပေါ်တွင် ပေ ၁၀၀ အကျယ်ရှိ မဏ္ဍပ်ကြီး ၁၇ ခု၊ ကျုံးမြောက်ဘက် ၆၆ လမ်းနှင့် ၇၆ လမ်းကြားတွင် ပေ ၁၀၀ အကျယ်ရှိ မဏ္ဍပ်ကြီး ၁၀ ခု နေရာချထားပေးမည်ဖြစ်ပြီး ၇၆ လမ်းနှင့် လမ်း ၈၀ ကြားတွင် မိသားစုလိုက် ရေစုပ်စက်များဖြင့် ရေကစားနိုင်မည့်နေရာများ ချထားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ်တွင် ကျုံးတောင်ဘက်ခြမ်းသာမက ကျုံး အရှေ့ဘက်ခြမ်း၌ပါ တိုးချဲ့ကျင်းပသွားမည်အပြင် ဒေသခံ

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ဆဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် မြန်မာ-ဂျပန် လူ့အခွင့်အရေးဆွေးနွေးပွဲ တိုက်ပွဲမြို့တွင် ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၄
ဆဋ္ဌမအကြိမ် မြန်မာ-ဂျပန် လူ့အခွင့်အရေးဆွေးနွေးပွဲ ကို မတ် ၁ ရက်က ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန၌ ကျင်းပသည်။

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပါလီမန်နိုင်ငံခြားရေးရာ ဒုတိယဝန်ကြီး မစ္စတာ နိရီကာဇူဆူကော်အား ဂျပန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနတွင် တွေ့ဆုံခဲ့ကာ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများတွင် ဂျပန်နိုင်ငံမှ ပံ့ပိုး ဆောင်ရွက်နေမှုများအပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်သည် ဂျပန်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန အရှေ့တောင်အာရှဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ရှိဂဲကတာကာဇာကီနှင့် သီးခြားတွေ့ဆုံခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင် ရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံအကျိုးတူကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးမြင့်သူနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ ကုလသမဂ္ဂရေးရာ ဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီးနှင့် ဒုတိယလက်ထောက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ မာဆာတိုအိုတာကာတိုက ပူးတွဲသဘာပတိများအဖြစ် ဆောင်ရွက်ကြပြီး လူ့အခွင့် အရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်း ဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင် ရခိုင်ပြည်နယ် အရေးကိစ္စ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်၊ လူ့အခွင့်အရေး မြှင့်တင်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေး၊ နည်းပညာပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် ကုလသမဂ္ဂနှင့် နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အရာထမ်းများ လိုက်ပါသွား ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် မင်္ဂလာဒုံ မြို့နယ် ကုန်းတလပေါင် အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံး၌ ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံး ပတ်က သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုမဖြစ်ပွားရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအကြောင်း သိကောင်း စရာများကို မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးလှသိန်းနှင့် ထောက်ကြံ့နယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်ကြည်စိုးသန့်တို့က ဟောပြော ကြစဉ်။

ဟန်စိုး

◆ အချိန်ကာလ ကြာမြင့်သွားသည့်တိုင် ဆေးကွာခြင်း၊ သံရေကိုက်ခြင်းမှ ကင်းဝေးစေခြင်း။

◆ ခိုင်ခန့်ထူထဲသော သံသားများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသော်လည်း အလွန်ပေါ့ပါးခြင်း။ နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်ရရှိထားသည့်အပြင်

◆ စနစ်တကျ ပေါင်းစပ်ထားသော စတိုးကုန်ကြမ်းများကို အသုံးပြုထားသောကြောင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အထူးသင့်တော်ခြင်း။

Produced By Italy Machine

■ OZIWR W011 ■ OZIWR W013 ■ OZIWR G009

ISO 9001 : 2008 , ISO 14001 : 2004
Distribute by SWEET HOME

• YANGON 09 - 971111418 , 09 - 977919111 ~ 555 | • MANDALAY 02 - 2835938 , 09 - 9102998909 - 977919888

အိန္ဒိယနှင့် ပါကစ္စတန် နှစ်နိုင်ငံအကြား အမြန်ရထားပြေးဆွဲမှု ပြန်လည်စတင်

နယူးဒေလီ မတ် ၄

ပိုင်ဆိုင်မှုအငြင်းပွားနေသည့် ကက်ရှီမီးယားဒေသတွင် နောက်ဆုံးဖြစ်ပွားခဲ့သည့် လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ရပ်ဆိုင်းထားခဲ့သည့် အိမ်နီးချင်း အိန္ဒိယနှင့် ပါကစ္စတန်နှစ်နိုင်ငံအကြား အမြန်ရထားပြေးဆွဲခတ်မောင်းမှုကို မတ် ၄ ရက်တွင် ပြန်လည်စတင်ခဲ့ပြီး ယင်းမှာ နှစ်နိုင်ငံအကြားတင်းမာမှုများ ပြေလျော့လာသည့် လက္ခဏာဖြစ်ဖွယ် ရှိကြောင်း အင်န်အိတ်ချ်ကေသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ယင်း အမြန်ရထားသည် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ အရှေ့ဘက်ပိုင်း လာဟိုမြို့မှ အိန္ဒိယနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းသို့ ဦးတည်ထွက်ခွာသွားခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းအိန္ဒိယနှင့် ပါကစ္စတန်နှစ်နိုင်ငံအကြား အမြန်ရထားခရီးစဉ်ကို ၁၉၇၆ ခုနှစ်တွင် စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ရထားခရီးစဉ်ကို တနင်္လာနေ့နှင့် ကြာသပတေးနေ့များတွင် ပုံမှန်ခတ်မောင်းပြေးဆွဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သို့သော် လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်အတွင်းကမူ ရထားခတ်မောင်းမှုကို ရပ်တန့်ထားခဲ့သည်။

လွန်ခဲ့သည့် လအတွင်းက အိန္ဒိယက ထိန်းချုပ်သည့်

ကက်ရှီမီးယားဒေသအတွင်း၌ အသေခံကားပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အိန္ဒိယတပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၀ သေဆုံးခဲ့သည်။ ယင်းအသေခံ ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုအား ၎င်းတို့လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်ဟု ပါကစ္စတန်အခြေစိုက် စစ်သွေးကြွအုပ်စုတစ်ခုက ကြေညာခဲ့သည်။

ယင်းနောက်တွင် အိန္ဒိယနှင့်ပါကစ္စတန် နှစ်နိုင်ငံအကြား တင်းမာမှုမြင့်တက်ခဲ့ပြီး အိန္ဒိယလေတပ်မှ တိုက်လေယာဉ်တစ်စင်းကို ကက်ရှီမီးယားဒေသတွင်း၌ ပါကစ္စတန်က ပစ်ခတ်ခဲ့ပြီး လေယာဉ်မှူးကို ဖမ်းဆီးထားခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးထားသည့် အိန္ဒိယလေယာဉ်မှူးကို ပါကစ္စတန်က မတ် ၁ ရက်တွင် ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သော်လည်း နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ပစ်ခတ်မှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားခဲ့ကြပြီး ရက်သတ္တပတ်ကုန်ချိန်တွင် ပါကစ္စတန်ဘက်မှ ခုနစ်ဦးသေဆုံးပြီး အိန္ဒိယဘက်တွင် လူလေးဦး သေဆုံးခဲ့ရသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



အမေရိကန်တောင်ပိုင်း အယ်လ်ဘားမားပြည်နယ်တွင် လေဆင်နှာမောင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ၂၃ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

ဝါရှင်တန် မတ် ၄

အမေရိကန်နိုင်ငံ တောင်ပိုင်းရှိ အယ်လ်ဘားမားပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း

တွင် မတ် ၃ ရက်က လေဆင် ၃စင်း ရာရဲရဲခတ်ခဲ့သည်။ နှာမောင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် အနည်းဆုံး လေဆင်နှာမောင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ၂၃ ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး အများအပြား ခံရသည့် ဒေသတစ်ခုလုံးပေါ်တွင်



အမေရိကန်နှင့် တောင်ကိုရီးယား စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု ပြုလုပ်မည်

ဆိုးလ် မတ် ၄

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် တောင်ကိုရီးယားစစ်ဘက်တို့သည် ၎င်းတို့ နှစ်စဉ်ပြုလုပ်မြဲဖြစ်သည့် ပမာဏကြီးမားသည့် စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုအစား ပမာဏသေးငယ်သည့် စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုတစ်ခုပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း အင်န်အိတ်ချ်ကေ သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

တောင်ကိုရီးယား စစ်ဦးစီးချုပ်များအဖွဲ့ ၂၀၀၀ ဝန်ထမ်းပါ ပတ်စ်ဟန် ကီနှင့် အမေရိကန်တပ်ပေါင်းစု တပ်မှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး အဘေးအောရမ်တို့ ပူးတွဲထုတ်ပြန်ချက်တွင် ယင်းသို့ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု ပြုလုပ်မည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။ ယင်းစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို ဒေါင်းမိန်းဟု ကိုရီးယားဘာသာဖြင့် အမည်ပေးထားပြီး အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် မဟာမိတ်ပြုခြင်းဟု အဓိပ္ပာယ်ရသည်။ ၎င်းလေ့ကျင့်မှုကို မတ် ၄ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခုပြုလုပ်သည့် စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုမှာ နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲဖြစ်သည့် ဖေဖော်ဝါရီလမှ ဧပြီလအတွင်း ပြုလုပ်သည့် နွေဦးရာသီ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုအား မွမ်းမံပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းကြေညာချက်တွင် စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်ဖော်ပြခြင်းမရှိပေ။ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့သည် ယခုနှစ် နွေဦးရာသီတွင် ပမာဏကြီးမားသော ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်ရန် သဘောတူညီကြကြောင်း အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက မတ် ၂ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

အိုင်အက်စ်အဖွဲ့နှင့် ဆက်သွယ်မှုရှိသည့် ဆီးရီးယားလူမျိုး ၃၀၀ နီးပါး ဆီးရီးယားကားဒ်အဖွဲ့ ပြန်လွှတ်ပေး

ဒမတ်စကတ် မတ် ၄

အစ္စလာမ္မစ်နိုင်ငံတော်ထူထောင်ရေးအဖွဲ့ (အိုင်အက်စ်) နှင့် ဆက်သွယ်မှုရှိသည်ဟု သံသယရှိသော ဆီးရီးယားလူမျိုး ၃၀၀ နီးပါးခန့်ကို ကာဒ်ဦးဆောင်သည့် ဆီးရီးယားဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဖွဲ့က ထိန်းသိမ်းထားရာမှ ပြန်လွှတ်ပေးလိုက်ကြောင်း ၎င်းတို့အား ပြန်လွှတ်ပေးခြင်းအကြောင်းမှာ ၎င်းတို့၏လက်များ၌ သွေးစွန်းခြင်းမရှိသေး၍ဖြစ်ကြောင်း ကာဒ်တပ်ဖွဲ့မှူးများက ပြန်လွှတ်ပေးသည့် အခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းရှိ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ကာဒ်ဒေသအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့က မတ် ၂ ရက် နောင်ပိုင်းတွင် ၎င်းတို့အား ပြန်လည်လွှတ်ပေးမည် ကြေညာချက်ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ယင်းကြေညာချက်တွင် ဆီးရီးယားလူမျိုး ၂၈၃ ဦးအား ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။

ကာဒ်အာဏာပိုင်များက ထုတ်ပြန်သည့်ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည့် ၎င်းတို့၏လက်တွင် ဆီးရီးယားလူမျိုးတို့၏ သွေးစွန်းထင်ခြင်း မရှိဟူသည်မှာ ၎င်းတို့သည် မည်သည့်တိုက်ခိုက်မှုမျိုးတွင်မှ ပါဝင်လုပ်ဆောင်

ခဲ့ခြင်းမရှိသေးသည်ကို ညွှန်းဆိုခြင်းဖြစ်သည်။

၎င်းတို့အား ပြန်လွှတ်ပေးခြင်းမှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မိတ်သဟာယဖြစ်မှုနှင့် သက်ညှာခြင်းတို့၏ပြယုဂ်ပင်ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်က ထောက်ခံပေးထားသည့် ကာဒ်ဦးဆောင်သော ဆီးရီးယားဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဖွဲ့ (အက်စ်ဒီအက်စ်)၏ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည့် အကျဉ်းသားများမှာ ကာဒ်တို့ ထိန်းချုပ်ထားသည့် ဆီးရီးယားနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဒေသအချို့မှဖြစ်ပြီး ယင်းဒေသများထဲတွင် အစ္စလာမ္မစ်နိုင်ငံတော်ထူထောင်ရေးအဖွဲ့ (အိုင်အက်စ်) တို့က ၎င်းတို့၏ မြို့တော်အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ဖူးသည့် ရက်ကာမြို့မှလည်း ပါဝင်ကြောင်း ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ကာဒ်အာဏာပိုင်များအနေဖြင့် အကျဉ်းသားများကို ပြန်လွှတ်ပေးမှုမှာ ယခုအကြိမ်သည် ပထမဆုံးအကြိမ်မဟုတ်ကြောင်းနှင့် ယခုလွှတ်ပေးသည့် ပမာဏမှာ အများဆုံးဖြစ်ကြောင်း လန်ဒန်အခြေစိုက် ဆီးရီးယားလူ့အခွင့်အရေးစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့က ကြေညာသည်။

အေအက်စ်ပီ



ရွှေရာသီ ဘောလုံးအခြေခံသင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၄

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) မြို့နယ် ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သော ပထမအကြိမ် ရွှေရာသီ ဘောလုံးအခြေခံသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက (၂၅)ရပ်ကွက် ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပသည်။



တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး လူငယ်လေးများက ဘောလုံးသရုပ်ပြကွက်များဖြင့် ပြသခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းသို့ သင်တန်းသား ဦးရေ ၃၀၀ ကျော် တက်ရောက်ပြီး သင်တန်းသားများအသုံးပြုရန်

မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်က ဘောလုံး အလုံး ၁၀၀ လှူဒါန်းခဲ့သည်။ သင်တန်းကာလမှာ တစ်လကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခင်မောင်ဝင်း(ကြေးမုံ)

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ၊ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ

❖ ကမ္ဘာ့ကြက်တောင်ပြိုင်ပွဲမှ

“သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တဲ့ ပြိုင်ပွဲတိုင်းကိုကြိုးစားပြီး ရိုက်ခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအတွက်လည်း နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်ပေးနိုင်ဖို့၊ ဆုတွေအများကြီး ယူလာပေးဖို့လည်း ရိုပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲမှာ ကစားသမားတွေက အိမ်ရှင်နိုင်ငံက ပိုများပါတယ်။ အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားပြီးကစားခဲ့ရပါတယ်။ အခု သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရတာ အာဖရိကနိုင်ငံတွေအထိ သွားရောက်ရတဲ့ အတွက် ခရီးသွားတာဝေးတာရယ် အစားအသောက်နဲ့ ရာသီဥတု ကွာခြားချက်လေးတွေမှာ အခက်အခဲ အနည်းငယ်တော့ရှိပါတယ်။ အတတ်နိုင်ဆုံးတော့ ကြိုးစားခဲ့တယ်။ မြန်မာနိုင်ငံက ကြက်တောင်ကစား သမားတွေအနေနဲ့လည်း လေ့ကျင့်

ခန်းတွေမှာ အကောင်းဆုံးကြိုးစားကြပါ။ ဒါမှပြိုင်ပွဲမှာ အကောင်းဆုံး ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှာပါ။ ပြိုင်ပွဲသွားလိုရင်လည်း ဆုတွေရအောင် ကြိုးစားကြပါ လို့ပြောချင်ပါတယ်”ဟု အောင်ပွဲရ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် သက်ထားသူဇာကပြောသည်။ မြန်မာ့ကြက်တောင်မယ် သက်ထားသူဇာသည် လာမည့်ဧပြီလတွင် ဝီယက်နမ်၌ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင် ရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုပြိုင်ပွဲတွင် အာရှ နိုင်ငံအသီးသီးမှ ကစားသမားများ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အသက်(၁၉)နှစ်အရွယ် မြန်မာ ကြက်တောင်မယ် သက်ထားသူဇာ သည် ယခုအခါတွင် ကမ္ဘာ့ကြက် တောင်အဖွဲ့ကြီးမှ ကြီးမှူးကျင်းပ

သော Grade - 3 အဆင့်ရှိပြိုင်ပွဲများ ဖြစ်သည့် Future Series မှ Kenya International 2019 ပြိုင်ပွဲတွင် အကောင်းဆုံး ရွှေတံဆိပ်၊ Uganda International Series ကြက်တောင်ရိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် အကောင်းဆုံး ရွှေတံဆိပ်ဆုများ ရရှိကာ ကမ္ဘာ့ထိပ်သီးနိုင်ငံများမှ ကြက်တောင်အားကစားမယ်များ အကြားတွင် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ ထိုပြိုင်ပွဲနှစ်ခုအား ချန်ပီယံဆုများ ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ကမ္ဘာ့ ကြက်တောင်ရိုက် ကစားသမားများ၏ တစ်ဦးချင်း အဆင့်သတ်မှတ်ချက်တွင် အဆင့် ၁၅၀ အတွင်း ဝင်ရောက်နိုင် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ၎င်းအနေဖြင့် အဆင့် ၁၀၀ အတွင်းရှိ မှသာ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရှိသော အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ခွင့်ရရှိရေးအတွက် အာရှနှင့် ဥရောပနိုင်ငံများတွင် ကျင်းပသော ပြိုင်ပွဲများသို့လည်း မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်တောင်ရိုက်အဖွဲ့ချုပ်၏ ပြိုင်ပွဲ ပြကွဒိန် အစီအစဉ်များအတိုင်း ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

ကိုကြေးမုံ

အနုပညာ

ပွဲဦးထွက်တေးဗီဒီယိုကို ထုတ်လွှင့်လိုက်ပြီဖြစ်တဲ့ TXT

ပရိသတ်ရှေ့ရောက်လာဖို့ရာ အချိန်အတော်ကြာစောင့်မျှော် ခဲ့ရတဲ့ တောင်ကိုရီးယား တေးဂီတအဖွဲ့သစ်တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "TXT" ဟာ လတ်တလောမှာတော့အဖွဲ့ရဲ့ ပွဲဦးထွက် တေးဗီဒီယိုကို စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း စွန့်ပီဒေါ ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ မတ် ၄ ရက်မှာတော့ အဆိုပါတေးဂီတအဖွဲ့ရဲ့ တေးဗီဒီယိုကို ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ပြီး အဖွဲ့ခွဲအနုပညာလှုပ်ရှားမှု တွေကို ပရိသတ်ရှေ့ရောက် ပို့ဆောင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတေးဂီတအဖွဲ့ဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းက ပရိသတ်တွေ စောင့်မျှော်နေရတဲ့ အဖွဲ့လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ "TXT" ဟာ ကမ္ဘာကျော် ကေပေါ့အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့ "BTS" နဲ့ အေဂျင်စီတစ်ခုတည်းအောက်မှာ လှုပ်ရှားနေတဲ့အဖွဲ့ ဖြစ်ပြီး ဘစ်ဂ်ဟစ်ဝယ်အန်တာတီနန်းမန်ရဲ့ "BTS" ပြီးနောက်

ပထမဆုံး မွေးထုတ်ပေးလိုက်တဲ့ အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့ လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ "TXT" မှာတော့ အဖွဲ့ဝင်ငါးဦး ပါဝင်ပါတယ်။ လတ်တလော အဖွဲ့ရဲ့ "Crown" တေးသီချင်းအတွက် ဗီဒီယိုနဲ့အတူ ထုတ်လွှင့်ခဲ့ရာမှာတော့ ပထမဆုံးသော တေးအယ်လ်ဘမ် "The Dream Chapter: STAR" ကိုလည်း ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ပါတယ်။ "Crown" ကတော့ အဆိုပါတေးအယ်လ်ဘမ်ရဲ့ ခေါင်းစီးတေးတစ်ပုဒ်ဖြစ်ပြီး ပထမဆုံး ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ တေးဗီဒီယိုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ "Crown" မှာတော့ ဆယ်ကျော်သက်တစ်ဦးရဲ့နာကျင် ခံစားရတဲ့ ခံစားချက်တွေ ကြီးထွားလာရတဲ့အကြောင်း ရေးဖွဲ့ထားတာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



အေဂျင်စီသစ်နဲ့ အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေ ပြန်လည်စတင်မယ့် ဂျွန်ဆိုမီ

ကေပေါ့တေးသံရှင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဂျွန်ဆိုမီဟာ ပြီးခဲ့တဲ့လ အတွင်းက တစ်ကိုယ်တော် တေးသံရှင်တစ်ဦးအဖြစ် တေးဂီတလောကအတွင်း ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာမှာဖြစ် ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ လတ်တလော မှာတော့ ပေါ့ပီကြယ်ပွင့်ဟာ တစ်ကိုယ်တော်တေးသံရှင် တစ်ဦးအဖြစ် ပြန်လည်လှုပ်ရှားရာမှာတော့ အေဂျင်စီအသစ် နဲ့ လက်တွဲလုပ်ဆောင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွေ ထွက်ပေါ်ခဲ့တာလို့ ဟန်စင်းနီးမားဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသား ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။ ဂျွန်ဆိုမီရဲ့ တေးသီချင်းသစ်ကိုတော့ လာမယ့် မေလ အတွင်း စတင်ထုတ်လွှင့်သွားမှာဖြစ်ပြီး လတ်တလောမှာ တော့ ပြင်ဆင်မှုတွေ ပြုလုပ်နေတာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါ တယ်။ ဂျွန်ဆိုမီဟာ ဘလက်လေဘယ်နဲ့ လက်တွဲကာ တေးဂီတလှုပ်ရှားမှုတွေ ပြန်လည်လုပ်ဆောင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဂျွန်ဆိုမီအနေနဲ့ တစ်ကိုယ်တော်တေးသံရှင်တစ်ဦး အဖြစ် ပြန်လည်လှုပ်ရှားလာမှာဖြစ်ပေမယ့် သူ့ရဲ့ တေးဂီတ

ဖန်တီးမှုသစ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး လတ်တလောအချိန်အထိတော့ တိတိကျကျပြောကြားလာခြင်းမရှိသေးဘူးလို့သိရပါတယ်။ ဂျွန်ဆိုမီဟာ ယခင်က ကျော်ကြားတဲ့ ကေပေါ့အမျိုး သမီး တေးဂီတအဖွဲ့ "I.O.I" ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်ပြီး ပိုင်ဂျီအန်တာတီနန်းမန်ရဲ့လက်အောက်မှာ စတင်လှုပ်ရှားခဲ့ တာပါ။ အဖွဲ့ဖျက်သိမ်းကြောင်း ကြေညာပြီးနောက်မှာ လည်း ဂျွန်ဆိုမီဟာ ပရိသတ်တွေနဲ့ အဆက်အသွယ်မပြတ် ခဲ့ပါဘူး။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဩဂုတ်လအတွင်းမှာတော့ ပိုင်ဂျီအန်တာတီနန်း မန်နဲ့ စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးခဲ့ပါတယ်။ နောက်ပိုင်းမှာ တော့ တစ်ကိုယ်တော်တေးသံရှင်တစ်ဦးအဖြစ် ဂီတခရီး ဆက်ဖို့ရာ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး ပိုင်ဂျီရဲ့ လက်အောက်မှာရှိတဲ့ အေဂျင်စီသစ်နဲ့ တေးဂီတလှုပ်ရှားမှုတွေ ပြန်လည် လုပ်ဆောင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အေးပြည့် - စုစည်းသည်

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၃ ပါ **“အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရမှ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရသို့ ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်က လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သူ မြောက်ဦးအား ၎င်းတို့၏ မိဘတွေမျိုးများထံ စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပြီးဖြစ်”** သတင်း၌ ဘာလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံရှိ မြန်မာသံရုံး အစား အိန္ဒိယနိုင်ငံရှိ မြန်မာသံရုံးဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

သတင်းစဉ်



MYANMAR MICROFINANCE BANK

မြန်မာအသေးစားငွေရေးကြေးရေးဘဏ်

မြန်မာအသေးစားငွေရေးကြေးရေးဘဏ်၏ “ရွှေဘုံသာလမ်းဘဏ်ခွဲ” ကိုရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပန်းပဲတန်းမြို့နယ်တွင် ၅.၃.၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ၌ဖွင့်လှစ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းကိစ္စအဝဝကို ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း မိဘပြည်သူများအားသတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

“အားလုံးအတွက် M M B”

ရွှေဘုံသာလမ်းဘဏ်ခွဲ
 အမှတ်(၅၀)၊ မြေညီထမ်း၊ ရွှေဘုံသာလမ်း(အောက်ဘလောက်)၊ ပန်းပဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။ Tel: (၀၁)၂၅၃၂၀၈၊ ၂၅၃၂၇၂၊ ၂၅၃၆၁၉၊ Fax: (၀၁)၂၅၃၂၀၄၊ ၂၅၃၂၀၆။

သန်လျင်၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ မောင်တော၊ ဒလနှင့် ကျွန်းလှတို့တွင် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

သန်လျင် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သန်လျင်မြို့နယ် အလွမ်းဆွတ်ကျေးရွာ သီလဝါ အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဧရိယာအတွင်းရှိ DOWA Economic System Japan Myanmar (အမှိုက်စွန့်ပစ်စက်ရုံ)၌ မတ် ၃ ရက် ည ၁၀ နာရီ ၁၀ မိနစ်ခန့်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ သန်လျင်မြို့နယ်နှင့် ကျောက်တန်း မြို့နယ်တို့မှ မီးသတ်ယာဉ် သုံးစီး၊ အုပ်ချုပ်မှုယာဉ် သုံးစီး၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် အင်အား ၃၀ တို့ဖြင့် ငြိမ်းသတ်ရာ ည ၁၁ နာရီတွင် မီးငြိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

သက်ခိုင်(သန်လျင်)

ပုဏ္ဏားကျွန်း ရခိုင်ပြည်နယ် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ် ယိုးတရတ်ကျေးရွာအုပ်စု မှိုဟင်းတော ကျေးရွာ၌ မတ် ၃ ရက် ညနေ ၄ နာရီ ၅ မိနစ်က မီးအောင်ရွှေသိန်း၏နေအိမ် မီးကြွင်း မီးကျန်မှမီးစတင်လောင်ခဲ့ရာ နေအိမ်ခုနစ်လုံး ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါမီးလောင်မှုကြောင့် အိမ်ထောင်စုခုနစ်စုမှ လူဦးရေ ၄၄ ဦး မီးဘေး သင့်ခဲ့ပြီး ကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ နေရာချထားပေးကာ ကူညီ စောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မောင်တော ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့ ရွာသစ်ကေရပ်ကွက် အလယ်ရွာ၌ မတ် ၄ ရက် နံနက် ၁ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မောင်တောမြို့ ရွာသစ်ကေရပ်ကွက် အလယ်ရွာနေ မာမတ် အာလာမ၏ နေအိမ်၊ ဝါးထရံကာ၊ ပျဉ်ခင်းနှစ်ထပ်နေအိမ်၏ မီးဖိုမီးကြွင်း မီးကျန်မှတစ်ဆင့် အနီးရှိဝါးထရံသို့ မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် နေအိမ်လေးလုံးနှင့် လက်ဖက်ရည်ဆိုင်တစ်ဆိုင် မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့သည်။

သက်လွင်စိုး(ပြန်/ဆက်)

ဒလ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ် မှော်စက်ရပ်ကွက် သခင်ဖိုးလှကြီးလမ်းရှိ နေအိမ်တစ်အိမ်၌ မတ် ၃ ရက် ည ၁၀ နာရီခန့်က ဖယောင်းတိုင်မီးထွန်းရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ နေအိမ်ရှေ့ခန်းရှိ သစ်သားဗီရိုပေါ်တွင် ဖယောင်းတိုင်မီး တင်ထွန်းရာမှ လဲကျ၍ ဗီရိုနှင့် နေအိမ်ဝါးထရံအား မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး ရပ်ကွက်နေပြည်သူများက ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ည ၁၀ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်လင်းကျော်(ဒလ)

ကျွန်းလှ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့နယ် နောင်ကောက်ကျေးရွာမှ တစ်ဖာလုံ ခန့်အကွာတွင် မတ် ၃ ရက် ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်က ဦးစိန်မောင်မြင့်ပိုင် ရေနံချက်ဖိုမီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ ရေနံစိမ်း ငါးပီပါ မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းညို(ကျွန်းလှ)

ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်တွင် အမျိုးသားတစ်ဦး ဓားဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးလျက်တွေ့ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၄ နေပြည်တော် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်တွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အမျိုးသားတစ်ဦး ဓားဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးလျက်တွေ့ရှိရကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယနေ့ နံနက် ၆ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် ထုံးဖိုမြို့မရဲစခန်းတွင် ဒုရဲအုပ် အောင်မျိုးသူ တာဝန်မှူးတာဝန်ဆောင်ရွက်နေစဉ် မင်္ဂလာဒီပရပ်ကွက် သီရိမဏ္ဍိုင်လမ်းမပေါ်တွင် လူတစ်ဦးသေဆုံးနေကြောင်း သတင်းအရ သက်သေများနှင့်အတူ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ သီရိမဏ္ဍိုင်လမ်း စံချိန်တိုတယ် လမ်းညွှန်ဆိုင်ဘုတ်အနောက်ဘက်လမ်းမပေါ်တွင် အသက် ၃၅ နှစ်အရွယ်ခန့်ရှိ အမျိုးသားတစ်ဦးအား ဝဲဘက်မျက်ကွင်း ညှိမည်းဒဏ်ရာ၊ ဝဲဘက်ရင်ဘတ်အောက်ညှိမည်းဒဏ်ရာ၊ ဝဲဘက်ခါးဆစ်အထက် သွေးထွက် ထိုးသွင်းဒဏ်ရာ၊ ယာဘက်နံစောင်း ပွန်းဒဏ်ရာ၊ ဝဲဘက်တံတောင်ဆစ်ပွန်းပဲ့ ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးနေသည်ကို တွေ့ရှိရ၍ ရဲဆေးစာဖြင့် နေပြည်တော် ခုတင် ၁၀၀၀ ဆေးရုံသို့ တင်ပို့ခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဆက်လက်စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ရာ သေဆုံးသူသည် ဖေဖေဌာငြိမ်းချမ်း(၃၆)နှစ် တေးရေးဆရာ ပုသိမ်ညွန့် စံပြရပ်ကွက် တာမွေ မြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့နေသူဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပြစ်မှုကျူးလွန် သူအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိရေး ထုံးဖိုမြို့မရဲစခန်းက ဆက်လက်စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းလတ်(မန်းတက္ကသိုလ်)

ပုသိမ်ကြီးနှင့် သာယာဝတီမြို့နယ်တို့တွင် တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၄ ပြည်သူပေးပိုင်းပါဝင်၍ လူထုအခြေပြု စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုသတင်းပို့စနစ်ဖြင့် သတင်းပေးချက်အရ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆောင်သော သစ်တောဝန်ထမ်းများ၊

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၈ ရက်တွင် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် ဆည်တော်လေးကျေးရွာ အုပ်စု ဆည်တော်လေးကျေးရွာရှိ မြဝင်းတစ်ခုအတွင်းမှ တရားမဝင် ကျွန်း၊ ပိတောက်၊ သစ်ရာ၊ ပျဉ်းကတိုးခွဲသား

စုစုပေါင်း ၁၇၉၈ ချောင်း(၁၁ ဒသမ ၉၇၅၀ တန်)အား ပြစ်မှုကျူးလွန်သူတစ်ဦးနှင့်အတူ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ အလားတူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် လက်ပံတန်းဦးစီးအရာရှိတို့ ဦးဆောင်သော သစ်တော

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့နှင့် နယ်မြေခံတပ်မှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မတ် ၃ ရက်တွင် သာယာဝတီမြို့နယ် မြောက်ဇာမရီ ကြိုးပိုင်းအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်စစ်ဆေးရာ တရားမဝင် ကျွန်းသစ် ၈ ဒသမ ၂၂၆ တန်ကို ပိုင်ရှင်မဲ့သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သစ်တော ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မောင်လူမော်

ရွှေဆွဲခြားများ ထိုင်ဆိုင်စို နှလုံးပေးအိမ်စို ခြမ်းစော်စို...!

နှလုံးပေးအိမ်စို 50 hp ~ 180 hp ထိ ရှိသော၊ MADB အက်တိုက်ဂျင်၊ T175, T190 ဖော်ဒေါ်ပြုများ ဖော်ဒေါ်ယာဉ်နှင့် ငါးစိတ်ကရ ရိုက်ဆက်ယာဉ်ဖြင့် ပြုလုပ် သစ်ယာဉ်အတွင်း ကျင်းပြုလုပ်မည် (ခရုအခ) ရှုမဝ ဖြန့်ချိသစ်ကရအမျိုးအစားများလက်ထောက် ရွှေဆွဲခြားများကို နည်းသည့် နှလုံးပေးအိမ်စိုဝက်အတွက် ဖော် ပြုလုပ်ချိန်ဖြင့် ယာဉ်အတွင်း ငါးစိတ်ကရများရိုက်ပါ...



၈ ချော်အေး
၈ ချော်ခွဲအေး
၂ ချော်အေး
၂ ချော်ခွဲအေး
ရွှေဆွဲခြားများ

ဖေဖော်ဝါရီ (၁၃) ရက်မှ ဧပြီ (၅) ရက်နေ့အထိ ဝယ်ယူသူများအား (အရေးအတွက်တန် သတ်ထားပါသည်)

Yoma Heavy Equipment (CPCL)

ရန်ကင်းရပ်ချွန် : အမှတ်(၁၀၅၅) (အင်္ဂလိပ်အိမ်စို)၊ သေတောပင်မြို့ ခေတီ၊ ဝိုင်း (၂) ရန်ကင်း-ပုသိမ်လမ်းပေါ်၊ ဝိုင်းတောပင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
ရန်ကင်း - ၀၁၃ ၆၉၀၀၂၂-၃၊ မန္တလေး - ၀၂ ၅၁၅ ၃၂၃၀၊ နေပြည်တော် - ၀၆၇ ၂၅၅၆၆၊ ပုသိမ် - ၀၅၂ ၂၃၁၆၄၊ ဟင်္သာတ - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅
မုသင်ရှီ - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅၊ နေပြည် - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅၊ မြိုင် - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅၊ နေပြည် - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅၊ ဟင်္သာတ - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅
မသောင် - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅၊ မန္တလေး - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅၊ ဝိုင်းတော - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅၊ ဝိုင်း - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅၊ ဝိုင်း - ၀၅ ၄၅၇ ၄၅၅ ၄၀၅

The Legend continues..... New Branches now open..... More products coming..... !!!

ဗုဒ္ဓဂယာ အောင်မြေမဟာသို့ ၁၂ ရက်ခရီး (၄)

မြင့်စိုး (နုတလ)



ကျော်ဟိန်း၊ မေသန်းနုတို့ရဲ့ ဗာရာဏသီ

ယခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်း ဇန်နဝါရီလ ပထမပတ်ထဲမှာ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်၏ ခရီးစဉ်နှင့် အတူ ပူတာအိုဒေသသို့ ပြန်လည်လိုက်ပါ၍ မဂ္ဂဇ-ခေါင်လန်ဖူး ကားလမ်းဖောက်လုပ်ပြီးစီးမှုအခြေအနေ ဆိုင်ရာ ရုပ်သံအစီအစဉ်ရိုက်ကူးရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ရိုက်ကူးခဲ့သော “အိပ်မက်လမ်းသို့ခရီးရှည်” ရုပ်သံအစီအစဉ်အား ၄၅ မိနစ်ကျော်မျှ အချိန်ပေးတည်းဖြတ်၍ ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်၊ ၂၇ ရက်များမှာ ထုတ်လွှင့်ပြသပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထိုခရီးစဉ်တွင် ကျွန်တော်၏ ဖေ့ဘွတ်စာမျက်နှာပေါ်တွင် သက်မွန်မြင့်နှင့် နတ်ကျွန်းသို့ သွားခဲ့သည်ဆိုပြီး တင်လိုက်ရာ အသိမိတ်ဆွေတော်တော်များများက ကျွန်တော်တင်လိုက်သည့် ဓာတ်ပုံတွေထဲမှာ သက်မွန်မြင့်ကို လိုက်ရှာကြသည်။ သက်မွန်မြင့်က ဘယ်မှာလဲဟူ၍လည်း မေးကြ၏။ ရုပ်သံအစီအစဉ်အတွက် MRTV ရိုက်ကူးရေးအဖွဲ့ကလည်း ကျွန်တော်တို့နှင့်အတူ ရှိနေပေရာ ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်ပြီး သက်မွန်မြင့်ကို ပိုင်းရှာနေကြတာဖြစ်မည်။ အမှန်ကတော့ သက်မွန်မြင့်ဆိုသည်မှာ မရမ်းဘောမြို့နယ်အနီး နောင်ခိုင်ဆိုသောရွာလေးကနေ နတ်ကျွန်းရှိရာသို့ မလိခမြစ်ကြောင်းအတိုင်း သွားရောက်စဉ် ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ငှားစီးသွားသော စက်လှေကလေး၏ အမည်ဖြစ်ပါသည်။ သက်မွန်မြင့်တို့။

ယခုလည်း အထက်ကခေါင်းစဉ်ကြည့်ပြီး ဦးပွင်းကြီး ဦးကျော်ဟိန်း၊ ဒေါ်မေသန်းနုတို့နှင့် အိန္ဒိယပြည် ဗာရာဏသီမြို့ကြီးမှာ တကယ်ပဲဆုံခဲ့ကြလေသလားဟု ထင်ယောင်ထင်မှား မဖြစ်စေလိုပါ။ သို့သော် တွေ့ခဲ့တာကတော့ အမှန်ပင်ဖြစ်၏။ ဗာရာဏသီမြို့ မိဂဒါဝန်မြန်မာကျောင်းအနီး ဦးစန္ဒြိမဏိလမ်းပေါ်မှာ ကုလားကျော်ဟိန်း လက်ရက်ပိုးထည်ဆိုင်တိုက်၊ ကုလားကျော်ဟိန်းဆိုသည့် ဆိုင်ပိုင်ရှင်ကတော့ အရွယ်ငယ်ပါသေးသည်။ (ဦး) ကျော်ဟိန်းနှင့်တော့မတူ၊ မြန်မာလိုတော့ မွတ်နေသည်။ မြန်မာလို မွတ်နေရုံမျှမက ဆိုင်ရှေ့မှာ ရေးထားသည့် ကြော်ငြာကိုလည်း ကြည့်ပါဦး။ ဓမ္မစကြာလက်ရက်ပိုးထည်ဆိုင်ဆိုင်ပဲ။ ကမ္ဘဝါဖတ်ဖို့ပဲ ကျန်ပါတော့သည်။ ထပ်ပြီးတွေ့ခဲ့ပြန်ပါသည်။ မေသန်းနုဆာရီအရောင်းဆိုင်ဟူ၏။ ဒါတင်ပဲလားဆိုတော့ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်သား စကားနှင့်ပြောရလျှင် ဘယ်ကလိမ့်မတုံး။ အောတိုက် (အများကြီး) ကျန်ပါသေးသည်။

ရွှေကျား မြန်မာဆိုင်ဟုခေါ်သော ဒေါ်တင်ရွှေနှင့် သားကိုလှမြင့် အင်ဒို-မြန်မာ လက်မှုပစ္စည်းနှင့် အထည်အလိပ်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်ဆိုတာကိုလည်း တွေ့ရပါသေးသည်။ ဆိုင်ကတော့ ပိတ်ထား၏။ မြန်မာဘုရားဖူးအဖွဲ့တွေ ဆိုင်နာမည်ကြားလိုက်၊ မြင်လိုက်ရုံနှင့် ထင်းခဲလင်းခဲ

“ ၆၆ ဘုရားအဆူဆူတို့ ဖွားရာ၊ ပွင့်ရာ၊ တရားဦးဟောရာ၊ ပရိနိဗ္ဗာန်စံရာနှင့် မစွန့်ပယ်အပ်သော သံဝေဇနိယလေးဌာန၊ အဝိဇဟိတ လေးဌာနတို့သည် မရေတွက်နိုင်သော မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ ဂုဏ်တော်တို့ကို ရည်မှန်းပူဇော် ဖူးမြော်ကြည်ညို ကုသိုလ်ယူ သဒ္ဓါပွားနိုင်သော နေရာများဖြစ်၍ အမွန်မြတ်ဆုံးသောနေရာများ...”

အာရုံစူးစိုက်သွားအောင် အမည်ပေးတတ် လုပ်တတ် ကိုင်တတ်တာတွေကတော့ ချီးကျူးစရာပင်။ ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ စီးလာသော အမှတ် (၂၅-စီ) မော်တော်ယာဉ်ပေါ်မှ အကူဝန်ထမ်းလေး၏ နာမည်ကလည်း ဒွေးဆိုပဲ။

အထွတ်အမြတ်နေရာ မိဂဒါဝန်တောဟေမာ

ဘုရားအဆူဆူတို့ ဖွားရာ၊ ပွင့်ရာ၊ တရားဦးဟောရာ၊ ပရိနိဗ္ဗာန်စံရာနှင့် မစွန့်ပယ်အပ်သော သံဝေဇနိယလေးဌာန၊ အဝိဇဟိတ လေးဌာနတို့သည် မရေတွက်နိုင်သော မြတ်စွာဘုရားရှင်၏ ဂုဏ်တော်တို့ကို ရည်မှန်းပူဇော်ဖူးမြော်ကြည်ညို ကုသိုလ်ယူ သဒ္ဓါပွားနိုင်သော နေရာများဖြစ်၍ အမွန်မြတ်ဆုံးသော နေရာများဖြစ်ကြပါသည်။ ထိုအထဲတွင်မှ ယနေ့သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ကြမည့်နေရာမှာ ဓမ္မစကြာတရားဦး ဟောကြားရာ သာရင်နာထ (ခေါ်) မိဂဒါဝန်တောဟေမာပဲ ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားဖူးအဖွဲ့တည်းခိုရာ မိဂဒါဝန်မြန်မာကျောင်းနှင့် သိပ်မဝေးလှ။ ကားဖြင့် မိနစ်ပိုင်းမျှသာ သွားခဲ့ရသည်။ မိဂဒါဝန်တောကို ပိဋိဘာသာအားဖြင့် ကုသိပတနဟူ၍လည်းကောင်း၊ မိဂဒါယ-မိဂဒါဝန် ဟူ၍လည်းကောင်း၊ သာရင်နာထ-သာရနာထဟူ၍လည်းကောင်း ခေါ်တွင်ကြသည်။ ပထမအမည် ကုသိပတနမှာ ဟိမဝန္တာတောင်မှ ရသေ့သူတော်စင်များ ဈာန်ဖြင့် မိဂဒါဝန်တောသို့

ဆင်းသက်ရာ ပြန်ကြွရာအရပ်ဖြစ်သည်။ ဒုတိယအမည် မိဂဒါယ-မိဂဒါဝန်မှာ ဤတောထဲရှိ သားသမင်များကို မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကမျှ သတ်ဖြတ်ခြင်း မပြုစေရဟု ဗာရာဏသီမင်းကြီးကိုယ်တိုင် အမိန့်ထုတ်၍ ဘေးမဲ့ပေးထားသော တောဖြစ်သည်။ တတိယအမည် သာရင်နာထ-သာရနာထဆိုသည်မှာ နိဂြောဓသမင်မင်းကို အမှီပြု၍ သမင်အပေါင်းတို့ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ နေထိုင်ခဲ့ကြသောနေရာဟူ၍ အဓိပ္ပာယ်ရပါသည်။ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာသည် ဘုရားဖြစ်တော်မူပြီး မဟာသက္ကရာဇ် ၁၀၃ ခုနှစ် ဝါဆိုလပြည့်စနေနေ့တွင် ဗုဒ္ဓဂယာမှာ ၁၈ ယူဇနာ (မိုင် ၁၅၀ ခန့်) ဝေးသော မိဂဒါဝန်တောသို့ ခြေကျင်ခရီးဖြင့်သာ ကြွမြန်းတော်မူခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ကြွရခြင်းမှာ လမ်းခရီးတွင် ဥပကတက္ကတွန်းအား သာသနာတော်သို့ ဝင်ရောက်ကာ ကျွတ်တန်းဝင်စေရန်ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

ယင်းသို့ကြွတော်မူပြီး စနေနေ့ညနေချမ်းအချိန်မှ စတင်ကာ မိဂဒါဝန်တော၌ ပဉ္စဝဂ္ဂီငါးဦးတို့အား စတင်ဟောကြားတော်မူခဲ့ရာ ဒေသနာတော်အဆုံးတွင် ပဉ္စဝဂ္ဂီငါးဦးထံမှ ကောဏ္ဍညမထေရ်နှင့် ဗြဟ္မာပေါင်းများစွာ သောတာပန်တည်ခဲ့ကြပြီး လပြည့်ကျော် ၄ ရက်နေ့တွင် ပဉ္စဝဂ္ဂီငါးဦးလုံး သောတာပန်အရိယာပုဂ္ဂိုလ်များ ဖြစ်ကာ ဖေဟိတိက္ခရဟန်းတော်များ ဖြစ်ခဲ့ကြသည်။

ဆက်လက်၍ သောတာပန်ဖြစ်သွားကြသော ပဉ္စဝဂ္ဂီငါးဦးတို့အား “ရူပံဘိက္ခဝေအနတ္တာ” စသည်ဖြင့် ရုပ်နာမ်တရားတို့ဖြင့် တည်ဆောက်ထားသော အရာမှန်

သမျှ အစိုးမရဟူသော အနတ္တလက္ခဏာသုတ်တော်ကြီးကို ဟောကြားတော်မူခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် မိဂဒါဝန်တောဟေမာသည် မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ ဓမ္မရတနာပေါ်ထွန်းတော်မူရာ ဖြစ်သကဲ့သို့ ယသသူဌေးသားနှင့် သူငယ်ချင်း ၅၄ ဦး အပါအဝင် ရဟန်းသံဃာများ စတင်ကာ သံဃာရတနာပေါ်ထွန်းတော်မူရာ အရပ်ဒေသတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့သည်။

ဓမ္မရာဇိက၊ ဓမ္မေဓနှင့် ချောက်ခန္တီစေတီတော်များ

မြတ်စွာဘုရား ပရိနိဗ္ဗာန်စံတော်မူပြီးနောက် အသောကမင်းကြီးသည် ဘီစီ ၃ ရာစုတွင် မိဂဒါဝန်တောသို့ ဘုရားဖူးရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ဓမ္မစကြာတရားဦးဟောတော်မူရာ၌ ဓမ္မရာဇိကစေတီတော်ကို တည်ထားခဲ့သည်။ ယခုအခါ ခုံပိုင်းပုံသဏ္ဍာန်အုတ်ခုံကြီးသာ ကျန်ရှိနေသော်လည်း ယင်းစေတီ၏ ဌာပနာတိုက်တွင် မြတ်ဗုဒ္ဓ၏ဓာတ်တော်များ ကိန်းဝပ်တော်မူနေကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ထိုနည်းတူစွာ ပဉ္စဝဂ္ဂီငါးဦးတို့အား အနတ္တလက္ခဏာသုတ်ဟောကြားတော်မူသည့်နေ့ရာ၌ ဉာဏ်တော်အမြင့် ၃၃ ဒဿမ ၅၃ မိတာ၊ အောက်ခြေလုံးပတ်တော် ၂၈ ဒဿမ ၀၆ မိတာရှိ ဓမ္မေဓစေတီတော်ကြီးကိုလည်း တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သည်။ မူလလက်ရာအတိုင်း ဖူးမြော်ခွင့်ရနေသေးပြီး အောက်ခြေလုံးပတ်တော်တွင် ဖောက်ထားသော လိုဏ်ပေါက်များ၌ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်တစ်ဆူစီ စံပယ်တော်မူလျက်ရှိသည်။ အထူးမှတ်သားသင့်သည်မှာ ဤနေရာ၌ ပင်မြတ်စွာဘုရားရှင်သည် အလောင်းတော် အရိမေတ္တယျအား ဘုရားဖြစ်မည့်ဗျာဒိတ်ပေးတော်မူခဲ့သည်ဟု ဆို၏။ ဒုက္ခရစရိယာ ခြောက်နှစ်ကြာ ကျင့်ခဲ့သော်ငြားလည်း ဘုရားမဖြစ်ခဲ့သည့် သိဒ္ဓတ္ထရဟန်း မိဂဒါဝန်တောသို့ ကြွလာသည့်အခါ ဘုရားဖြစ်ကြောင်း၊ တရားဦးဟောရန်လာကြောင်း မသိကြသဖြင့် မည်သူကမျှ ခရီးဦးမကြိုကြရန် ကတိကဝတ်ပြုခဲ့ကြသည့် ပဉ္စဝဂ္ဂီငါးဦးဘုရားရှင်ကြွလာသောအခါ မေတ္တာကွန်ရက်လွှမ်းခြုံခံရသောကြောင့် သပိတ်ကိုယူသူကယူ၊ ခြေဆေးသူကဆေးပေး၊ သက်နိုးကိုယူသူကယူနှင့် ခရီးဦးကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။ အသောကမင်းကြီးက ဤနေရာတွင် ချောက်ခန္တီစေတီကို တည်ခဲ့သည်။ အဆိုပါစေတီများအား ကျွန်တော်တို့ ဘုရားဖူးအဖွဲ့က နံနက် ၇ နာရီခွဲမှ စတင်ဖူးမြော်ကာ ဓမ္မစကြာနှင့် အနတ္တလက္ခဏာသုတ်များ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခဲ့ကြပါသည်။

စာမျက်နှာ (၂၀) သို့



ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ် တန့်ယန်းဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ

တန့်ယန်း မတ် ၄ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် မတ် ၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက တန့်ယန်းမြို့နယ်ခန်းမတွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက်ပြည်သူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး တန့်ယန်းမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးညီညီထွေးက ဒေသဆိုင်ရာအချက်အလက်များ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ယင်းနောက် ဒေသခံပြည်သူများ၏ တင်ပြချက်များကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ သက်ဆိုင်ရာ

ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကဏ္ဍအလိုက် ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။
ယင်းနောက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ဗလာစာအုပ်၊ အားကစားပစ္စည်းနှင့် အလှူငွေတို့ကို ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးနှင့် ဗမာတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးတို့က ပေးအပ်ရာ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြသည်။
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့သည် တန့်ယန်းမြို့အတွက် ဘိန်းအစားထိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရေး Mothers Love လက်ဖက်စိုက်ပျိုးရေးခြံသို့ သွားရောက်လေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



တပ်ကုန်းမြို့နယ် ကံကြီးမွေးမြူရေးဇုန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၄ နေပြည်တော်နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် မွေးမြူရေးဇုန်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အသား၊ ဥ၊ နို့နှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှု မြှင့်တင်တိုးတက်ပြီး သွင်းကုန်အစားထိုးထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်ရည်ရွယ်၍ တပ်ကုန်းမြို့နယ်၊ ကံကြီးမွေးမြူရေးဇုန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကို မတ် ၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီ ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်က မွေးမြူရေးဇုန်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးအေးမောင်စိန်က နေပြည်တော်နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် မွေးမြူရေးဇုန်

များတည်ဆောက်ထားရှိမှုနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်းကောင်း၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသန်းပိုင်ထွန်းက မွေးမြူရေးဇုန်များနှင့်ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာအောင်ကြည်ဦးက ကံကြီးမွေးမြူရေးဇုန်၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်းကောင်း အသီးသီးရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသည့် လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ကံကြီးမွေးမြူရေးဇုန်ကော်မတီဝင်များက သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အခြေအနေများနှင့် လိုအပ်ချက်များကိုဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်က တင်ပြချက်များအပေါ် ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထွန်းထွန်းဝင်း(ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံခြားသတင်းထောက်များအသင်း နှစ် ၃၀ ပြည့်အခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၄ မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားသတင်းထောက်များအသင်း၏ နှစ် ၃၀ ပြည့်အခမ်းအနားကို မတ် ၂ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ ဆူးလေရှန်ဂရီလာဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင်အသင်းနာယက ဦးစင်ကိုင်း၊

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr.Ichiro MARUYAMA နှင့် အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇော်တို့က ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားကြပြီး အသင်းနာယက ဒေါ်အေးအေးဝင်းက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရွှေအင်းသား-ခင်မောင်ဝင်း



ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ လူကုန်ကူးမှုအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေးဆွေးနွေး

ပွင့်ဖြူ မတ် ၄ လူကုန်ကူးမှုအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံစိတ်ချစွာ ရွှေ့ပြောင်း သွားလာခြင်းဆိုင်ရာ ပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။
ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်မေသန္တာအောင်က မြို့နယ်အတွင်း ဒေသခံကျေးလက်

ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရာအိမ်မှူးများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ဝင်များက မိမိတို့ကျေးရွာအလိုက် လူကုန်ကူးမှုအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။
မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ကျေးရွာများမှ တင်ပြဆွေးနွေးမှုအပေါ် လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

မျှော်လင့်သစ်မသန်စွမ်းသက်ငယ်စောင့်ရှောက်မှုစင်တာ နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနားကျင်းပ

ပြည်ကြီးတံခွန် မတ် ၄ အထွေထွေဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျသော အထူးစောင့်ရှောက်မှုလိုအပ်သည့် ကလေးများအတွက် Day Care Centre For The Developments of Children With Special Needs(Mandalay) ဖွင့်လှစ်ခြင်း နှစ်ပတ်လည်အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို မတ် ၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် ၇၄ လမ်း ကျန်စစ်သားလမ်းနှင့် ဇော်ဂျီလမ်းကြားရှိ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သူနာပြုနှင့်သားဖွားအသင်းရုံး နိုက်တင်ဂေးလ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီးအမျိုးသမီးကော်မတီနာယက ဒေါက်တာ

ယုယုမေက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မျှော်လင့်သစ်မသန်စွမ်း သက်ငယ်စောင့်ရှောက်မှုစင်တာဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာသန်းထွန်းမြင့်က နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနားကျင်းပခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် ထူးချွန်ကလေးငယ်များအား တိုင်းဒေသကြီးအမျိုးသမီးကော်မတီနာယကနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်သည်။
ယင်းနောက် အထွေထွေဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျသော အထူးစောင့်ရှောက်ရန်လိုအပ်သည့် ကလေးအတွက်အသုံးပြုရန်မျှော်

လင့်သစ်မသန်စွမ်း သက်ငယ်စောင့်ရှောက်မှုစင်တာသို့ စေတနာရှင်များက အလှူငွေပေးအပ်ရာ အသင်းနာယကနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြသည်။
ဆက်လက်၍ ကလေးငယ်များ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစွမ်းရည်များ ပြသကြသည်။ မျှော်လင့်သစ်မသန်စွမ်း သက်ငယ်စောင့်ရှောက်မှုစင်တာသည် ဗြဟ္မစိုရ်လူမှုကူညီရေးအသင်းရှိ ကျောက်ကပ်ကုသဆောင်အပေါ်ထပ်တွင် ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျသော ကလေးငယ် ၂၆ ဦးကို ဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် ပြုစုစောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိသည်။ မောင်ပြည်သူ(မန္တလေး)



ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းမှုဖော်ဆောင်ရေး ကိုယ်ကျင့်သီလဗဟုသုတပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုဆုရရှိသူများအား ထပ်ဆင့်ဂုဏ်ပြု

ကျောင်းသား: မတ် ၄

ကမ္ဘာ့ငြိမ်းချမ်းမှုဖော်ဆောင်ရေး ကိုယ်ကျင့်သီလဗဟုသုတ ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ဆုဆွတ်ခူးခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ထပ်ဆင့်ဂုဏ်ပြုပွဲ အခမ်းအနားကို မတ် ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကော့သောင်းမြို့ အေးရိပ်ငြိမ်းရပ်ကွက် အေးငြိမ်းသာယာမဟာစည် သာသနာ့ရိပ်သာကျောင်းတိုက်တွင် ပြုလုပ်သည်။

အဆိုပါ World Peace Ethics Contest ကမ္ဘာ့ ငြိမ်းချမ်းမှုဖော်ဆောင်ရေး ကိုယ်ကျင့်သီလဗဟုသုတ စာ မေးပွဲအား ထိုင်း၊ လာအို၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံများတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ဓမ္မကာယအဖွဲ့မှ နှစ်စဉ်ကျင်းပပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုနှစ်စာမေးပွဲတွင် မြန်မာ နိုင်ငံကိုယ်စားပြု ကော့သောင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဓမ္မစကား ကျောင်း ၂၆ ကျောင်းမှ မူလတန်းနှင့် အလယ်တန်းအဆင့်

ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၂၉၁ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ကြရာ အေးငြိမ်းသာယာ မဟာစည်သာသနာ့ရိပ်သာကျောင်းတိုက် ဓမ္မစကားကျောင်းမှ မမေသူရက ပထမ၊ မမေမိချမ်းမြေ့ က ဒုတိယနှင့် အဆင့် (၈)ကို မောင်မင်းသူဆင့်တို့ ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့၌ ကျင်းပသည့် ကမ္ဘာ့ ငြိမ်းချမ်းမှုဖော်ဆောင်ရေး ကိုယ်ကျင့်သီလဗဟုသုတပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်က ကျင်းပရာ နိုင်ငံ တကာမှ ဆုရရှိသူများနှင့်အတူ တက်ရောက်ဆုလက်ခံယူ ခဲ့ကြပြီး ယခုတစ်ဖန် မိမိတို့၏မြို့နယ်တွင် ဆုရရှိသူများ အား ထပ်ဆင့်ဂုဏ်ပြုပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပပေးခြင်း ဖြစ်ရာ အလှူရှင်စေတနာရှင်များက ဆုရကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ချီးမြှင့်ဂုဏ်ပြုပေး ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ကျော်စိုး(ကျောင်းသား)



မိုင်းပျဉ်းမြို့ အောင်တော်မူ ဆုတောင်းပြည့်စေတီတော် ရွှေထီးတော်တင်

ရှမ်းပြည်နယ် မတ် ၄

ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့ပိုင်း မိုင်းပျဉ်းမြို့ကျက်သရေဆောင် အောင်တော်မူ ဆုတောင်းပြည့်စေတီတော် ရွှေထီးတော် တင်မင်္ဂလာကို မတ် ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက မိုင်းပျဉ်းမြို့ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာ့ပြု(ဗဟို) ကျောင်းတိုက်တွင် ကျင်းပသည်။

ထိုနောက် မိုင်းပျဉ်းတပ်နယ်မှ ဝိုင်းပျဉ်းကြီးဗညားဝင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းစိန်တို့ ဦးဆောင်သည့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အလှူရှင်များက စေတီ တော်တွင် တင်လှူပူဇော်မည့် စိန်ဖူးတော်၊ ငှက်မြတ်နား တော်နှင့် ထီးတော်များကို စေတီတော်အား သုံးကြိမ် လှည့်လည် ပူဇော်ကြပြီးနောက် ရထားပျံဖြင့် တင်လှူ ပူဇော်ကြရာ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များက အောင်

ဂါထာတော်အား ရွတ်ဆိုပူဇော်ကြသည်။

အဆိုပါ အောင်တော်မူ ဆုတောင်းပြည့်စေတီတော် အား မိုင်းပျဉ်းမြို့ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာ့ပြု(ဗဟို) ကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသီရိဓမ္မက ဦးဆောင်လျက် မိုင်းပျဉ်းမြို့သူမြို့သားများ၊ မိုင်းပျဉ်းတပ်နယ်မှ တပ်မတော် သား မိသားစုများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၏ စုပေါင်းအား အနယ် နယ်အရပ်ရပ်မှ စေတနာရှင်များ၏ သဒ္ဓါအားတို့ဖြင့် စုပေါင်းတည်ထား ပူဇော်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ ရွှေထီးတော် တင်မင်္ဂလာ ဓမ္မသဘင်များ၊ လားဟူတိုင်းရင်းသား ရင်သွေးငယ် ၁၂၀ တို့အား ရှင်သာမဏေအဖြစ် သာသနာ့ အမွေခံယူပွဲ၊ လားဟူတိုင်းရင်းသား ၆၀၀ ကျော် ဗုဒ္ဓအဆုံး အမခံယူပွဲများကို ကိုးရက်တိုင်တိုင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

မောင်ယဉ်ကျေး



တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များလေ့ကျင့်ရေး(မွမ်းမံ)သင်တန်းဖွင့်

တီးတိန် ချင်းပြည်နယ် တီးတိန်မြို့၏ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ လေ့ကျင့်ရေး (မွမ်းမံ)သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၁/၂၀၁၉)သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို မတ် ၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် တီးတိန်မြို့၊ ခွာခိုခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးခင်ဆန်းမောင်က သင်တန်းဖွင့်လှစ် ရခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးခင်မောင်ဌေးက သင်တန်းသား ၅၀ အတွက် ဝတ်စုံများ ပေးအပ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မီးဘေးလုံခြုံရေးနှင့် ဘေးအန္တရာယ်အကြောင်း အသိပညာပေး

ဒီးမော့ဆို ကယားပြည်နယ် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ မီးဘေးလုံခြုံရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အကြောင်း အသိပညာပေးဟော ပြောခြင်းကို မတ် ၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက ငွေတောင်ကျေးရွာအုပ်စု ဒေါခလိုက်လင်း ကျေးရွာခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးကြည်စိုးဟန်က ပွင့်လင်းရာသီအချိန်တွင် မီးလောင်မှု၊ တောမီးလောင်မှု၊ မီးလန့်မှုတို့ မဖြစ်ပွား စေရန်အတွက် မီးဘေးလုံခြုံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ သိရှိလိုက်နာဆောင်ရွက် ရမည့် အချက်များနှင့် ရုတ်တရက်ဖြစ်ပွားသော ဘေးအန္တရာယ်အကြောင်း တို့ကို အကျယ်တဝင့် ရှင်းလင်းဟောပြောပြီး ဒေသခံပြည်သူများအား မီးဘေးလုံခြုံရေး အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ကြီးဒဲရယ်(ပြန်/ဆက်)



မြစ်သာမြစ်ကူးကြိုးတံတား အမှတ်(၂) ဖွင့်လှစ်

ဂန့်ဂေါ မတ် ၄ တီပိဋကဓရ တီပိဋကကောဝိဒ ဓမ္မဘဏ္ဍာဂါရိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ယောဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသီရိန္ဒာဘိဝံသ၏ လှူဒါန်းမှုဖြင့် မောက်လင်းကျေးရွာအနီးတွင် မတည်ဆောက်လုပ်သည့် မြစ်သာမြစ်ကူး လူကူးကြိုးတံတား အမှတ် (၂) ဖွင့်ပွဲကို မတ် ၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် အဆိုပါတံတားထိပ်၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါကြိုးတံတားသည် အလျား ပေ ၇၀၀၊ အကျယ် ခြောက်ပေ၊ ချဉ်းကပ်လမ်းတံတား ပေ ၂၀၀ ရှိသည်။ မောက်လင်း ကျေးရွာမှ ဂန့်ဂေါ - ကန် ကားလမ်းသို့ လွယ်ကူစွာ ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်သည့်အပြင် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများဖြစ် သည့် ထယ်လှော်၊ ကျွန်းဒတ်၊ မြင်းဇာ၊ လက်ပန်း၊ ကျွန်းနန်း၊ တောင်လယ်စသည်ကျေးရွာများပါ ဆက်သွယ်သွားလာမှု လွယ်ကူသွားပြီး လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးတို့ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးလာမည်ဖြစ်သည်။

ကျော်သန်းဆွေ (ဂန့်ဂေါ)

ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း၊ လိုက်နာရေး စစ်ဆေး

မကွေး မတ် ၄ မကွေးမြို့တွင် ယာဉ်စည်းကမ်းနှင့် လမ်းစည်းကမ်း လိုက်နာကြစေရန် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ဆိုင်ကယ် စီးသူများအား ဦးထုပ်အပြင် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်များပါ စစ်ဆေး ဖမ်းဆီးလျက်ရှိကြောင်း မကွေး မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှူးမှ သိရသည်။ ယခင်က ဆိုင်ကယ်စီးဦးထုပ် တစ်မျိုးတည်းကိုသာ ဖမ်းဆီးခဲ့သော် လည်း ယာဉ်တိုက်မှုများလာခြင်းနှင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း လိုက်နာရန် အားနည်းမှုများရှိနေခြင်း ကြောင့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ကိုပါ ဖမ်းဆီးရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်း ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှူးမှူးက ဆိုသည်။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ ယာဉ်တိုက်မှု ၁၆၁၀၊ ဒဏ်ရာရရှိသူ ၂၇၉၉ ဦး၊ သေဆုံးသူ ၃၆၇ ဦးရှိခဲ့ပြီး မော်တော်ဆိုင်ကယ် ပါဝင်သည့် မတော်တဆမှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့ရသူ ၂၇၇ ဦး ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဦးထက်ရှင်

၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် အာဆီယံဆု(ASEAN Prize 2019) လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း ကြေညာ

အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးအနေဖြင့် အာဆီယံ၏ ဂုဏ်ပုဒ်၊ အာဆီယံ စိတ်ဓာတ်နှင့် အောက်ဖော်ပြပါ သတ်မှတ်ထားသည့် နယ်ပယ်များတွင် အာဆီယံလမ်းစဉ်တို့ကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်သည့် လူပုဂ္ဂိုလ်/အဖွဲ့အစည်းတို့၏ ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် အောင်မြင်မှုများကို အသိအမှတ်ပြုသည့်အနေဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် အာဆီယံဆုကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ရန်အတွက် အဆိုပြုလွှာများ ခေါ်ယူလျက်ရှိသည်။

- (က) အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ
 - (ခ) အာဆီယံနှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ
 - (ဂ) အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ပြည်သူ့အချင်းချင်း ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုများ
 - (ဃ) အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား စံနှုန်းများ မြှင့်တင်ရေးနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ
 - (င) အာဆီယံအသိုက်အဝန်းတည်ထောင်ရေးအတွက် သိသာထင်ရှားသည့် ဆောင်ရွက်မှုများ
- အာဆီယံဆုအား အပြီးသတ်ရွေးချယ်မည့် ခိုင်အဖွဲ့ကို လက်ရှိ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်နှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ဟောင်းများအပါအဝင် ထင်ရှားသော အဆင့်မြင့်ပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပြီး ဆုရရှိသူအား အာဆီယံဆုဖလားနှင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၀၀၀ ချီးမြှင့်သွားမည်

ဖြစ်သည်။ ယင်းဆုကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ကျင်းပမည့် (၃၄)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံခေါင်းဆောင်များထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ပေးအပ်ချီးမြှင့်သွားမည် ဖြစ်သည်။

ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့

၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် အာဆီယံဆုကို ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံမှ မစ္စစ် အာလင်ဒါ ယူကိုးက အားလုံးပါဝင်သည့် အာဆီယံအသိုက်အဝန်းဖော်ဆောင်ရာတွင် ၎င်း၏ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများကြောင့် ရရှိသွားခဲ့သည်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် စင်ကာပူနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် လီရှန်လုံးနှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဒါတိုလင်ကျောက်ဟိုင်တို့က အာဆီယံဆုဖလားနှင့် ဆုတော်ငွေတို့ကို မစ္စစ် အာလင်ဒါ ယူကိုးအား ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ အာဆီယံဆုအတွက် ထောက်ပံ့သော အဖွဲ့အစည်းများမှာ စင်ကာပူနိုင်ငံမှ တမားဆတ်ဖောင်ဒေးရှင်း (Temasek Foundation)၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံမှ အရာလာကော်ပိုရေးရှင်း (the Ayala Corporation) နှင့် မလေးရှားနိုင်ငံမှ ယာယာဟ် ဟဆနာ (Yayasan Hasanah) အဖွဲ့အစည်းတို့ဖြစ်သည်။

အဆိုပါဆုအား လျှောက်ထားရန် အဆိုပြုသူများသည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ နိုင်ငံသား (သို့မဟုတ်) အဖွဲ့အစည်းဖြစ်ရမည်ဖြစ်ပြီး စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းကို အခြေခံပြီး ပြည်သူကို ဦးတည်၍ ပြည်သူကို ဗဟိုပြု

သည့် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ထူထောင်ခြင်းနှင့် အာဆီယံဒေသတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများတွင် လျှောက်ထားမည့် လူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းမှ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ အောင်မြင်မှုများနှင့် ရှေ့ဆက်၍ အာဆီယံနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များကို စာမျက်နှာ ၃ မျက်နှာမှ ၅ မျက်နှာအကြား (အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့်) အကျဉ်းချုပ် ရေးသားဖော်ပြရမည် ဖြစ်သည်။

လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်

အကျဉ်းချုပ်တွင် ပါရှိရမည့် အချက်အလက်များကို လျှောက်လွှာပုံစံတွင် ဖော်ပြပါရှိပါကြောင်းနှင့် လျှောက်လွှာပုံစံကို အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ <https://asean.org/call-nominations-asean-prize-2019/> တွင် ရယူ၍ အာဆီယံရေးရာဦးစီးဌာန၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၉)၊ နေပြည်တော် (သို့မဟုတ်) dgasean@gmail.com နှင့် psaseanmmr@gmail.com ကို ၈-၃-၂၀၁၉ ရက်နေ့နောက်ဆုံးထား၍ လိပ်မူလျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း၊ အသေးစိတ် အချက်အလက်များကိုလည်း ဖော်ပြပါ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာတွင် လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ပါကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

နွေရာသီအခြေခံအားကစားသင်တန်းများသို့ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၅၀၀ ကျော် တက်ရောက်

မန္တလေး မတ် ၄

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှကြီးမှူး၍ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးအားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သော ၂၀၁၉ ခုနှစ် နွေရာသီအခြေခံအားကစားသင်တန်းများဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီက ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်ရှိ ဗထူးအားကစားပြိုင်ကွင်း၌ပြုလုပ်ရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်တိုက်စား တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာခင်မောင်ဌေး တက်ရောက်၍ သင်တန်းဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အကျိုးရှိစွာအသုံးချ

အစီအစဉ်အရ ကွင်းအတွင်းတွင်နေရာယူထားကြသည့် သင်တန်းတက်ရောက်ကြမည့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက ယခုကဲ့သို့ နွေရာသီအားကစားသင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြင့် လူငယ်မောင်မယ်များ ဗလငါးတန်ဖွံ့ဖြိုးကာ မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာမည်ဖြစ်ပြီး



ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နွေရာသီအားလပ်ရက်ကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးချတတ်နိုင်စေရေးကိုလည်း ရည်ရွယ်ပါကြောင်း၊ သင်တန်းသားလူငယ် မောင်မယ်များအနေဖြင့်လည်း ယခုကဲ့သို့ သင်တန်းများတက်ရောက်ခြင်းဖြင့် သင်တန်းမှရရှိလာမည့် နည်းစနစ်များနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများကို အခြေခံပြီး အဆင့်မြင့်အားကစားပညာရပ်များကို ဆက်လက်လေ့လာလိုက်စားကြရင်း တိုင်းဒေသကြီး၏

ဂုဏ်၊ နိုင်ငံဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားကောင်းများ ဖြစ်လာအောင် ဆက်လက်ကြိုးစားသွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြားပြီး နွေရာသီအခြေခံအားကစားသင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်ပေးလိုက်သည်။

ပေးအပ်

ဆက်လက်၍ သင်တန်းသားသင်တန်းသူများက အားကစားအဓိဋ္ဌာန် လေးချက် ရွတ်ဆိုကြပြီး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ

က အားကစားသင်တန်းများအတွက် အားကစားအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများကိုပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံကြသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်အောင်မိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝေဇင်၊ မြန်မာဘောလုံးအကယ်ဒမီကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးစိုးညွန့်၊ အား/ကာသိပ္ပံမှ ကျောင်းအုပ်ကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးမြင့်အောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အားကစားဆပ်ကော်မတီအသီးသီးမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ တက္ကသိုလ်ကောလိပ်တို့မှ ဆရာဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား မိဘများက ကွင်းအတွင်း၌ သင်တန်းသားများ၏ အားကစားနည်းအလိုက် စုပေါင်းသရုပ်ပြသမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

အားကစားနည်း ၂၃ မျိုး

ယနေ့စတင်ဖွင့်လှစ်သော နွေရာသီအခြေခံအားကစားသင်တန်းကို ဖြေ ၂ ရက်အထိ သတ်မှတ်နေရာများတွင်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပြီး သင်ကြားမည့် အားကစားနည်း ၂၃ မျိုးတွင် မန္တလေးမြို့ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းအသီးသီးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပညာရေးကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၅၀၀ ကျော် တက်ရောက်သင်ယူကြကြောင်း သိရသည်။ တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ဇွဲကပင်ကို အနိုင်မရခဲ့၍ စစ်ကိုင်းအသင်း အမှတ်ပေးဇယားဦးဆောင်ခွင့် ဆုံးရှုံး

ရန်ကုန် မတ် ၄

၂၀၁၉ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ဇွဲစဉ် ၅ နောက်ဆုံးနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက မုံရွာကွင်း၌ ကျင်းပသည်။

စစ်ကိုင်းအသင်း - တစ်ဂိုး

ဇွဲကပင်အသင်း - တစ်ဂိုး

ပွဲစဉ် ၄ အပြီး ဇယားထိပ်ပိုင်းတွင် အပြိုင်ဖြစ်ခဲ့သည့် ရခိုင်၊ ဧရာဝတီနှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့ ယခုတစ်ပတ်တွင် နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးခဲ့၍ စစ်ကိုင်းအသင်းအနေဖြင့် ယခုပွဲအနိုင်ရပါက ဂိုးကွာခြားချက် အသာဖြင့် အမှတ်ပေးဇယားကို ဦးဆောင်ခွင့်ရမည် ဖြစ်သော်လည်း ဇွဲကပင်အသင်းကို အနိုင်မရခဲ့၍ အခွင့်အရေးဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ အမှတ်လိုနေသည့် ဇွဲကပင်အသင်း၏ ရုန်းကန်မှုကြောင့်လည်း စစ်ကိုင်းအသင်း အခက်တွေ့ခဲ့ရပြီး အိမ်ကွင်း၌ ရုန်းကန်ခဲ့ရသည်။

နောက်ဆုံးနှစ်ပွဲတွင် လေးဂိုးသွင်းယူထားသည့် တိုက်စစ်မှူး ဒိုနယ်မပါနိုင်သည့် စစ်ကိုင်းတိုက်စစ်သည် လိုအပ်ချက်များရှိနေပြီး တောင်ပံကစားသမား ဖရိုင်းဒေးကို တိုက်စစ်တွင် အသုံးပြုခဲ့သော်လည်း နိုင်ပွဲရရှိသည်အထိ တိုက်စစ်က ပုံစံကောင်းပြသနိုင်ခြင်းမရှိခဲ့ပေ။ ဇွဲကပင်အသင်းသည် နိုင်ငံခြားသားကစားသမား သုံးဦးအပါအဝင် လူစုံအသုံးပြုခဲ့ပြီး ပွဲအစတွင် ပိုမိုကစားနိုင်ကာ ၁၈ မိနစ်တွင် ကင်မက ဦးဆောင်ဂိုးသွင်းယူခဲ့သည်။ ဂိုးပေးလိုက်ရသောကြောင့် စစ်ကိုင်းအသင်း တိုက်စစ်အားမြှင့်လာပြီး မိနစ် ၃၀ တွင် ဖရိုင်းဒေးက ချေပဂိုးပြန်သွင်းခဲ့သည်။ သရေဖြစ်ပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ပွဲမှာ အပြန်အလှန်ရှိခဲ့သလို နှစ်သင်းစလုံးအနိုင်ရနိုင်သည့်အနေအထားများလည်း ရှိခဲ့သည်။ သို့သော် ဂိုးသွင်းခွင့်များကို အသုံးမချနိုင်ခဲ့၍

သရေရလဒ်ဖြင့် ပြီးဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ် ၅ အပြီးတွင် ရန်ကုန်နှင့် တံသာတီအသင်းက ၁၀ မှတ်စီ၊ ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ဧရာဝတီအသင်းက ကိုးမှတ်စီ၊ စစ်ကိုင်း၊ ရခိုင်နှင့် ရတနာပုံအသင်းတို့က ရှစ်မှတ်စီ၊ ဇွဲကပင်အသင်းက မြောက်မှတ်၊ မကွေးနှင့် Southern အသင်းက လေးမှတ်စီ၊ ဒဂုံအသင်းက သုံးမှတ်၊ Chinland အသင်းက တစ်မှတ်ရထားသည်။ လက်ရှိချန်ပီယံ ရန်ကုန်အသင်းသည် ဂိုးကွာခြားချက်အသာဖြင့် ထိပ်ဆုံး၌ ပြန်လည်ဦးဆောင်ခွင့် ရခဲ့သည်။ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲကို ပွဲစဉ် ၅ အပြီးတွင် အာရှ ယူ-၂၃ ခြေစစ်ပွဲကြောင့် ထပ်မံရပ်နားမည်ဖြစ်ပြီး မတ် ၃၀ ရက်မှ ပြန်လည်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ရှိုင်းထက်ဇော်



ညောင်ဦးခရိုင် ငါးသရောက်မြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနတွင် မတ် ၄ ရက်က ပုံပြောပြိုင်ပွဲနှင့် ပုံဆွဲပြိုင်ပွဲကျင်းပရာ ပုံဆွဲပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နေကြသည့် ကလေးငယ်များကို တွေ့ရစဉ်။ (နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်တွင် ကလေးငယ်များ စာကြည့်တိုက်နှင့် ကလေးစာဖတ်ခန်းများတွင် ပျော်မွေ့စေရန်၊ စာဖတ်သည့် အလေ့အထများ စာကြည့်တိုက်များနှင့် ရင်းနှီးကျွမ်းဝင် စေရန် ရည်ရွယ်ခြင်းဖြစ်သည်။) ကိုထိန်(ငါးသရောက်)

တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်းများနှင့် စုပေါင်းလျှပ်စီးပတ်လမ်း

■ မောင်ထူးကြီး (ရူပဗေဒ)

ကျွန်ုပ်တို့သည် သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာ ခေတ်ထဲတွင် နေထိုင်နေကြသည်ဟူသော စကားရပ်ကို မကြာခဏဆိုသလို ကြားနေရသည်။ ဥပမာ အလွန် ဝေးကွာသောနေရာမှ သတင်းအချက်အလက်များကို ပြုတ်တုတ်တစ်ဆင့် အလွန်လျင်မြန်စွာ ရရှိနေပါသည်။ သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာသည် ဒစ်ဂျစ်တယ် (digital) နှင့် အနာလော့ (analog) စနစ်များပေါ်တွင် အခြေခံ၍ ယင်းတို့နှင့်ယှဉ်တွဲနေသော ထရန်စစ္စတာ (transistor) နှင့် စုပေါင်းလျှပ်စီးပတ်လမ်း (IC) တို့ သည် ဒစ်ဂျစ်တယ် (digital) နှင့် အနာလော့ (analog) စနစ်တို့၏ စွမ်းဆောင်ရည်များအတွက် အခြေခံအုတ်မြစ် ဖြစ်သည်။

ကြိုးမဲ့ဆက်သွယ်ရေးစနစ်တွင် ပါဝင်နေသည့် printers, faxes, laptop computers, ipads နှင့် cell phones တို့သည် ယနေ့ IC ထုတ်လုပ်မှုအတွက် အရေးပါသော ပစ္စည်းများဖြစ်ကြသည်။ ဥပမာအားဖြင့် cell phone သည် တယ်လီဖုန်းပြောရန်အတွက်သာ မကတော့ဘဲ e mail service နှင့် video camera တို့သည်လည်း ပါဝင်လာကြသည်။ ယခုခေတ်၌ အလွန် သေးငယ်သော laptop computer သည် လွန်ခဲ့ သော ဆယ်စုနှစ်အနည်းငယ်က လပေါ်တွင်ရှိသော လူ၏ထံသို့ သတင်းအချက်အလက်များ ပေးပို့ရာတွင် အသုံးပြုသော ပစ္စည်းကိရိယာနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက ပိုမို များပြားစွာ တွက်ချက်နိုင်သော စွမ်းဆောင်ရည်ရှိသည်။

တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်းများနှင့် ပြုလုပ်ထားသော Semiconductor device နှင့် စုပေါင်းလျှပ်စီးပတ် လမ်း (Integrated circuit) တို့၏ ဖြစ်စဉ်ကို အောက် တွင် ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

Semiconductor device ၌ အတော်အတန် ရှည်လျားသော သမိုင်းကြောင်းရှိခဲ့ပြီး ၁၈၇၄ ခုနှစ်၌ စတင်ခဲ့သည်ဟု ဆိုရပေမည်။ ၁၈၇၄ ခုနှစ်၌ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၌ Braun ဆိုသူက metal semiconductor contact ကို အသုံးပြုခဲ့ပြီး ၎င်းသည် metal contact (copper - iron နှင့် lead sulfide) နှင့် semiconductor တို့အကြား တွင်ရှိသည့် လျှပ်ကူးမှုဆိုင်ရာ အမျိုးအစားမညီမှုကို စတင်ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ ယင်းပစ္စည်းကိရိယာများကို detector အဖြစ်အသုံးပြု၍ ရေဒီယိုတပ်ဆင်၍ စမ်းသပ်မှုပြုခဲ့သည်။

၁၉၀၆ ခုနှစ်တွင် Pickard က ဆီလီကွန်နှင့် ပြုလုပ်ထားသော point contact detector ကို မူပိုင်ခွင့်ယူခဲ့သည်။ ၁၉၀၇ ခုနှစ်တွင် Pierce က semiconductor အမျိုးအစား အမျိုးမျိုးပေါ်တွင် သတ္တုအလွှာအမျိုးမျိုး သုတ်လိမ်းခြင်းကို ပြုလုပ်ပြီး diode ၏ rectification နှင့်ဆိုင်သော ထူးခြားသည့် ဝိသေသလက္ခဏာများကို အများသိရှိရန် ထုတ်ဝေ ခဲ့သည်။

၁၉၁၅ မှစ၍ radio detector အဖြစ် (Seleni-

um rectifiers) ဆယ်လီနီယံရက်တီဖိုင်ယာများနှင့် Silicon point contact diode တို့ကို အသုံးပြုလာ ကြသည်။ metal semiconductor contact ၏ ထူးခြား၍ တိုးတက်သောအကြောင်းကို ပို၍အဓိပ္ပာယ် ပြည့်စုံစွာနားလည်စေခြင်းဖြင့် Semiconductor physics ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို အထောက်အကူ ဖြစ်စေ သည်။ ၁၉၄၂ ခုနှစ်တွင် Bethe က thermionic emission theory ကို တိကျစွာ ရှင်းလင်းဖော်ထုတ်ခဲ့ပြီး ယင်းသို့အိုရီအရ drift နှင့် diffusion တို့ကြောင့် မဟုတ်ဘဲ သတ္တုအတွင်းရှိ e များကြောင့် လျှပ်စီးကြောင်း ဖြစ်ပေါ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်းကို တင်ပြခဲ့သည်။ ရေဒီ ဝေါပေါက်လာခြင်းနှင့်အတူ လိုအပ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီသည့် ပိုမိုကောင်းမွန်ပြီး ပို၍ယုံကြည်စိတ်ချရသော detector diode နှင့် mixers တို့သည်လည်း ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန် လာသည်။ သန့်စင်မှုပိုမိုမြင့်မားသည့် silicon နှင့် ger manium တို့ ရရှိစေရန် ပိုမိုကောင်းမွန်စွာ ဆောင်ရွက် နိုင်သော နည်းလမ်းကိုအသုံးပြုခဲ့ပြီး ယင်းအချိန်ကာလ အတွင်းမှာပင် germanium diode သည် ရေဒီအစနစ် အတွက် အဓိကကျသော ပစ္စည်းတစ်ခု ဖြစ်လာသည်။

Silicon သည် တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်း (semiconductor) များ အတွက် အဓိကအရေးပါသော ပစ္စည်းဖြစ်ပြီး ဒြပ်ပေါင်း တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူး ပစ္စည်းဖြစ်သည့် Ga As (Gallium Arsenide) နှင့် အခြားသော ဒြပ်ပေါင်းတစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်းများကို အလင်းနှင့်ဆိုင်သော ကိရိယာ များနှင့် အလွန်မြင့်မားသော ကြိမ်နှုန်းရရှိရန် လိုအပ်သည့် ပစ္စည်းကိရိယာ များအတွက် အသုံးပြုကြသည်

၁၉၄၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် နောက်ထပ် ရှာဖွေ တွေ့ရှိမှုတစ်ရပ်အဖြစ် Transistor ကို Bell-telephone laboratories ၌ Willian Schockly, John Berdeen နှင့်Walter Brattain တို့က စတင် တည်ဆောက်၍ စမ်းသပ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ပထမ ဦးဆုံးထုတ်လုပ်သည့် ၎် transistor သည် point contact device ဖြစ်ပြီး polycrystalline ger manium ဖြစ်သည်။ ထိုပြင် silicon သည်လည်း ၎် transistor ကဲ့သို့ပင် အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသည်ကို ထုတ်ဖော်ခဲ့သည်။ ၁၉၄၉ ခုနှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် ထူးခြားသော တိုးတက်မှုအနေဖြင့် ပုံဆောင်ခဲတစ်ခုတည်းကိုသာ အသုံးပြုလာနိုင်ခဲ့သည်။ ပုံဆောင်ခဲတစ်ခုတည်းကိုသာ အသုံးပြုလာနိုင်ခြင်းကြောင့် တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်း၏ အစိတ်အပိုင်းအားလုံးတွင် တညီတညွတ်တည်းရှိသည့် ဂုဏ်သတ္တိများသည် တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေသည်။ နောက်တစ်ဆင့်အနေဖြင့် transistor ၏ သရုပ်သဏ္ဍာန် ကို ပေါ်လွင်စေသော တိုးတက်မှုအဖြစ် (diffusion process) ပုံရေခြင်းဖြစ်စဉ်ကို အသုံးပြု၍ လိုအပ်သည့် ဆုံဆက် (Junction) ကို ရရှိစေပါသည်။ ၎်ဖြစ်စဉ်အရ transistor ၏ ထူးခြားသော ဝိသေသလက္ခဏာများကို

ထိန်းချုပ်နိုင်၍ မြင့်မားသောကြိမ်နှုန်းရှိသည့် devices များကို ရရှိစေပါသည်။ diffusion နည်းကို အသုံးပြု၍ တည်ဆောက်ထားသော germanium transistor ကို ၁၉၅၇ ခုနှစ်တွင်လည်းကောင်း၊ ၁၉၅၈ ခုနှစ်၌ diffusion နည်းကိုပင်အသုံးပြု၍ silicon transistor ကိုလည်းကောင်း ထုတ်လုပ်၍ ရောင်းချခဲ့ပါသည်။ diffusion နည်းကို အသုံး ပြု၍ silicon အပြားတစ်ခုတည်းပေါ်တွင် transistor အများအပြား ထုတ်လုပ်နိုင်သောကြောင့် ကုန်ကျစရိတ် သက်သာသဖြင့် ယင်း transistor များ၏တန်ဖိုးကို လျော့ နည်းစေပါသည်။

Integrated Circuit (IC)
ထရန်စစ္စတာ (transistor) သည် အီလက်ထရွန်နစ် လောကကို အပြောင်းအလဲဖြစ်စေခဲ့ပြီး ယခင်အသုံးပြုခဲ့ သော Vacuum tube များနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက အရွယ် အစားပိုမိုသေးငယ်ပြီး အသုံးပြုရာ၌ ပိုမိုယုံကြည်စိတ်ချ ရသည်။ transistor မပေါ်မီက တသီးတခြားစီရှိနေသော လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများကို ဝါယာဖြင့်ဆက်သွယ်၍ လိုအပ် သည့် လျှပ်စီးပတ်လမ်းရရှိစေရန် ပြုလုပ်ကြရသည်။ နောက်ထပ် ပြောင်းလဲမှုအနေဖြင့် အင်တီဂရိတ်တက်

ပတ်လမ်း Integrated Circuit (IC) ပေါ်ပေါက် လာခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ Integrated circuit (IC) ပေါ်ပေါက်လာခါစတွင် integrated - circuit နှင့် တသီးတခြားစီရှိနေသော လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများနှင့် တွဲဖက်အသုံးပြုရန် သဘာဝတရားဖြစ်နိုင်ဟု ထင်မြင်ယူဆ ကြသည်။

ပထမဆုံး integrated circuit (IC) ကို ၁၉၅၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် (Texas instrument မှ Jack Kilby ဆိုသူက စတင်တည်ထောင်ခဲ့ပြီး ၁၉၅၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် Fair child semiconductor ကုမ္ပဏီမှ Robert Noyce ဆိုသူက planer version IC ကို ကိုယ်ပိုင်အတွေးအခေါ်ဖြင့် လွတ်လပ်စွာ ထုတ်လုပ် နိုင်ခဲ့သည်။ ပထမဆုံးထုတ်လုပ်သည့် IC များ၌ transistor များကိုပါ ထည့်သွင်း၍ တစုတစည်းတည်း ပေါင်းစပ်ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားသည်။ လက်တွေ့ အသုံးပြုနိုင်သော MOS (metal oxide semiconductor) များကို ၁၉၆၅ ခုနှစ် ပတ်ဝန်းကျင် လောကတွင် တည်ဆောက်ထုတ်လုပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ Silicon သည် တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်း (semiconductor) များအတွက် အဓိကအရေးပါသော ပစ္စည်းဖြစ်ပြီး ဒြပ်ပေါင်း

တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်းဖြစ်သည့် Ga As (Gallium Arsenide) နှင့် အခြားသော ဒြပ်ပေါင်းတစ်ပိုင်းလျှပ်ကူး ပစ္စည်းများကို အလင်းနှင့်ဆိုင်သော ကိရိယာများနှင့် အလွန်မြင့်မားသော ကြိမ်နှုန်းရရှိရန် လိုအပ်သည့် ပစ္စည်း ကိရိယာများအတွက် အသုံးပြုကြသည်။

ပထမဆုံး ထုတ်လုပ်သည့် IC ကို နောက်ဆုံးပေါ် နည်းစနစ်များကို အသုံးပြု၍ အလွန်ရှုပ်ထွေးသော နည်းလမ်းဖြင့် ဖန်တီးထားသည့် design ကို အသုံးပြု၍ ထုတ်လုပ်ခဲ့သည်။ IC များကို silicon wafer များမှ ရရှိပါသည်။ Silicon wafer တစ်ခု၏ အရွယ်အစားမှာ အချင်း ငါးလက်မ၊ ခြောက်လက်မ၊ ရှစ်လက်မနှင့် ၁၂ လက်မအထိ အသီးသီးရှိနေကြပြီး wafer ၏အထူမှာ ယေဘုယျအားဖြင့် 650 micron ခန့်ရှိပါသည်။ (1 micron = 10⁻⁶ meter). chip တစ်ခု၏ အရွယ် အစားသည် silicon wafer ပေါ်တွင် ပြုလုပ်လိုသည့် ပစ္စည်း၏ အရွယ်အစားပေါ်တွင် မူတည်၍ အရွယ်အစား အမျိုးမျိုးရှိကြသည်။ ဥပမာအားဖြင့် silicon wafer ပေါ်၌ ပြုလုပ်လိုသည့်ပစ္စည်းသည် LED (light emitting diode) ဖြစ်ပါက ဧရိယာမှာ mm² ခန့်မျှသာ ရှိပြီး၊ Amplifier သို့မဟုတ် oscillator ထုတ်လုပ်သည့် ဆိုပါက ဧရိယာမှာ ပို၍ကြီးမားလာမည်ဖြစ်သည်။ အချို့ သော IC များ၌ ငှက်အရေအတွက် ၁၀၀ ခန့်ရှိသည်။ အဓိကအနေဖြင့် ဥပမာပေးရမည် ဆိုပါက micropro -cessor ဖြစ်သည်။ IC တစ်ခုအတွင်း၌ arithmetic, logic နှင့် memory function တို့သည် တစ်ခုတည်း သော chip ပေါ်၌သာ တည်ရှိနေ ကြသည်။ ပြုတ်တုနှင့် laptop ကွန်ပျူတာများတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် IC ကို ပိုမိုသေးငယ်အောင် ချဲ့နှင်းပြီး ယင်းတွင် အရွယ်အစား အလေးချိန်နှင့် စွမ်းအား တို့သည် အရေးကြီးသောမဟာများ ဖြစ်ကြသည်။

IC များ၏ အားသာချက်တစ်ခုမှာ devices များ ကို တစ်ခုနှင့်တစ်ခု နီးကပ်စွာထားပြီး တည်ဆောက်နိုင် ခြင်းဖြစ်သည်။ devices များကို တစ်ခုနှင့်တစ်ခု နီးကပ်စွာ ထားပြီး တည်ဆောက်နိုင်ခြင်းကြောင့် device တစ်ခုနှင့် အခြား device တို့၏ကြားတွင်ရှိသည့် အချိန်ကြွန်ကြာ မှုကိုလည်း လျော့နည်းစေနိုင်သောကြောင့် ယခုအခါ high frequency နှင့် high speed circuits များကို IC နှင့်တွဲဖက်၍ တည်ဆောက်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြ သည်။ မြန်နှုန်းမြင့်မားသည့် ကွန်ပျူတာများတွင် ဥပမာ အားဖြင့် logic နှင့် memory circuit တို့ကို တစ်ခုနှင့် တစ်ခု အလွန်နီးကပ်စွာထားခြင်းဖြင့် အချိန်ကြွန်ကြာမှုကို လျော့နည်းစေပြီး devices များအကြားရှိ parasitic capacitance နှင့် inductance တို့ကို လျော့နည်းစေ သည့်အတွက် ကွန်ပျူတာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံး၏ မြန်ဆန်မှုကို ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်စေပါသည်။

တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးအီလက်ထရွန်နစ် နည်းပညာ နယ်ပယ်သည် ဆက်လက်၍ လျင်မြန်စွာပြောင်းလဲနေ သော နယ်ပယ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး နှစ်စဉ်လိုလို ပညာရပ်ဆိုင်ရာ စာတမ်းများနှင့် အီလက်ထရွန်နစ်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး လည်း ထွက်ပေါ်လျက်ရှိနေပါသည်။ ။

အော်ဂဲနစ်သရက်စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်လာရေး သရက်စိုက်တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ကန့်ဘလူ မတ် ၄
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူခရိုင်အတွင်းရှိမြို့နယ်များမှ သရက်စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်သူတောင်သူများအနေဖြင့် ဒေသထွက်သီးနှံများကို ဈေးကွက်ဝင် တန်ဖိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်များအဖြစ် ထုတ်လုပ်ပြီး ပြည်တွင်းစားသုံးမှုသာမက ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ပါ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရေး စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့် ကောင်းများ မျှဝေခြင်းအစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဖေဖော်ဝါရီလ နောက်ဆုံးပတ်က ကျင်းပခဲ့ သည်။

အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးဝင်းရွှေနှင့် မြေ မျိုး ပိုး တာဝန်ခံများက အာဆီယံ GAP ကိုအခြေခံ၍ မြန်မာ GAP တွင်လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ စိုက်ပျိုးမှုညှိမြေနေရာ ရွေးချယ်ခြင်း၊ ရေ မျိုးစေ့ ပျိုးပင်၊ မြေဩဇာနှင့် မြေဆီလွှာဖြည့်စွက်ပစ္စည်း များ၊ စိုက်ပျိုးရေးသုံးဓာတုဆေးများနှင့် အခြားဓာတုဆေးများ၊ အပင်ပြုစောင့်ရှောက်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အခြားဆက်စပ်ပစ္စည်းကိရိယာများ၊ ရာသီအလိုက် ဖြစ်ပွားတတ်သော ပိုးမွှားရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနည်းစနစ်များ ရိတ်သိမ်းခြင်းနှင့် ထွက်ကုန်ပြုပြင်ခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်းနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ခြင်း၊

စားသုံးသူဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေသည့် ကူးစက်ညစ်ညမ်းမှုများကို အနည်းဆုံး ဖြစ်စေရန် လိုက်နာရမည့်နည်းလမ်းများ ဆွေးနွေးဟောပြောပြီး တက်ရောက် လာသူ သရက်ခြံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူတောင်သူများ၏ မေးမြန်းချက်များကို လည်း ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ယခုအခါ စားသုံးသူဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ဦးစားပေးစိုက်ပျိုးထုတ် လုပ်လျက်ရှိပြီး အာဆီယံ GAP ကိုအခြေခံလျက် မြန်မာ GAP လုပ်ငန်းစဉ် ၁၆ ချက် ရေးဆွဲ၍ သီးနှံ ၁၅ မျိုးအထိ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပြီ ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ သီးနှံများထဲမှ သရက်သီးနှံသည် ပထမဆုံး GAP အသိ အမှတ်ပြုလက်မှတ်ရရှိသည့် သီးနှံဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အောင်ဝင်းငြိမ်း(ကန့်ဘလူ)

တိုတိုထွာထွာပတ်စရာ

စာမေးပွဲ အေးချမ်းစွာဖြေဆိုနိုင်ရေးဆွေးနွေး

ရန်ကုန် (တောင်ပိုင်း)ခရိုင် ခရမ်းမြို့နယ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အေးချမ်းစွာဖြေဆိုနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ တွင် ကျင်းပသည်။

မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးမင်းဆန်းထွန်းက စာဖြေဌာနများအလိုက် ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ထားရှိရမည့် အချက်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်အေးမြင့်က စာဖြေခန်းများကို ကြိုတင်ပြင်ဆင် ထားရှိမှုနှင့် လိုအပ်ချက်များ တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက တက္ကသိုလ်ဝင်စာဖြေဆိုသူများ အေးချမ်းစွာဖြေဆိုနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်သင့်သည်များကို တင်ပြဆွေး နွေးခဲ့ကြပြီး လိုအပ်ချက်များကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုမင်း(ခရမ်း)

ရွှေကျင်တွင် စာစစ်ဌာနငါးခု ဖွင့်လှစ်ဖြေဆိုမည်

ရွှေကျင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရွှေကျင်မြို့နယ်တွင် စာစစ် ဌာနငါးခု ဖွင့်လှစ်ဖြေဆိုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စာစစ်ဌာနများဖြစ်သော အထက(ရွှေကျင်) စာစစ်ဌာနတွင် ၁၀၃၆ ဦး၊ အထက(တပ်နယ်) စာစစ်ဌာနတွင် ၁၇၄ ဦး၊ အထက(တံခွန်တိုင်) စာစစ် ဌာနတွင် ၁၈၀၊ အထက(ဒုံဇရစ်) စာစစ်ဌာနတွင် ၁၂၈ ဦး၊ အထက (ပဒဲကော) စာစစ်ဌာနတွင် ၁၁၄ ဦးတို့ ဖြေဆိုကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ ထွန်းထွန်းဇော်(ပြန်/ဆက်)

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ စာစစ်ဌာနများစစ်ဆေး

ကံမ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ကံမမြို့နယ်၌ ၂၀၁၉ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဝင်ရောက်ဖြေဆိုကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စိတ်အေးချမ်းသာ စွာ ဖြေဆိုနိုင်ရေးအတွက် ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းမြတ် ကျော် ဦးဆောင်၍ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အစရှိသည့် တာဝန်ရှိသူများ ပူးပေါင်းပါဝင်သောအဖွဲ့သည် မြို့နယ်အတွင်းရှိ စာစစ် ဌာနများအား မတ် ၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။

ကံမမြို့နယ်အတွင်း တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအတွက် အထက(ကံမ)၊ အထက(ရေနံသာ)နှင့် အထက(ကြိုပင်) စသည့်စာစစ်ဌာနသုံးခုရှိပြီး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည့် ကျောင်းသားပေါင်း ၁၀၉၄ ဦး ရှိကြောင်း သိရ သည်။

ကိုကိုကျော် (ကံမ)

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အောင်ပါစေသီချင်းဖြင့် သင်္ကြန်ကြို

ရန်ကုန် မတ် ၄ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သည် ကောဇာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၀ ပြည့်နှစ် သင်္ကြန် အကြိုပွဲတော်ကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဝိဇ္ဇာမြက်ခင်း ပြင်၌ မတ် ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ နွေဦး ကဗျာသီချင်း၊ အလင်္ကာကျော်စွာရွှေမန်းဦးတင် မောင်၏ အောင်ပါစေသီချင်းတို့ဖြင့် သီဆိုဖွင့်လှစ် သည်။

အခမ်းအနားကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာသောင်းထိုက်နှင့် ကျောင်း သား ကျောင်းသူများက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပြီး မြန်မာ့ရိုးရာ သင်္ကြန်သီချင်းများ၊ ယိမ်းအကများ၊ သံချပ်များဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြကာ ပျော်ပျော် ပါးပါး ရေပက်ကစားကြသည်။

“ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် သင်္ကြန်ကတော့ စာမေးပွဲမဖြေခင် စိတ်လက်ပေါ့ပါးစေဖို့ ကျင်းပ ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ မြန်မာတို့ရဲ့အတာ



သင်္ကြန်ကလည်း နီးလာပြီဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှာ သင်္ကြန်ပွဲအနေနဲ့ ကျင်းပ ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရဲ့ ယခင်က အစဉ်အလာတွေကို ထိန်းသိမ်းတဲ့အနေနဲ့ ဒီပွဲကို ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ပါတယ်” ဟု သင်္ကြန်ပွဲတော်ဖြစ် မြောက်ရေးဗဟိုကော်မတီဝင် ကိုအောင်ဟိန်းချိုက

ပြောသည်။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မြန်မာ့ရိုးရာ သင်္ကြန်ပွဲတော်ကို ထင်ဟပ်ပေါ်လွင်စေရန်အတွက် သင်္ကြန်ဖျော်ဖြေမှုများအပြင် လာရောက်ကြသူ များအား စတုဒိသာကျွေးမွေးခဲ့ကြသည်။ မြင့်မောင်စိုး

မုံရွာတက္ကသိုလ်နှင့် မုံရွာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ်တို့တွင် ကျောင်းတွင်း လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ပွဲကျင်းပ



မုံရွာ မတ် ၄ မုံရွာတက္ကသိုလ်နှင့် မုံရွာစီးပွားရေး တက္ကသိုလ်တို့တွင် လမ်းလျှောက် သင်္ကြန်ပွဲတော်များကို မတ် ၃ ရက် က တစ်ပြိုင်တည်းကျင်းပခဲ့သည်။

“လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်လုပ်တာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ အကုန်နီးပါး ပါဝင်တာဆိုတော့ တော်တော်စည်ပါတယ်။ အခုလို က တစ်ပြိုင်တည်းကျင်းပခဲ့ရတာ

ဟာ တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက် ပိုရင်းနီးခင်းမခွင့်တွေ ရစေပါတယ်” ဟု မုံရွာတက္ကသိုလ် ကျောင်းသူ မသွယ်ဝါက ပြောသည်။ မုံရွာတက္ကသိုလ်လမ်းလျှောက်

သင်္ကြန်တွင် ဗဟိုမဏ္ဍပ်ထားရှိပြီး ဗဟိုမဏ္ဍပ်ပတ်လည်တွင်ရှိသော ပရဟိတအသင်းမဏ္ဍပ်တစ်ခုချင်း စီက စတုဒိသာများ ကျွေးမွေးကာ ဘာသာရပ်အလိုက် ကိုယ်စားလှယ် များဦးစီးသည့် မဏ္ဍပ် ၁၅ ခုက ဝန်းရံ ရေကစားကြခြင်းဖြစ် သည်။

ဗဟိုမဏ္ဍပ်မှာ ကျောင်းတွင်းရှိ သီချင်းအဆိုပါသနာရှင် ၂၀ ဖိတ်ခေါ် ထားပြီး အကဝါသနာရှင်အဖွဲ့ ၂၀ ကိုလည်း ဖိတ်ခေါ်ထားသည်။

မုံရွာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ကျောင်း တွင်းသင်္ကြန်ကို တက္ကသိုလ် အဓိပတိ လမ်းမကြီးတွင်ကျင်းပကြရာ အန္တရာယ် ကင်းစွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် တက္ကသိုလ်ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသားသမဂ္ဂဝင်များက ကူညီ ပေးခဲ့ကြသည်။ မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)

ဗုဒ္ဓဂယာ အောင်မြေမဟာသို့ ၁၂ ရက်ခရီး (၄) စာမျက်နှာ (၁၅) မှ

သေလိုက်ပါတော့ နန္ဒိယရယ် အရှင်မောဂ္ဂလ္လာန် တာဝတိံသာနတ်ပြည်သို့ ကြွလာသောအခါ ဘုံဗိမာန်တစ်ခုကို နတ်သမီး တစ်ဖက်ငါးရာစီ စောင့်ကြပ်လျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။ လူ့ပြည်ရှိ နန္ဒိယသူဌေးသားသေပါက နတ်သားဘဝဖြင့် ခံစားရန် ဘုံဗိမာန်ကြိုတင်ပေါ် ပေါက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နန္ဒိယ မြန်မြန်သေပါရန် နတ်သမီးတို့က အရှင်မောဂ္ဂလ္လာန် မှတစ်ဆင့် သတင်းစကားပါးလိုက်ကြောင်း သိရ သည်။ ထိုနန္ဒိယသူဌေးသားဆိုသည်မှာ မိဂဒါဝန် တော၌ မြတ်စွာဘုရားရှင် ပထမဆုံး ဝါဆိုဝါကပ် တော်မူခဲ့သော နန္ဒိယကျောင်းတိုက်ကို ဆောက် လုပ်လှူဒါန်းခဲ့သူဖြစ်သည်။ မူလဂန္ဓကုဋ်တိုက်ဟူ၍ လည်း ခေါ်တွင်ပြီး မဗ္ဗရာဇီကစေတီအုတ်ခုံနှင့်ကပ် လျက် တည်ရှိနေသည်။ သူ၏ဇနီးမှာ ရတနာ သုံးပါးကို မယုံကြည်သည့်အပြင် သဒ္ဓါတရားချို့တဲ့ လွန်းသဖြင့် သေလွန်သည့်အခါ ငရဲသို့လားရ သည်ဆို၏။ အသွင်မတူ အိမ်သူမဖြစ်ဆိုသည်သဘော။ ကျွန်တော်တို့ ဘုရားဖူးအဖွဲ့သည် ဓာတ်တော်တိုက်

ဟုခေါ်တွင်သည့် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံမှ သူတော်စင် အနာဂါရိကဓမ္မပုလ တည်ထားခဲ့သော မူလဂန္ဓကုဋ် တိုက်ကိုလည်းကောင်း၊ ၎င်းအနီးမှ ဗောဓိပင်နှင့် ရုပ်ပွားတော်များကိုလည်းကောင်း ဖူးမြော်ခဲ့ကြ သည်။ အသောကကျောက်စာတိုင်၏ သင်္ကေတများ အသောကမင်းသည် မြတ်စွာဘုရားကိုအကြောင်း ပြု၍ စေတီပုထိုးများ တည်ထားသည့်အခါ အမြင့် ၁၇ ဖီတာခန့်ရှိ အထိမ်းအမှတ်ကျောက်စာတိုင် ကြီးများ အမှတ်တရစိုက်ထူလေ့ရှိသည်။ တိုင်ထိပ် တွင် ဆင်း မြင်း၊ ခြင်္သေ့၊ နွားအစရှိသည့် အရုပ်လေး ရုပ်ကိုတင်၍ ၎င်းတို့အထက်၌ မွေစကြာစက်ပိုင်းပုံ ကို ထုဆစ်ထားပါသည်။ ဆင်ကဲ့သို့အားကြီးသော၊ မြင်းကဲ့သို့ လျင်မြန်သော၊ ခြင်္သေ့ကဲ့သို့ သြဇာ အာဏာကြီးသော၊ နွားလားဥဿဘကဲ့သို့ သည်းခံ နိုင်စွမ်းရှိသော အဓိပွယ်ကိုဆောင်ကြောင်း၊ ခြင်္သေ့လေးကောင် (သို့မဟုတ်) မြင်းလေးကောင် တို့ကို ကျောချင်းကပ် ထုဆစ်လေ့ရှိပါသည်။ အချို့ ကျောက်စာတိုင်များမှာ ကျိုးပဲ့ပျက်စီးခဲ့ပြီဖြစ်၏။

အဆင်ပြေစွာ ဈေးဝယ်နေကြသူများ ဗာရာဏသီမြို့မှာ ကော်ဇော၊ ဆာရီနှင့် နံ့သာ ဆီများ ပေါများသည်။ ညနေပိုင်း ကိုယ်ပိုင် အားလပ်ချိန်များတွင် ဈေးဝယ်ထွက်ကြ၏။ ပစ္စည်း အရောင်းဆိုင်တစ်ဆိုင်ရှိရာမှာ ယောကျ်ားသား တွေ ကုလားထိုင်ကိုယ်စီဖြင့် ထိုင်စောင့်နေသည် (သို့မဟုတ်) မိုးတိုးမတ်တတ် ဟိုလျှောက်ဒီလျှောက် လုပ်နေကြပြီဆိုလျှင် သေချာပြီ၊ သူတို့ဇနီးတွေက ထွက်မလာစတမ်း ရွေးဟယ်၊ ဖယ်ဟယ်၊ ချဟယ်၊ ဈေးဆစ်ဟယ်နှင့် စိတ်ကြိုက်ဝယ်နေကြပြီ။ မောင် မင်းကြီးသားများ စိတ်ရှည်ရှည်ထား၍သာ စောင့် ကြပေတော့။ ယခုခရီးစဉ်မှာ နှစ်နေရာလောက် ကူး၍ သွားလိုက်သည်ဆိုသည်နှင့် သွားရေး လာရေး၊ နေရေးထိုင်ရေး၊ စားရေးသောက်ရေး၊ ကျန်းမာရေးကိစ္စစွဲစွားလုံး အဆင်ပြေချောမွေ့ နေကြောင်း တွေ့ရသဖြင့် စိစဉ်သူ သူငယ်ချင်းများ နှင့် မတည်အလှူရှင်များဖြစ်ကြသော ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်မြင့်၊ ဦးသိန်းဦး၊ ဦးကောင်းစံဦးနှင့် ဗိုလ်ချုပ်တင်ထွန်း အေး (ငြိမ်း)တို့ကို ကျေးဇူးစကားဆိုပါရစေ။ ။

ရေတာရှည်တွင် စာသင်ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်လှစ်

ရေတာရှည် မတ် ၄ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ဆီဆုံကုန်းကျေးရွာ၌ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်းဖြင့် ဆောက်လုပ်ပေးခဲ့သော စာသင်ကျောင်းဆောင်သစ်ကို မတ် ၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

ဆွာချောင်းဆည် ပင်မတံခံကျိုးပေါက်မှုဖြစ်ပွားစဉ်က ရေဘေးကြောင့် ပျက်စီးမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရသော ဆီဆုံကုန်းကျေးရွာရှိ စာသင်ကျောင်းဆောင်သစ်၊ လေးခန်းတွဲသန့်စင်ခန်း၊ အဝင်ကွန်ကရစ်လမ်းနှင့် ရေစင်၊ ရေလှောင်ကန် တို့အား ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်တွင် စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)



ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ ကာယဗလမောင်နှင့် ကာယအလှမယ်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ



ရေနံချောင်း မတ် ၄
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ရေနံချောင်း
မြို့၌ ရေနံချောင်းမောင်နှင့်မယ် ဆပ်
ကော်မတီက ဦးစီးကျင်းပသော
ကာယဗလမောင်နှင့် ကာယအလှ

မယ်ပြိုင်ပွဲ၊ အိမ်ထောင်ရှင် ကာယ
အလှမယ်ပြိုင်ပွဲနှင့် မြန်မာ့ရိုးရာခြင်း
အလှမယ်ပြိုင်ပွဲများကို မတ် ၃ ရက်
ညနေ ၆ နာရီခွဲက မြို့မဈေးကြီး
အပေါ်ထပ်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း

သိရသည်။
ပြိုင်ပွဲတွင် ရေနံချောင်းမြို့ပေါ်
ရပ်ကွက်များနှင့် ကျေးရွာများ
ကိုယ်စားပြု အိမ်ထောင်ရှင်အလှမယ်
၁၁ ဦး၊ ကာယဗလမောင် ရှစ်ဦးနှင့်

ကာယအလှမယ် ၁၀ ဦးတို့က သတ်
မှတ်ထားသော ကိုယ်နေဟန်လေးမျိုး
နှင့် စိတ်ကြိုက်ကိုယ်နေဟန်သုံးမျိုး
ဖြင့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး မြန်မာ့
ရိုးရာ ခြင်းအလှမယ်ပြိုင်ပွဲတွင်
အဖွဲ့လေးဖွဲ့ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြ
သည်။ ပြိုင်ပွဲတွင် သတ်မှတ်ထား
သော အရည်အချင်းများနှင့် ကိုက်ညီ
သည့်ပြိုင်ပွဲဝင်များအား တာဝန်ရှိသူ
များက ဆုများအသီးသီးချီးမြှင့်
ခဲ့သည်။
အဆိုပါပြိုင်ပွဲသို့ ရေနံချောင်း
မြို့နယ် အမှတ်(၁)နှင့် အမှတ်(၂)
မဲဆန္ဒနယ်တို့မှ တိုင်းဒေသကြီး
လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊
မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်ရဲမှူး၊
အက်ဖြတ်ခိုင်လူကြီးများ၊ ရေနံသာ
မောင်နှင့်မယ် ဆပ်ကော်မတီဝင်များ၊
ပြိုင်ပွဲဝင်များနှင့် စိတ်ဝင်စားသူများ
ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရ
သည်။
ကိုစိုးကြီး

တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

ဒေးဒရဲ၌ တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲဆိုင်ရာလုပ်ငန်းလမ်းညွှန် ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

ဒေးဒရဲ
ဖျာပုံခရိုင် ဒေးဒရဲမြို့နယ်တွင် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ကြီးကြပ်ရေးမှူး၊
လက်ထောက်ကြီးကြပ်ရေးမှူးများ စာမေးပွဲဆိုင်ရာလုပ်ငန်းလမ်းညွှန်
ဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ
အထက်တန်းကျောင်း ကရဝိတ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
ဒုတိယမြို့နယ်ပညာရေးမှူး၊ ဦးကျော်ဦးနှင့် မြို့နယ်ပညာရေးမှူး
ဒေါ်နန္ဒာရီတို့က တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် စာစစ်ဌာနများ၌ တာဝန်ကျ
သည့် ကြီးကြပ်ရေးမှူး၊ လက်ထောက်ကြီးကြပ်ရေးမှူးများအနေဖြင့်
စာမေးပွဲဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်များကို အသိပေးရှင်းလင်းခဲ့ရာ
သက်ဆိုင်ရာ စာစစ်ဌာနများတွင် တာဝန်ကျသည့် ဆရာ ဆရာမများက
သိရှိလိုသည်များကို ပြန်လည်မေးမြန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကျိုက်မရောတွင် အခြေခံအားကစားသင်တန်းဖွင့်

ကျိုက်မရော
မော်လမြိုင်ခရိုင် ကျိုက်မရောမြို့နယ်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ
ကိုယ်ကာယကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် အားကစားစိတ်ဓာတ်များ ထက်သန်
စေရန်ရည်ရွယ်၍ နွေရာသီအားကစားနည်းငါးမျိုး အခြေခံသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို
မတ် ၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပသည်။
နွေရာသီ အားကစားအခြေခံသင်တန်းကို မတ် ၄ ရက်မှစတင်ပြီး ၂၉
ရက်ထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး အားကစားနည်းများမှာ
ဘောလုံး၊ ဘော်လီဘော၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ မြန်မာ့သိုင်း၊ အေရိုဗစ်
စသည်အားကစားနည်း ငါးမျိုးကို အားကစားမှူးများကိုယ်တိုင်
နည်းစနစ်ကျကျ သင်ကြားပို့ချပေး သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအားကစား
သင်တန်းသို့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း
သိရသည်။
ချိုမြတ်မြတ်ထွေး (ကျိုက်မရော)

အစာ၊ ဆေးဝါးနှင့်ပတ်သက်၍ အောင်လံတွင် အသိပညာပေး

အောင်လံ
အောင်လံမြို့ စည်ပင်သာယာရေးမြို့မဈေးကြီး၌ အစာ၊ ဆေးဝါး၊
အလှကုန်များနှင့်ပတ်သက်၍ စားသုံးသူကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက်
အသိပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ နံရံကပ်စာစောင်ပြသခြင်း၊ လက်ကမ်း
စာစောင် ဖြန့်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းများကို မတ် ၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက
စတင်၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။
မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးမြလင်း၊ စားသုံးသူ
ရေးရာဦးစီးဌာန တာဝန်ခံဦးကျော်မျိုးမင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန
မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာမျိုးလွင်တို့က အစားအသောက်၊ ဆေးဝါး၊ အလှ
ကုန်ပစ္စည်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး ဟောပြော
ကြပြီး လူထုလှုပ်ရှားမှုအသွင်ဖြင့် ပြခန်းများပြသခြင်း၊ လက်ကမ်းစာစောင်
များ ဖြန့်ဝေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
သိန်းလွင် (အောင်လံ)

မီးဘေးအန္တရာယ်ကင်းဝေးစေရေး သုံးခွတွင် အသိပညာပေး

ရန်ကုန်
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သုံးခွမြို့နယ် လက်ပန်နန်းခလဲကျေးရွာအုပ်စု
အတွင်း မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် မတ် ၃ ရက် ည ၈ နာရီက
မြို့နယ် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့စခန်းမှမီးသတ်ယာဉ်ဖြင့် လှည့်လည်ကာ အသိပေး
နှိုးဆော်ခဲ့သည်။
မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့စခန်းမှတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးစနစ်တကျသုံးစွဲရေး၊
မီးကြွင်းမီးကျန်များ ငြိမ်းသတ်ထားရှိရန်၊ မီးချိတ်မီးကပ်များ၊ သံပုံ၊ ရေပုံ၊
မီးသတ်ဆေးဘူးများထားရှိရန်၊ ခံနိုင်ဝန်ထက် ပိုမိုဓာတ်အားသုံးစွဲခြင်းမပြု
ရန်၊ ချိုယွင်းနေသောလှုပ်စစ်ပစ္စည်းများအသုံးမပြုရန်၊ တရားမဝင်လောင်စာ
ဆီများ ရောင်းချခြင်းမပြုလုပ်ရန် အသိပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရ
သည်။
ကိုကျော်(သုံးခွ)

ပန်းချီ၊ ကာတွန်းနှင့် English Grammar သင်တန်းဖွင့်

သာစည် မတ် ၄
နွေရာသီပန်းချီကာတွန်းရေးဆွဲလေ့ကျင့်ရေး သင်တန်း
နှင့် English Grammar အခမဲ့သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို
မတ် ၄ ရက်နံနက်၉နာရီက သာစည်မြို့နယ်ပြန်ကြားရေး
နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြု
ဗဟိုဌာန ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
သင်တန်းသားများအတွက် သင်တန်းသုံးကိရိယာ
များနှင့်အခြားလိုအပ်သည်များကိုမြို့နယ်အမျိုးသမီး
ကော်မတီနှင့် လွှတ်တော်ပြင်ပ အဂတိလိုက်စားမှု
တိုက်ဖျက်ရေးနှင့်ပြည်သူ့ဘဝမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ချုပ်
(သာစည်မြို့)တို့က လှူဒါန်းကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါသင်တန်းများကို မတ် ၁ ရက်မှလက်ကုန်ထိ
တနင်္လာမှ သောကြာနေ့များတွင် မူလတန်းအဆင့်
ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား နံနက် ၉နာရီ
မှ ၁၀ နာရီခွဲထိ၊ အလယ်တန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူ
များအား မွန်းလွဲ ၂ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီထိ ပန်းချီ
သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး English Grammar
သင်တန်းကိုညနေ ၄ နာရီမှ ၆ နာရီထိ သင်ကြား
ပေးလျက်ရှိသည်။
ယခင်နှစ်များက ပန်းချီ၊ ကာတွန်းရေးဆွဲလေ့ကျင့်
ရေး သင်တန်းများဖွင့်လှစ်ခဲ့သော်လည်း English
Grammar သင်တန်းကို ပထမဆုံးစတင်ဖွင့်လှစ်နိုင်
ခြင်းဖြစ်ပြီး ပန်းချီသင်တန်းတွင် ယခင်နှစ်ကထက်
သင်တန်းသားဦးရေ များစွာတိုးလာကြောင်း သိရ
သည်။
ထွန်းထွန်း(သာစည်)



ကန်နီကျေးရွာကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးကျောက်စီနံရံ တည်ဆောက်

မြင်းခြံ မတ် ၄
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့နယ် ကန်နီကျေးရွာတွင် ရေတိုက်စားသဖြင့် ကမ်းပြိုခြင်းများ
ကာကွယ်ရန် ကျောက်စီနံရံ တည်ဆောက်နေခြင်းများကို မတ် ၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက တာဝန်ရှိသူများ
ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကန်နီကျေးရွာတွင် ရေတိုက်စားသဖြင့် ကမ်းပြိုခြင်းများရှိရာ ကျောက်စီနံရံတည်ဆောက်နေမှုကို
တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် စက်မှု/စွမ်းအင်နှင့်
လျှပ်စစ်ရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှိုင်ဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးခင်မောင်
အေးနှင့် ဦးချမ်းမြေ့ ခရိုင်၊ မြို့နယ်တာဝန်ရှိသူများ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီးလုပ်ငန်းခွင်
အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး၊ အရည်အသွေးမီပစ္စည်းများသုံးစွဲရေးနှင့် အချိန်မီပြီးစီးရေးတို့ကို မှာကြား
ခဲ့သည်။
အဆိုပါ ကန်နီကျေးရွာကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး ကျောက်စီနံရံတည်ဆောက်နေမှုသည်
လုပ်ငန်းတစ်ဝက် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ပြီး အချိန်မီပြီးစီးအောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်
ရှိကြောင်း သိရသည်။
ဇော်မင်းနိုင် (မြင်းခြံ)

မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်တွင် မှုခင်းအသိပညာပေး ဟောပြော

ရန်ကုန် မတ် ၄
ရန်ကုန်မြို့ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် ရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးဇော်မင်းခိုင်(ယာပုံ)သည်
မတ်လဆန်းက မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် အမှတ်(၂) ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေး
မှူးရုံး၌လည်းကောင်း၊ ရွှေပေါက်ကန်နယ်မြေရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ရဲအုပ်
ကျော်စွာဝင်းသည် မတ်လဆန်းက ရွှေပေါက်ကန်မြို့သစ် အမှတ် ၂၁ ရပ်ကွက်
အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ လည်းကောင်း ရာဇဝတ်မှုခင်းများ လျော့နည်းကျဆင်းရေး
အသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
အောင်ဆန်း



GLOBAL EDUCATION EXHIBITION

2019



MAR 30, 9AM - 12AM
NOVOTEL HOTEL

- မြန်မာ့ HND, ABE, NCC နှင့် အင်္ဂလိပ်နိုင်ငံဆောင်ရွက်ပြီး Ranking ပြိုင် နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များကို ဝင်ခွင့် ရယူနိုင်ရေးအတွက်
- IGCSE လက်မှတ်ရ ရောင်းထားသူများအတွက် တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်အပြင် အမေရိကန် အင်္ဂလိပ် ကနေဒါ ကြေးမုံတက္ကသိုလ်များ ပညာသင်ယူမှု
- IGCSE / အင်္ဂလိပ် ရက်ရှည်လျှောက်အတွက်လည်း ဝင်ခွင့်ရရှိနိုင်သည့် ပညာရေးလမ်းကြောင်းများနှင့် ဝင်ခွင့်ရရှိသည့် တက္ကသိုလ်များ
- အနည်အနှစ်ပြိုင်ပွဲအပြင် နိုင်ငံတကာဆေးတက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့် • Oxford, Cambridge ဝင်ခွင့်ပြိုင်ပွဲအပြင် ကောလိပ်များ
- IGCSE / IELTS လက်မှတ်ပိုင်ဆောင်ထားပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်နှင့် ပညာသင်ယူ ယူကေကို ချွတ်ချွတ် ငါးဖိုလျှောက်
- မြန်မာ့နိုင်ငံ နိုင်ငံတကာကျောင်းများတွင် အင်္ဂလိပ်စနစ် / အမေရိကန်စနစ်ဖြင့် ဝင်ကြားနေသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် ကြိုတင်ထိခိုက်စားသင့်သော နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်အကြောင်း
- ပညာသင်စဉ်ဆက်သွယ်ခြင်း တက်ရောက်နိုင်သည့် အမေရိကန်ကောလိပ်များ



● USA ● UK ● AUSTRALIA ● CANADA ● SWITZERLAND ● JAPAN ● SINGAPORE ● THAILAND 01 527 838

အိမ်/တိုက်ခန်း/ဌာန/ရောင်းလိုသူများ
ဆက်သွယ်ပါ။ အိမ်ဌာန/အဝယ်များရှိပါသည်။
(ပြည်ရွယ်အိမ်ခြံမြေ အကျိုးပေးဆောင်)
Tel: 09-31465160, 09-425108083

ပေတ္တာပေတ္တာနာ Construction & Decoration
Steel Structure (or) RC လက်ခံ(သို့)ပစ္စည်းလက်ခံဖြင့် အဆင့်အသွား ပြည့်စုံစွာ အားမပြိုင်ဆောက်လုပ်ပေးပါသည်။ (ရေမီးအေး ဖျက်နာကျက်ပါကေး ပေါ်လစ်၊ မကြေးခြား)လုပ်ငန်းများကိုလည်းပြုလုပ်ပေးပါသည်။
မှန်း - ၀၉၄၅၄၄၄၄၄၄၅ ၀၉၄၄၄၄၄၄၄၅

KN Tech Engineering Group
Air-Com ရေခဲသေတ္တာအထိအပိုက်များကို အားမပြိုင်ဖြည့်တင်းဆင်ခြင်ပေးပါသည်။
လက်လှမ်းမီအောင်မြင်စွာ ဖြည့်တင်းဆင်ခြင်ပေးရန် ဝန်ဆောင်မှုပေးပါမည်။
Ph: 09-400788135
09-762276128

ဂုဏ်ထူးဦးဆုံးနိုင်
[ပိဋကတ်စုံဖြန့်ဖြူးပေးပို့ပေးခြင်း]
အစဉ်အလာကြီးမားလှစွာသော... **၆၆၅**
သဒ္ဒါနှင့် စာစိစာကုံး တန်းခွဲများစွာ
(စတုတ္ထတန်း၊ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းများ)
• ဆရာကြီးကိုယ်တိုင်သင်သည်။
• ဤနေ့စွဲ လက်မှတ်ဖြန့်ဖြူးပေးခြင်းဖြင့် အခြေခံကျကျတတ်မြောက်စေသည်။
• အငွေမတန်း၊ နာမတန်း၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း သင်ရိုးပြုတ်တန်းခွဲများ မှတ်တမ်း၊ ယခင်နှစ်တွင် နေရာမရလိုက်သူများကို အထူးဦးစားပေးပါမည်။
မတ် ၉ ဖွင့်မည် ကျောင်းအပ် လက်ခံပြု
ဂုဏ်ထူးဖြန့်ဖြူးပေး အမှတ် ၁၀၀၊ ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း(အလယ်) ရန်ကင်း၊
မှန်း ၀၉၅၀၁၂၆၁၁၊ ၀၁၁၃၅၅၅၀၅၅

BIG SALE

BEDROOM SET & SOFA SET

1st JAN TO 31st MARCH 2019

BUY 1 set GET 1 FREE

Sonoma Oak Bedroom set 693,500 ks

WR - 2815, BB - 2812, DT - 2805, DC - 2819, TV - 2808 103,500 ks

Better Living, Simple Life

SOFA SET 802,500 ks

SF - 617 (APN)

Tea Table 130,500 ks

TT - 014 APN

Product by **SWEETY HOME**

"Smarter Youths for Better Future"

ဦးရဲဇော်လတ်
M.A.(YUFL), MBA(UTCC)

SUMMER ENGLISH

Basic Grammar & Speaking မတ်လ(၄) ဝါဆို

Grade 2 to Grade 9

၀၀၀၀၊ ဘိုးရာတောင်၊ ၃၅ - ရပ်ကွက်၊ ၃၅ - မှတ်တိုင်အနီး မြောက်ဘက်၊
(၀၉-၀၅-၅၀၅၇၁၃၈, ၀၉-၇၃၁၇၅၂၃၁) လူဦးရေအကန့်အသတ်မရှိပါသည်။

"ကွန်ဒိုများအား ညှိနှိုင်းဈေးဖြင့် ရောင်းမည်"

Ph: 01 510600, 09 5185539, 09 5012951

၁၊ ရွှေရိုးကောင်းကွန်ဒို (2012Sqft) Lift M1, B2	2850L
၂၊ မရက၊ 95 Condo (1518Sqft) Lift M2, B1, ဖြင့်ပြီး	2600L
၃၊ လှိုင်၊ အောင်ဓမ္မကွန်ဒို (1438Sqft) Lift M2, B, ဖြင့်ပြီး	2400L
၄၊ လသာတက်လမ်းကွန်ဒို (1760Sqft) Lift M1, B3, ဖြင့်ပြီး	2350L
၅၊ ကမရပန်သတ္တကွန်ဒို (1518Sqft) Lift M1, B2, ဖြင့်ပြီး	1650L
၆၊ ကတတ၊ မင်္ဂလာတောင် (1440Sqft) Lift M1, B2	1450L
၇၊ လှိုင်၊ ပါရမီကွန်ဒို (1250Sqft) Lift M1, B2, A/C3, ဖြင့်ပြီး	1450L
၈၊ မာလာမြိုင်ကွန်ဒို (1250Sqft) Lift M1, B1, တားမိတ်	1200L

Facebook Page - "Soe San (Lynn) Realstate Co., Ltd"
တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ကန်ကွန်ဒိုကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ပဲခူးမြို့၊ မိုလ်ကုန်း(၁၈) ရပ်ကွက်၊ ကွင်းအမှတ်(၆၄၁)၊ ကမာနတ်ကွင်း၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၆(ယ))၊ ဧရိယာ (၁.၁၇၉) ဧကရှိ ဘိုးဘဝိုင်မြေ၊ မြေပေါ်ရှိ (၅x၁၁) ပင်၊ အုတ်ညှပ်၊ သွပ်မိုး၊ နှစ်ထပ်အိမ်(၁)လုံးနှင့် အုတ်ညှပ်နှစ်ထပ်အိမ်(၁)လုံး အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်များကို အမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်တင်တင်ဝင်း ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ အဖုသည် ဒေါ်တင်တင် (၇/၀၈၃(နိုင်) ၀၇၃၂၀၃)က အပြီးအပိုင်လွှဲပြောင်း ဝယ်ယူရန်စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အရောင်းအဝယ်ကို ပိုင်ဆိုင် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများက ကန်ကွန်ဒိုလိုလျှင် ဤကြေညာချက်ပါသည်နေမှ (၀၀) ရက်အတွင်း နိုင်လိုသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန်ကွန်ဒို နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကို ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ညွှန်ကြားချက်အရ
ဦးမိုင်လင်း LLB အထက်တန်းရေးမှူး (စဉ်-၃၀၃၀၀) (၉၄) ဝိဇာရဏလမ်း၊ မြို့တွင်းကြီးရပ်ကွက်၊ ပဲခူးမြို့၊ မှန်း-၀၉-၂၅၄၂၀၅၀၄
ဦးမြင့်ဆွေ LLB(Advocate) တရားလွှတ်တော်ရေးမှူး (စဉ်-၃၀၃၀၅) (၁၂၇) တပင်ရွှေထီးလမ်း၊ မုံရွာမြို့ရပ်ကွက်၊ ပဲခူးမြို့၊ မှန်း-၀၉-၄၃၁၇၂၂၇၃

LIVING MALL IN YANGON ☎ 09-977919111 ~ 555, 09 - 971111418
LIVING MALL IN MANDALAY ☎ 09 - 977919888, 09 - 91029989

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်ရီရီရီရီ (ပန်းမော်) အသက်(၈၉)နှစ်

မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇင်ဝိုင်း၏ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်ရီရီရီရီ အသက် (၈၉)နှစ်သည် ၁-၃-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၃း၃၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး(ပတို)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်နီနီနီနီ (ခ) ဒေါ်ကြိုင်ဇော်ဝင်း (KATHLEEN ZAW WIN)

အသက် (၇၆) နှစ်

ဦးစီးအရာရှိ၊ တာဝန်ခံ-ငြိမ်း၊ ရုပ်မြင်သံဃာ့ရုံ၊
မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံဃာ့

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မေလီလမ်း(ပရိမီလမ်း)၊ အမှတ် (၁)နေ ဦးနော်ဝင်း (ညွှန်မြန်မာ့ရုပ်ရှင်၊ ဒါရိုက်တာ-ထွန်းကော်မာရယ် ဘာဏ်)၏ ချစ်လှစွာသော ဇနီး ဒေါ်နီနီနီနီ(ခ)ဒေါ်ကြိုင်ဇော်ဝင်း (KATHLEEN ZAW WIN) အသက် (၇၆)နှစ်သည် ၃-၃-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးသိန်းထွန်း
ဥက္ကဋ္ဌ
ထွန်းကော်မာရယ်ဘာဏ်လီမိတက်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါက်တာကင်သရင်းဗသိုက်

Retired Scientist (WHO , Headquarters, Geneva)

အသက် (၆၉) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ (ခ)ရပ်ကွက်၊ မဉ္ဇူလမ်း၊ ပါရမီရိပ်သာ၊ အမှတ်(၁၉)နေ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဦးရဲမြ (ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း-ပတို)၏ ဇနီး ဒေါက်တာဒေါက်ကင်သရင်းဗသိုက်သည် ၂၇.၂.၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (စာတိန္ဒ)နှင့်စာတိန္ဒဝန်ထမ်းများ
အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆေးခန်း၊ ရန်ကုန်မြို့

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါက်တာဒေါက်ကင်သရင်းဗသိုက်

အသက်(၆၉)နှစ်

မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(ပတို)ဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဦးရဲမြ ၏ ဇနီး ဒေါက်တာဒေါက်ကင်သရင်းဗသိုက် [Retired Scientist (WHO Geneva)] အသက်(၆၉)နှစ်သည် ၂၇.၂.၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၉း၃၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

Endoscopic Surgical Society (Myanmar)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးတင်အောင်ဆွေ

အသက်(၆၃)နှစ်

မိသားစုလို ချစ်ခင်ရပါသော ဒေါ်အေးအေးသန်း(ခ)ငယ်ငယ်၏ ခင်ပွန်း၊ သား မြိုးသုတ၏ဖခင် ဦးတင်အောင်ဆွေသည် ၄-၃-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ငယ်က ဆရာမ ဒေါ်မြမြကြည်၊
ငယ်သူငယ်ချင်း ဒေါ်နွယ်နီမြင့်
(တောင်ငူ)

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း

၂၇.၂.၂၀၁၉ ရက်တွင် ဝိတိုရိယဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားသော ဦးအုန်းရွှေ အသက်(၉၂)နှစ်အား မိသားစုရင်းနှီးမြှား ပြုစုစောင့်ရှောက်ပေးသော ဆေးရုံအုပ်ကြီး၊ ဆီးချိုနှင့် ကျောက်ကပ်အထူးကုဆရာဝန်၊ အထူးကြပ်မတ်ဆောင်တွင် ပြုစုကုသပေးသော မေဆေးဆရာဝန်များနှင့် ဆရာ/ဆရာမ ဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးများ၊ အစ်ကိုရင်းကဲ့သို့ ချစ်ခင်ကြသော လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက် မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများ၊ အဘက်ဘက်မှ လိုလေသေးမရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးသော မိတ်ဆွေများအားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ဟန်ရီ (ရန်ကင်း)

တွဲဖက် အထက-မင်းကုန်း၊ ၁၈၅(၁၀၆)တပ်တွင်း အမက၊

အလက(၆)ရန်ကင်း

အသက်(၆၆)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ သိမ်မြူရထားရပ်ကွက်၊ ဦးစိုးကျားလမ်းသွယ်(၄)၊ အမှတ်(၁၉၇)နေ (ဦးဘအေး-ဒေါ်မြစိန်)တို့၏ သမီးကြီး၊ (ဦးသိန်းဦး-ဒေါ်ရီရီ)တို့၏ သမီးရွှေ၊ (ဒုအရာခံဗိုလ်သန်းထွန်း)၏ ဇနီး၊ (ဦးအောင်မျိုးထွန်း)၊ (ဦးမောင်မောင်ခင်-ဒေါ်သီရိထွန်း)၊ (ဦးအောင်မျိုးထွန်း)၊ (ဦးမောင်မောင်ခင်-ဒေါ်သီရိထွန်း)၊ (ဦးအောင်မျိုးထွန်း)၊ (ဦးသုရထွန်း)တို့၏ မွေးသမီးခင်သည် ၃-၃-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) ည ၇ နာရီတွင် တဆရ(၂)ခုတင်(၅၀၀)၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၅-၃-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသဖြိုက်ပါမည်။ (နေအိမ်မှတစ်ဆင့် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအား ရှည်စွာ ၉-၃-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်နီနီနီနီ(ခ)ဒေါ်ကြိုင်ဇော်ဝင်း

(KATHLEEN ZAW WIN)

အသက်(၇၆)နှစ်

ဦးစီးအရာရှိ(တာဝန်ခံ-ငြိမ်း)၊ ရုပ်မြင်သံဃာ့ရုံ၊
မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံဃာ့

ဦးဇော်မြင့်သိန်း-ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြီး (WENDY)တို့၏ သမီး (ဦးညွန့်-ဒေါ်ချစ်ဝင်း)တို့၏ သမီးရွှေ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၁)၊ မေလီလမ်း(ပရိမီလမ်း)၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်နေ ဦးနော်ဝင်း (ညွှန်မြန်မာ့ရုပ်ရှင်၊ DIRECTOR, TUN COMMERCIAL BANK)၏ ချစ်လှစွာသော ဇနီး၊ (ဦးအောင်သူရိန်ဝင်း (IMF)-ဒေါ်တင်နုင်းဝေ (သီတာမောင်))၊ (ဦးအောင်မျိုးထွန်း (AMIT Co., Ltd)-ဒေါ်မြတ်စန္ဒီဝင်း (KIMMIE)တို့၏ ကျေးဇူးတင်မိခင်၊ မောင်မင်းဝင်းအောင်(ခ)မင်းအောင်ခင် (MAGNUS)၊ မိခင်၊ မဟာလိမ္မာခင်(ခ)ခင်၊ ချစ်လှစွာသော အဘွား၊ (ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး)မောင်မောင်အေး-ဒေါ်ခင်အေးဝင်း (ANDREA)၊ (ဦးကျော်ဇော်ဝင်း (KENNETN)-ဒေါ်ခင်အေးဝင်း (GRACE)တို့၏ ညီမ၊ ဒေါက်တာဘိုဇော်ဝင်း (USA)-ဒေါ်JEANNETTE ZAW WIN၊ (ဗိုလ်ကြီးလင်းဇော်ဝင်း)-ဒေါ်အုန်းဆက် (USA)၊ (ဦးအေးဇော်ဝင်း-ဒေါက်တာဒေါ်ခင်ခင်ခင်)တို့၏ အစ်မ၊ တု/တူမ ၁ ပါယောက်တို့၏ အဖေသည် ၃-၃-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီတွင် ပါရမီဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစု၏ ဆန္ဒအရ ၄-၃-၂၀၁၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ တွင် ရေဝေးသူသန်သို့ မီးသဖြိုက်ပါမည်။ ကွယ်လွန်သူအား ရှည်စွာ ၉-၃-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၈ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးတင်အောင်ဆွေ

AGII (E.C) အင်းစိန်

အသက်(၆၃)နှစ်

ပေါက်ခေါင်း

ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ် (ဦးလှထွန်း-ဒေါ်မြရီ)တို့၏ သား၊ ရန်ကုန်မြို့နေ

(ဦးမောင်မောင်-ဒေါ်မြစိန်)တို့၏ သား၊ ရန်ကုန်မြို့နေ

ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးဖေသောင်း)-ဒေါ်မြမြင့်မြင့်

(ဦးမျိုးဝင်းအောင်)-ဒေါ်ခင်ခင်ခင်ခင်

မောင်၊ ဒေါ်စန်းစန်းရီ၏အစ်ကို၊ တု/တူမ

၁၅ ယောက်တို့၏ ဦးလေး၊ ရန်ကုန်မြို့

တာမေမြို့နယ်၊ မေတ္တာညွန့်ရပ်ကွက်၊

သမားမိလမ်း၊ သုံးလွှာခြေရင်း၊ တိုက်

(၁၁၇၄)နေ ဒေါ်အေးအေးသန်း (လယ်ပြ-

ငြိမ်း)၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ မောင်မြိုး

သုတ၏ ဖခင်သည် ၄-၃-၂၀၁၉ ရက် နံနက်

၆း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့်

၆-၃-၂၀၁၉ (ပုဒွဟူးနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီ

တွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေး

သူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသဖြိုက်မည်

ဖြစ်ကြောင်း (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက်

၉ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရေစတော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း

ဒေါ်မေချစ် (B.Sc, Bot.)

အလယ်တန်းပြဆရာမ

အထက(၁) လသာ

အသက်(၅၉)နှစ်

ပုသိမ်မြို့နေ (ဆရာမဦးချစ်-ဆရာမ

ဒေါ်အေး)၊ ဇာတိမြို့နေ (ဦးထွန်းဝင်း-ဒေါ်

ဖွား)တို့၏ မြေး၊ ဦးတင်အောင်(ဌာနခွဲ

စာရေးကြီး)တို့၏ ဒေါ်အေးကျင် (အင်

စပက်တော်-ငြိမ်း၊ မီးရထားမှူးချုပ်)တို့၏

သမီး၊ ရွှေဝန်းမြို့နေ ဒေါ်မြရီ၏ တူမ၊

[ဒေါ်ခင်ခင်ခင်ခင်(ခ)Dora] ဓာတ်ရောင်

ခြည်မှူး)၊ YGH)၊ ဒေါ်ခင်ခင်ခင်ခင်

(Teena)၊ ဦးသန်းထွန်း (Napoleon)

(တာကျင်-ငြိမ်း) YGH)၊ ဦးမောင်မောင်

အေး (Tony Htwe)၊ (သစ်တောဦးစီး

ဌာန-ငြိမ်း)တို့၏ ချစ်လှစွာသော ညီမ၊

မင်းအောင်(ခ) Nonar Htwe)၏ ချစ်လှ

စွာသော ဒေါ်လေး ဒေါ်မေချစ်သည် ၃-၃-

၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီ

တွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ရေစ

တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၅-၃-၂၀၁၉

(အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်

ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး-အစောတိုက်၌ ဝတ်ပြု

ဆုတောင်းပြီး ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့

ဆောင်မီးသဖြိုက်မည်။ ကွယ်လွန်သူ

မိသားစုနှင့် မိတ်ဆွေအပေါင်းအား အသိပေး

အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သီမိ၊ ကျောင်း၊ ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်အေးအေးမြင့်(ခ)ဒေါ်ခင်အေး (ပြည်မြို့)

အသက်(၉၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ (၄၉)လမ်း၊ အမှတ်(၇၇/၇၉)၊ ပထမထပ်(၁) နေ (ဦးလှ-ဒေါ်မြင့်)တို့၏ သမီးကြီး၊ (ဦးမောင်မောင်ကြီး)၏ ဇနီး၊ ဦးအောင်ဆန်း- (ဒေါ်ခင်အေး)တို့၏ အစ်မ၊ ဦးတင်ဝင်း-ဒေါ်ခင်အေး (Mabel)၊ ဦးနော်ဝင်း (Nelson)- (ဒေါ်ကြည်ကြည်)တို့၏ ဒေါ်တင်လှလှ (Rosie)၊ ဦးနော်လင်း၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်း (Jasmine)တို့၏ မိခင်၊ မြေဗုဒ္ဓဘိဝံသ၊ မြစ်ငါးယောက် တို့၏ ဘွားဘွားကြီးသည် ၃-၃-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၆ နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ မီးသဖြိုက်ပြီးဖြစ်ပါ ကြောင်း ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူ အား ရှည်စွာ ၉-၃-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ် သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သီမိ၊ ကျောင်း၊ ဇရပ်ဒါယကာကြီး

ဦးခင်လှ (ဒါပိန်)

တာမီးမွက်လုပ်ငန်း

အသက် (၉၂) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ ဦးရွှေဂွန်းလမ်းတို၊ အမှတ်(၃၉)နေ (ဦးမောင်မောင်-ဒေါ်ဖွားချစ်)တို့၏ သား၊ (ဦးတင်မောင်-ဒေါ်အေးညွန့်)တို့၏ သား၊ သမား၊ (ဒေါ်ခင်အေး)တို့၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးသန်းထွန်းဦး (New Day Energy Co., Ltd) ဒေါ်မြင့်မြင့်သိန်း၊ ဒေါ်တင်တင်မြင့်၊ ဦးတင်မောင်မြင့်-ဒေါ်စန်းစန်းသိန်း (ဒေါ်လှလှမြင့်)၊ ဒေါ်ဝါဝါမြင့်၊ ဦးဇော်မင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသော ဖခင်၊ မြေးလေးယောက်၊ မြစ်သုံးယောက်တို့၏ ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၃-၃-၂၀၁၉ ရက် ည ၉ နာရီတွင် ဗဟိုရုံစည်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၅-၃-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသဖြိုက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ မိတ်ဆွေများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်း၊ သီမိ၊ ကျောင်း၊ ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်မြင့်မြင့် (သန်လျင်)

အသက် (၈၄) နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ ပန်းထိမ်းတန်းလမ်း၊ အမှတ်(၁/က) နေ (ဦးဘရင်-ဒေါ်စိန်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးမျိုးသိမ်း)၏ ဇနီး၊ (ဦးမြင့်လွင်)-ဒေါ်ခင်လှမျိုး (ဦးမိုးဇော်)-ဒေါ်မြင့်သိန်း၊ ဦးအောင်မျိုးသိန်း-ဒေါ်ခင်ချစ်စိန်၊ ဦးအောင်မြင့်ထွန်း၊ ဦးလှမြင့်-ဒေါ်တင်တင်လှ၊ ဦးမောင်မောင်ထွန်း-ဒေါ်နွယ်နွယ်မော်၊ ဦးအောင်မျိုးကျော်-ဒေါ်မြင့်မြင့်၊ ဦးအောင်မျိုးသန်း-ဒေါ်သီသီမြင့်တို့၏ မွေးဖွားမိခင် ကျေးဇူးရှင်၊ မြေး ၂၂ ယောက်တို့၏ အဘွား၊ ဒေါ်မြင့်မြင့်သည် ၃-၃-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) ည ၁၁ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၅-၃-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၁၁ နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်မှ သန်လျင်အမိနီသူသန်သို့ ပို့ဆောင်သဖြိုက်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သီမိ၊ ကျောင်း၊ ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ထွေးကျင်

အသက်(၈၂)နှစ်

(မိရောင်းကန်-၂ တောင်ထော်)

ရန်ကုန်မြို့၊ သပန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ကြီးပွားရေးရပ်ကွက်၊ အောင်သပြေ(၂) လမ်း၊ အမှတ်(၄၆၆-၈)နေ (ဦးကျော်အောင်-ဒေါ်ခင်အေး)တို့၏ သမီးထွေး၊ (ဦးဘွန်းထွေး-ဒေါ်ကျေးကျေး)၊ (ဦးရွှေအေး-ဒေါ်မြင့်သိန်း)၊ (ဦးဘွားကောက်-ဒေါ်ကျင်မြင့်)၊ (ဒေါ်ကျော်)၊ ဦးကျော်အောင်-ဒေါ်ခင်အေး (ဦးလှတင်)-ဒေါ်ခင်အေးတို့၏ ညီမ ဒေါ်ထွေးကျင်သည် ၃-၃-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂၁ နာရီတွင် အောင်ကုစာဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၅-၃-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေး သူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသဖြိုက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေး ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟ အပေါင်းတို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်း၊ ဒါယကာကြီး

ဦးသက်ဝေထွန်း(ခ)ဦးသက် (မိတ္ထီလာ) (၄၅)နှစ်

မန္တလေးမြို့နေ (ဦးထွန်းရွှေ-ဒေါ်ခင်အေး)တို့၏ သားထွေး၊ အမှတ်(၁၂)၊ နန္ဒဝန်လမ်း၊ ရေတာရည်ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးအေးလွင်)-ဒေါ်ခင် အေးမြင့် (ရတနာမြင့်သက်)တို့၏ သား၊ သမား၊ ဦးကျော်အောင်ထွန်း (သစ်တော ဦးစီးဌာန) ဒေါ်အေးအေးမာ၊ ဦးမျိုးသန်းထွန်း-ဒေါ်မာမာဆွေ (မြပဒေသာ ကားပစ္စည်း ဆိုင်-မန္တလေး)၊ ဦးတိုးအောင်ထွန်း-ဒေါ်အေးအေးမြင့် (ခေတ္တ-ဂျာမဏီ)၊ ဦးသန်းစော် ထွန်း-ဒေါ်ခင်သီတာထွန်း၊ ဦးခင်စော်ထွန်း-ဒေါ်ခင်စော်ထွန်း (ဒေါ်မြစိန်ကားပစ္စည်း ဆိုင်-မန္တလေး)၊ ဦးအောင်ထွန်း-ဒေါ်ခင်အေး (ဟိန်းထက်အောင်ကားပစ္စည်းဆိုင်- မန္တလေး) တို့၏ အချစ်ခင်ညီထွေး၊ ဦးသက်လွင်-ဒေါ်အေးမြင့်တို့၏ ညီ၊ ဦးရဲဝင်းမင်း- ဒေါ်နီနီလွင်၊ ဦးကျော်စိုးလွင်-ဒေါ်ခင်အေးလွင် တို့၏ အစ်ကို၊ တု/တူမ ၂၀ ယောက်တို့၏ ဦးလေး၊ မဆူလှတင်(အထက-၂ ပာမာ)၊ မောင်မြတ်ထွေးကျော်၊ မောင်မင်းဟိန်းထက် (အမက-၃၊ ဗဟန်း)တို့၏ ချစ်လှစွာသော ဖခင်၊ ဒေါ်ခင်အေးလွင်(ခ)ဥပမာ (ရတနာမြင့် သက်)တို့၏ ချစ်ခင်ပွန်း၊ ဦးသက်ဝေထွန်း(ခ)ဦးသက် (မိတ္ထီလာ)သည် ၁-၃-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) ည ၈:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၅-၃-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလည် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသဖြိုက် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေအပေါင်းအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ် ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း

၂၂.၂.၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်ခဲ့သော ဦးသန်းထွန်းကြည် (စာတည်း-ငြိမ်း၊ မြန်မာ့သတင်းစဉ်-ပြည်တွင်း)၏ နားရေးကိစ္စအဝဝတွင် အဘက်ဘက်မှ ဝိုင်းဝန်းကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးကြသူများ၊ မအားလပ် သည်ကြားမှ နားရေးသို့ လိုက်ပါပို့ဆောင်ကြသူများ၊ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ တယ်လီဖုန်းဖြင့်ဖြစ်စေ အားပေးနှစ်သိမ့်ကြသည့် လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အသီးသီးမှ ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟ များနှင့် အခြားကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို အထူးကျေးဇူး တင်ရှိပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ခင်စန်းအေး

Mother's Son Mobile

(ပုဇွန်တောင်)

အသက် (၅၄) နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အထက်ပုဇွန်တောင်လမ်း၊ အမှတ်(၂)နေ (ဦးလှထွန်း-ဒေါ်လှညွန့်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးစောစော-ဒေါ်အေး)၊ (ဦးကြည် ဆင်-ဒေါ်ထွန်းစိန်)တို့၏ သမီးရွှေ၊ (ဦးသိန်းဝိုင်း) ဒေါ်ခင်အေး၊ ဦးသိန်းလွင်၊ ဒေါ်ခင်ပြုံးအေး၊ ဒေါ်ခင်ပြုံးအေး၊ ဦးသိန်းမြိုင် (ဦးအောင်ခင်) ဒေါ်သော်တင်၊ ဦးလှထွန်း-ဒေါ်ကြည်ဌေးတို့၏ ညီမ၊ ဒေါ်ခင်စန်းအေး (ဦးသိန်းလင်း)၊ (ဦးသန်းလှဦး)၊ ဦးမင်းစိုးအောင်-ဒေါ်မြင့်မြင့်မော်၊ ဦးမျိုးလှ-ဒေါ်အေးအေးခိုင်တို့၏ အစ်မ၊ (ဦးကျော်လှ)၏ ချစ်လှစွာသော ဇနီး၊ မောင်ပြည့်ဖြိုးကျော်၊ မောင်စည်သူ ကောင်းထက်ကျော်-မရှိမခွန်ထွန်း၊ မခိုင်ရတနာကျော်တို့၏ မိခင်၊ မြေးသုံးယောက်တို့၏ အဘွားသည် ၃-၃-၂၀၁၉ (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂၁:၄၀ နာရီတွင် ဗဟိုရုံစည်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၅-၃-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ညနေ ၅ နာရီတွင် ရေဝေးအေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသူသန်သို့ ပို့ဆောင်သဖြိုက်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂၁:၄၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်နီနီနီနီ(ခ)ဒေါ်ကြိုင်ဇော်ဝင်း

(KATHLEEN ZAW WIN)

စည်ပင်သာယာပိုင်စွေးကြီးများတွင် သမာဓိချိန်ခွင့်နှင့် ခေတ်ပေါ်ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍများထားရှိ အလေးတင်းတောင်းပြည့်မိစေရန် ကြပ်မတ်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၄

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၂၀) ရက်မြောက်နေ့တွင် ကြွယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်းနှင့် ဖြေကြားခြင်း၊ ပြင်ဆင်ချက်ဥပဒေကြမ်း (၁)ခုနှင့် အဆို (၁)ခု ဆွေးနွေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

(ချည်မျှင်)ရွာသစ်ကြီးအခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းအား ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သွားမည်

အစည်းအဝေးတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးကျော်သောင်း၏ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့နယ် (ချည်မျှင်) ရွာသစ်ကြီး အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းအား စက်မှုဝန်ကြီးဌာနအောက်မှ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်သို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချိုက အဆိုပါစာသင်ကျောင်းအတွက် လိုအပ်သော လျှပ်စစ်မီးနှင့် သောက်သုံးရေများကို စက်ရုံမှတစ်ဆင့်သွယ်တန်းပေးထားပြီး ဆရာ ဆရာမ ၁၀ ဦးအား စက်ရုံရှိ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာတွင် နေထိုင်ခွင့်ပေးထားပါကြောင်း၊ လက်ရှိအနေဖြင့် အဆောက်အဦများ၏ အမိုးများမှာ မိုးယိုစိမ့်မှုရှိပြီး မျက်နှာကြက်များ အနည်းငယ်ပျက်စီးမှုရှိသော်လည်း စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း။



သက်ထားသူဇာအား ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် သတင်းမီဒီယာများက မေးမြန်းမှုများ ပြုလုပ်ကြစဉ်။

ကမ္ဘာ့ကြက်တောင်ပြိုင်ပွဲများတွင် ရွှေတံဆိပ်နှစ်ခုရ သက်ထားသူဇာ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် မတ် ၄

ကမ္ဘာ့အဆင့်သတ်မှတ်ချက်ပြိုင်ပွဲများဖြစ်သည့် Uganda International Series ကြက်တောင်ရိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ်တစ်ခုနှင့် Kenya International 2019 ပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ်တစ်ခုရရှိသော အောင်ပွဲရ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် မြန်မာကြက်တောင်မယ် သက်ထားသူဇာသည် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံဂုဏ်ဆောင် မြန်မာကြက်တောင်မယ် သက်ထားသူဇာအား အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ(ရန်ကုန်)မှ ကစားသမားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံကြက်တောင်ရိုက်အဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကြက်တောင်အားကစားချစ်ပရိသတ်များက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် အောင်ပန်းစည်းများပေးကာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြသည်။ စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၁ သို့

မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်း ဂျပန်ကလပ်ကို ဂိုးပြတ်သွင်းယူ

နေပြည်တော် မတ် ၄

ဂျပန်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူးကျင်းပလျက်ရှိသည့် ၂၀၁၉ ဂျပန်အသင်းယူ-၁၉ အမျိုးသမီးဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲအုပ်စုတတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းက ဂျပန်ကလပ် အိုကီနာဝါ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းကို ငါးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ပထမပိုင်းတွင် သုံးဂိုး၊ ဒုတိယပိုင်းတွင် နှစ်ဂိုးသွင်းယူခဲ့ပြီး အိုကီနာဝါအသင်းသည် ဒုတိယပိုင်းအစတွင် နှစ်ဂိုးပြန်သွင်းကာ သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုး ရလဒ်ဖြင့် ပြန်လည်ဖိအားပေးနိုင်ခဲ့သော်လည်း မြန်မာအသင်းက ဂိုးထပ်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းသည် ယခုပွဲတွင်လည်း ပုံစံကောင်းထပ်မံပြသနိုင်ခဲ့ပြီး ဂိုးပြတ်ရလဒ်နှင့်အတူ ပထမဆုံးနိုင်ပွဲ ရယူနိုင်ခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ဗီယက်နမ်နှင့် ဂိုးမရှိသရေ အိမ်ရှင်ဂျပန် ယူ-၁၉ လက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် တစ်ဂိုးစီသရေကစားပြီးနောက် သုံးရက်ဆက်တိုက်ကစားရသော်လည်း အကောင်းဆုံးပုံစံ ဆက်လက်ပြသနိုင်ခဲ့ပြီး အနိုင်သုံးမှတ် ရယူနိုင်ခဲ့ခြင်း

မြန်မာအသင်းအတွက် ဂိုးများကို ၁ မိနစ်တွင် သဇင်အောင်၊ ၈၁ သာ မိနစ်တွင် စန်းသော်သော်၊ မိနစ် ၅၀ တွင် မေဖူးကိုနှင့် ၅၄ မိနစ်တွင် လင်းမြင့်မိုရ်တို့က သွင်းယူခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်းသည် သုံးပွဲကစားပြီးတွင် ငါးမှတ် ရထားပြီး နောက်ဆုံးပွဲအဖြစ် မတ် ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ထိုင်းအသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ သတင်း-ရှင်းထက်ဇော် ဓာတ်ပုံ-MFF



မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းနှင့် အိုကီနာဝါအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။



လေဖြတ်ခြင်းကြောင့် မျက်နှာတခြမ်းရွဲ့ခြင်း



ASIA ROYAL HOSPITAL
အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ

အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ၏ အရေးပေါ်ဌာနတွင် လေဖြတ်သောလူနာများကို (၂၄)နာရီ (၇)ရက် အရေးပေါ်ကုသမှုများပေးလျက်ရှိပါသည်။ Ischaemic Stroke များကို (၄)နာရီအတွင်းရောက်ရှိလာနိုင်ပါက Thrombolysis လုပ်ခြင်းဖြင့် ဦးနှောက်သွေးကြောပြန်ပွင့်လာစေခြင်းနှင့် Haemorrhagic Stroke လူနာများကို ဦးနှောက်အတွင်းမှသွေးများကိုဖယ်ရှားခြင်း၊ Aneurysm Clipping စသည့် Procedure များဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိပါသည်။

အမှတ် (၁၄)ဗဟိုလမ်းမမ်းချောင်းမြို့နယ်ရန်ကုန်မြို့။
Ph: (+951) 2304999, (+951) 538055 (Ext: 1006), Hot Line (+959) 420314524
asiaroyal@asiaroyalhospital.com, www.asiaroyalhospital.com